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Vážení sousedé,
naposledy v  tomto 

volebním období vás 
z tohoto místa srdeč-
ně zdravím. Skončily 
se velké obecní osla-
vy a  setkání rodáků. 
Moc mne potěšilo, 

jakým způsobem se naše krásná obec 
ukázala svým rodákům a přátelům, kteří 
nás o víkendu 23. a 24. srpna přijeli na-
vštívit. Je to až k nevíře, ale tým lidí, kteří 
se podíleli na organizaci, překročil číslo 
sto. Pomáhali lidé všeho věku – malí 
i velcí, starousedlíci i nově přistěhovalí, 
věřící i  nevěřící, sportovci či umělecky 
nadaní, podnikatelé či řemeslníci, lidé 
zaměstnaní i lidé v důchodovém věku. 

I když nám na první pohled nepřálo 
počasí, myslím si, že tomu tak nebylo. 
Poslední dny před oslavami jsme zažíva-
li reálné obavy o to, jestli se počasí pro-
bere. A jako dar z nebe nám byly dány 

Jak jistě všichni dobře víte, v  pátek  
10. října (od 14 do 22 hod.) a  v  sobotu  
11. října 2014 (od 8 do 14 hod.) se budou 
konat volby do zastupitelstva obce a také 
současně do Senátu Parlamentu ČR.

Do telnického zastupitelstva kandi-
duje celkem 6  volebních stran – Spor-
tovci obce Telnice, KDU-ČSL, TOP09,  
T-Parlament, TJ Sokol Telnice a  ČSSD, 
na každé kandidátce je registrováno 11 
kandidátů. Oproti jiným volbám obdrží 
voliči všechny kandidátky a  kandidáty 
sepsané na jednom listu a  použít mo-
hou celkem 11 hlasů. 

S  komunálními volbami probíhají 
také volby do Senátu Parlamentu ČR, 
kde kandidují v našem volebním obvo-
du tito kandidáti:

Jméno a příjmení kandidáta Věk Volební 
strana Povolání Bydliště

Bárek Ivo Ing. 52 ČSSD senátor 
Parlamentu ČR

Vyškov

Celý Roman Bc. DiS. 40 KDU-ČSL náměstek  
hejtmana JmK

Vyškov

Koudelka Zdeněk Ing. arch. 58 KSČM architekt,  
vedoucí střediska

Bučovice

Šigut Zdeněk PhDr. Mgr. Ph.D., MPH 58 TOP+STAN vysokoškolský 
pedagog, 
mediátor

Újezd  
u Brna

Zůna Pavel Ing. MSS., Ph.D. 52 ANO 2011 vysokoškolský 
učitel

Dražovice

dva dny před oslavami na to, abychom 
aspoň stihli posekat trávu na hlavních 
veřejných prostranstvích. Jak si sami jis-
tě vzpomínáte, srpen byl až neuvěřitel-
ně deštivý. A to, že jsme nakonec chytili 
déšť až v sobotu večer a trochu nás po-
zlobil na nedělní bitvě, považuji téměř 
za zázrak. Ani déšť však nesmyl lidem 
z  tváří milé úsměvy a  pohodu, kterou 
jste mohli nasávat, kdykoliv jste potká-
vali rodáky či přátele naší obce. 

V  rukou držíte vydání Telnického 
zpravodaje, které lze jednoduše nazvat 
jedním velkým poděkováním: nejen za 
krásné obecní oslavy, ale i za dosavadní 
čtyři roky spolupráce s mnohými z vás. 
Jistě, že se nám nepodařilo všechno, co 
jsme si předsevzali a na co třeba někteří 
z vás čekali. Přesto jsme spolu posunuli 
Telnici zase o  pěkný kousek dále. Není 
to totiž dílo jednoho, tří nebo jedenácti 
lidí, ale nás všech. Děkuji vám. 

František Kroutil, váš starosta

Na rozdíl od voleb do zastupitelstva 
obce si při volbách do senátu můžete 
vybírat z  pěti samostatných hlasova-
cích lístků. Podle toho, který hlasova-
cí lístek vyberete a  vložíte do volební 
obálky, jste si vybrali kandidáta, které-
mu dáte svůj hlas. Pokud v prvním kole 
volby někdo neobdrží v  celém voleb-
ním obvodu (okres Vyškov + část okre-
su Brno-venkov) nadpoloviční většinu 
hlasů, proběhne navíc druhé kolo vo-
leb o týden později a do něj postoupí 
pouze dva nejúspěšnější kandidáti 
z kola prvního.

Členy okrskové volební komise pro 
oboje volby byli jmenováni: Michae-
la Langerová – zapisovatelka, Štefan 
Chovanec (nominován za KDU-ČSL), 
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Jan Dudák (nominován za ČSSD), Te-
reza Klanicová (nominována za T-Par-
lament), Jiří Hrazdíra ml. (nominován 
za TOP09), František Zavadil (nomino-

PODĚKOVÁNÍ A PŘÁNÍ
Uplynulo už mnoho vody od chvíle, 

kdy se poprvé sešlo nové zastupitelstvo 
naší obce. Někteří z nás se v této roli vy-
skytli poprvé, někteří byli zkušenými ma-
tadory. O tom, kolik práce pro obec tato 
skupina vykonala, se můžete přesvědčit 
uvnitř tohoto vydání Telnického zpravo-
daje. Domnívám se, že čtyři roky neza-
hálela a přes některé názorové rozdíly se 
na drtivé většině témat dokázala shod-
nout. A  to bylo jistě důležitým zákla-
dem, na kterém se mohla začít práce na 
rozvoji naší obce. A právě to bych chtěl 
popřát i  příštímu zastupitelstvu, jehož 
nové složení bude známo po brzkých 
komunálních volbách, aby co nejčastě-
ji nalézalo shodu ve věcech, které jsou 
pro naši obec důležité a  přinesou nám 
všem i budoucím generacím dobrý uži-
tek. Ať má v sobě dostatek rozhodnosti, 
ale také soudnosti. A kéž v jejich středu 
stane starost(k)a, který/á bude respekto-
vanou osobností, jež dokáže především 
spojovat a  všechny okolo sebe motivo-
vat k práci pro společné dílo. 

Osobně mi dovolte poděkovat vám za 
čtyři roky intenzivní spolupráce a mno-
ho velmi hezkých zážitků či společných 
setkání. Ať už následující volby dopad-
nou jakkoliv, budu pořád hrdý na tuto 
krásnou vesnici. Děkuji také Bohu za 
požehnání, které se Telnici dostávalo 
a dostává.

Ze složení kandidátních listin vo-
lebních stran jsme si mohli všimnout, 
že se v  novém zastupitelstvu již zcela 
jistě neobjeví jeho zkušení členové:  
MUDr. Marie Šťastná a Zdeněk Jurczek. 

Jménem obce jim děkuji za dlouhole-
tou práci pro Telnici a přeji hodně úspě-
chů v jejich další činnosti.

A vám přeji, ať máte ve volbách šťast-
nou ruku. Naše krásná vesnice, která le-
tos oslavila své 770. narozeniny, si jistě 
zaslouží důstojnou reprezentaci, která ji 
dovede zase o kousek dál. 

Na shledanou kdekoliv v  ulicích Tel- 
nice.

P. S. Pro zajímavost uvádím přehled 
telnických starostů a místostarostů v po- 
revolučním období:

ván starostou obce), Jana Gargulová 
(nominována starostou obce), Kateři-
na Jedličková (nominována starostou 
obce), Bohumila Mutlová (nomino-

vána starostou obce). Přejeme vám 
šťastnou ruku při nadcházejících vol-
bách.

FK

REKAPITULACE PRÁCE ZASTUPITELSTVA V TOMTO VOLEBNÍM OBDOBÍ
Rádi bychom rekapitulovali progra-

mové prohlášení současného zastupi-
telstva obce a  jeho práci ve volebním 
období 2010–2014.

Programové prohlášení z  29. listo-
padu 2010 – Na konci volebního ob-
dobí se sluší připomenout, s  čím do 
tohoto volebního období vstupovalo 
současné zastupitelstvo obce. Toto 
programové prohlášení bylo schváleno 
10 hlasy (zdržel se Jan Ryšavý): „Naším 
společným cílem pro nastávající voleb-
ní období 2010–2014 je práce pro naši 
obec tak, abychom vytvořili všech-
ny předpoklady pro spokojený život 
v  Telnici. Chceme zlepšit komunikaci 
s občany a otevřeně naslouchat jejich 
potřebám. Mezi naše největší priority 
řadíme dořešení situace s  prostorem 
současné budovy koloniálu, rozšíření 
nabídky základní školy o 5. třídu, nale-
zení místního zastřešeného řešení pro 
oddíl házené a  další sporty, příprava 
projektu klidové zóny v  oblasti poto-
ka. Připravujeme realizaci opatření ke 
zklidnění dopravy, chystáme projekt 

modernizace obecního úřadu a  inter-
netového pokrytí pro občany. Bude-
me nadále podporovat místní tradice, 
kulturní a sportovní aktivity, stejně tak 
i  spolkový život a aktivity pro seniory, 
rodiny, děti a mládež. Pokusíme se najít 
vhodnou lokalitu pro stavbu domu so-
ciálních služeb, připravíme návrhy pro 
vyčištění a využití rybníka a jeho okolí 
jako další klidové zóny v Telnici. Telni-
ce je naše společné dílo, pojďte tedy 
s námi spolupracovat na lepší budouc-
nosti naší krásné obce.“

Podívejme se nyní na realizaci jednot-
livých cílů uvedených v prohlášení po-
drobněji:

Spokojený život v  Telnici – Tato ob-
last je jistě spíš osobním pocitem kaž-
dého z  telnických obyvatel, posouzení 
tedy zůstává na každém jednotlivci.

Komunikace s občany a naslouchání 
potřebám občanů – Komunikace s ob-
čany probíhala velmi živým způsobem, 
od osobní roviny přes rozhlas, zmoder-
nizované internetové stránky www.tel-
nice.cz, e-maily, korespondenci, obecní 

ankety, množství obecních vývěsek, 
modernizace a častější vydávání Telnic-
kého zpravodaje, až po zvýšení počtu 
úředních dnů a  prodloužení otevírací 
doby úřadu.

Koloniál – Snaha o dořešení probíha-
la velmi aktivně: uskutečnilo se místní 
referendum. Na základě výsledků re-
ferenda však nebylo nakonec možné 
koloniál odkoupit, v  polovině volební-
ho období byla na základě doporučení 
právníka podána žaloba na určení vlast-
nictví, soudní řízení jistě nějakou dobu 
potrvá.

Pátá třída základní školy – Byla po-
stavena přístavba základní školy, díky 
které byla rozšířena výuka o pátou třídu 
– tedy kompletní první stupeň, součas-
ně je v nové budově provozována dru-
žina (celkem 50 dětí může navštěvovat 
družinu).

Místní zastřešení sportovního hřiště 
– Obec Telnice pořídila a provozuje pře-
tlakovou sportovní halu v areálu Sokola 
Telnice na házenkářském hřišti, většina 
pronajatého času slouží házené a míst-

Rok starosta místostarosta místostarosta

1990–1994 Ladislav Šustr st. Jaroslav Vlasák  

1994–1998 Ladislav Šustr st. Karel Výleta František Vykouřil (1998) 

1998–2002 Jiří Dudák Jaroslav Vlasák  

2002–2006  Jiří Dudák  Jaroslav Vlasák Zdeněk Jurczek (2002) 

2006–2010 Ladislav Šustr ml. Jan Ryšavý  

2010–2014 František Kroutil Vladimír Blaženka Jiří Dudák

František Kroutil, váš starosta 
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ním sportovcům, bezplatné zázemí zís-
kala i základní a mateřská škola.

Projekt klidové zóny v  oblasti po-
toka – K  realizaci tohoto záměru ne-
došlo. Důvodem je především to, že 
v této oblasti nepatří obci žádné k to-
muto účelu využitelné pozemky a  je-
jich případné pořízení by nebylo lev-
nou záležitostí.

Zklidnění dopravy – K němu přispělo 
zřízení Obecní policie Telnice a pravidel-
né měření (stovky případů porušení max. 
povolené rychlosti), dále vytvoření nové-
ho pasportu dopravního značení, instala-
ce nového dopravního značení v mnoha 
ulicích obce a příprava nových retardérů.

Modernizace obecního úřadu – Byla 
provedena rekonstrukce zasedací míst-
nosti OÚ, kanceláře starosty, rekon-
strukce Šatlavy, elektronizace činností 
OÚ, pořízen nový server a  zahájena 
postupná modernizace počítačového 
vybavení.

Internetové pokrytí – Po dohodě se 
společností NetFree byl spuštěn pro-
jekt „Sociální internet“ pro občany naší 
obce: každé místo v obce je jím pokryto, 
přístup k internetu má každý občan.

Podpora místních tradic, sportu, 
kultury, spolků – Uvádíme hlavní body 
v  této programové oblasti: rozšíření 
možností pro poskytnutí dotací míst-
ním organizátorům, obnova ženáč-
ských krojů, Telnický hodový zpěvník, 
Historická naučná stezka, podpora do-
kumentování života učitele a kronikáře 
Františka Perny, aktivní podpora tradič-
ních místních akcí jako jsou např. hody 
a  další, včetně obnovení některých 
původních tradic jako např. Čaj o páté, 
promítání letního kina, či nové aktivity 
jako např. Telnické kulturní léto, Malá 
napoleonská bitva apod. Zavedení tra-
dice obecních stolních kalendářů.

Aktivity pro seniory, děti a mládež –  
V  této oblasti lze zmínit následující: 
podpora založení a  provozu Klubu 
aktivních seniorů (KLAS), pravidelná 
divadelní představení a  koncerty, be-
sedy a  přednášky, zájezdy za kulturou, 
projekt Telnická univerzita – vzdělávání 
občanů, projekt Letního hlídání dětí, 
podpora činnosti a  aktivit Telnického 
sluníčka a T-Parlamentu, modelářského 
kroužku, nové dětské hřiště Bezpečná 
dětská zahrada v Růžové ulici, obnove-
ní dětského hřiště v  parčíku Palackého 
ulici, modernizace hřiště u rybníka. Byla 
také provedena rekonstrukce stávající 
budovy MŠ Telnice vč. zateplení a stav-

by nové budovy MŠ – maximální kapa-
cita nové budovy je 25 dětí.

Nalezení vhodné lokality pro stavbu 
domu sociálních služeb – Lokalita byla 
nalezena – na rozhraní ulic Augarty a U 
mlýna – a již se připravuje realizace zá-
měru Domu důstojného stáří. V  tuto 
chvíli vybraný projektant připravuje 
projektovou dokumentaci na základě 
zadání zastupitelstva a  zjištěného zá-
jmu občanů v rámci obecní ankety.

Návrhy na vyčištění a využití rybníka 
– Komplexní projekt na rekonstrukci ryb-
níka byl připraven do fáze stavebního 
povolení. Dotace však bylo možné získat 
pouze díky spolupráci s  rybářským sva-
zem, s čímž nesouhlasil stávající nájem-
ník rybníka – místní Sportovní rybářský 
klub Telnice. V tuto chvíli je podána u Ji-
homoravského kraje žádost o dotaci na 
částečnou rekonstrukci rybníka.

Spolupráce s  občany pro lepší bu-
doucnost obce – K tomu není co dodat. 
Stovky lidí obci pomáhali, pomáhají 
a vnímají sounáležitost s její současnos-
tí, minulostí i budoucností. Mnoho lidí se 
podílelo na práci ve výborech, komisích, 
různých pracovních skupinách; proběhl 
nespočet obecních brigád; s  obcí spo-
lupracovalo mnoho dalších nezištných 
dobrovolníků a  podporovatelů. Za nás, 
za všechny: Děkujeme za spolupráci!
Další investiční i  neinvestiční aktivity 
obce Telnice:
–  přijetí nového územního plánu a jeho 

první změny,
–  realizace nových chodníků na Bentel 

(ul. Draha, vč. nového veřejného 
osvětlení) a na Mrtvou (ul. Brněnská), 
oprava chodníku u  bývalých vojen-
ských bytovek (ul. Hliníky), rekon-
strukce chodníku a  dešťové kana-
lizace v  uličce Masarykova nám., 
předláždění části chodníku v Růžové 
ulici, dokončuje se chodník „spojka 
Augarty/U mlýna“, 

–  převzetí darem nové silnice v  nové 
části „U rybníka“ od investorů p. Štau- 
dera, Pilného a paní Zajoncové,

–  převzetí darem nové silnice a  lokality 
„Lány“ od investora Ing. Oprchala (při-
pravilo předchozí zastupitelstvo obce) 
a dobudování veřejného osvětlení,

–  nové veřejné osvětlení a  úprava ve-
řejného prostranství u  bývalých vo-
jenských bytovek (ul. Hliníky),

–  vyřešení problému zaplavování ter-
minálu IDS-JMK v  nádražní čtvrti 
dešťovou vodou – vybudování nové 
větve dešťové kanalizace,

–  příprava regulačního plánu „Podsa- 
zeničky“ – přípravné práce pro spuš-
tění nové stavební lokality – většinu 
pozemků vlastní místní občané, část 
obec Telnice – ty by měly být v  bu-
doucnu nabídnuty přednostně míst-
ním občanům k odkoupení,

–  výsadba nové zeleně: na bývalém 
smetišti u trati (býv. Králova cihelna), 
u čističky odpadních vod, u cesty na 
Otmarov, průběžně v obci,

–  zvelebení Masarykova nám. (úprava 
okolo pomníků, osvětlení, výsadba 
zeleně) a pravidelná péče,

–  rekonstrukce telnického hřbitova 
a  drobných sakrálních památek: so-
chy sv. Jana Nepomuckého, hlavního 
kříže na hřbitově a historického kříže 
na Masarykově nám.,

–  přestěhování lékaře z garáže do mo-
derních prostor nové budovy MŠ 
Telnice,

–  obnovení hasičské zásahové jednot-
ky a navrácení garáže pro účely SDH 
Telnice, probíhá pořizování „nového“ 
hasičského zásahového vozidla,

–  250 ks kompostérů pro zhruba polo-
vinu telnických domácností, koše na 
psí exkrementy v celé vesnici, 

–  přestěhování obecní knihovny do 
budovy OÚ,

–  vybudování nového sběrného mís-
ta tříděného komunálního odpadu 
u Jamajky,

–  rozšíření kapacity čističky odpadních 
vod,

–  instalace bezpečnostních opatření – 
plotů u dětských hřišť a betonového 
svodidla před ZŠ Telnice, 

–  instalace nových vítacích cedulí u sil-
nic vedoucích do obce,

–  zprovoznění výběhu pro psy (u čistič-
ky odpadních vod),

–  zřízení a finanční podpora noční linky 
z/do Brna,

–  zaměstnávání místních občanů v do-
tační spolupráci s Úřadem práce,

–  nalezení zahraniční partnerské 
obce Cífer a vzájemná aktivní spo-
lupráce, spolupráce se severočes-
kou Telnicí,

–  spolupráce obce na přípravě průta-
hu obcí silnice č. II/380, uložení ka-
belů elektrického vedení do země 
(Masarykovo nám. a  okolí, celá ná-
dražní čtvrť),

–  spolupráce obce s Jednotou Mikulov 
na přípravě záměru nového obchodu 
v nádražní čtvrti – poskytnutí obecní-
ho pozemku pro tento účel,
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Přinášíme vám rekapitulaci hospo-
daření obce Telnice za volební období 
2010–2014: 

Celkové výsledky hospodaření – Při 
rekapitulaci hospodaření obce Telnice je 
třeba si uvědomit, že v  roce 2010 začí-
ná hospodařit nové zastupitelstvo obce 
až v listopadu, tedy větší část roku bylo 
pod správou minulého zastupitelstva 
(vedení) obce. Naopak v  roce 2014 sa-
mozřejmě ještě nemáme dokončen celý 
hospodářský rok, výsledky jsou k  dis-
pozici za měsíc červenec s tím, že chybí 
ještě příjmy, které přijdou v tomto roce 
do obecní pokladny, ale i některé výdaje 
obce, které ještě nebyly účtovány. 

V  součtu za celé roky 2010, 2011, 
2012, 2013 a rok 2014 (do července) 
jsou výsledky tyto:
celkové příjmy: 78 884 454,14 Kč 
celkové výdaje: 77 608 161,58 Kč 
rozdíl:             zisk  1 276 292,56 Kč

Pokud bychom porovnávali jen ob-
dobí 2011–2013 (kdy je možné počítat 
opravdu jen celé roky, které hospoda-
řilo současné zastupitelstvo a  vedení 
obce), výsledky by vypadaly takto:
celkové příjmy: 49 474 160,65 Kč 
celkové výdaje: 49 157 447,42 Kč 
rozdíl:                 zisk   316 713,23 Kč

Přijaté dotace – Jistě vás také bude 
zajímat výše dotací, které obec získa-
la z  různých veřejných zdrojů v  tomto 
volebním období. Část dotací se v tuto 
chvíli ještě zpracovává a připravuje k re-
alizaci.

–  splácení úvěru za kanalizaci ve výši 
1 mil./ročně,

–  spousta významných či méně vý-
znamných drobností, o které si větši-
nou žádali sami občané,

–   maximální podpora provozu školy  
a školky.
Ne všechno se samozřejmě vydaří 

nebo dokončí. Chtěli jsme sázet ještě 
více zeleně uvnitř naší obce, stejně tak 
jsme chtěli více pohnout s  řešením par-
kovacích stání či dořešit nájemní vztah 
v  obecní budově myslivny. Připravili 
jsme sice návrh na rekonstrukci rybníka, 
nebyl však vzhledem k  nedohodě s  ry-
báři doposud zrealizován. V  posledních 
dnech se však začíná rýsovat naděje, že 
by k  rekonstrukci konečně mohlo do-
jít (více o  tomto tématu na jiném místě 
zpravodaje). Nereálný se nakonec ukázal 

také záměr klidové zóny v oblasti Zlatého 
potoka, kde nás silně limitují vlastnické 
vztahy.

Do konce volebního období bychom 
naopak ještě rádi dokončili předláž-
dění chodníků v  ulici Za sokolovnou 
a  také se pokusili zahájit realizaci par-
kovacích stání v  kritické části ulice Pa-
lackého (zatáčka). Zpevnění tří polních 
cest, které investuje Státní pozemkový 
úřad, umožní například využívat v Telni-
ci kompletní cyklostezku vedoucí přes 
naši obec z Měnína do Sokolnic, za kaž-
dého počasí tak bude možné dostat se 
z  Telnice po bezpečné asfaltové cestě 
do sousedních obcí Měnína a  Sokol-
nic, cesty mohou využít jak cyklisté, tak 
i bruslaři na kolečkových bruslích.

Z  připravovaných projektů je možné 
zmínit přípravu projektu Domu důstoj-

ného stáří v  lokalitě Augarty/U mlýna, 
kompletní rekonstrukci místního rozhla-
su v obci – změna na bezdrátový systém, 
projektování nové cyklostezky z centrální 
části obce do nádražní čtvrti (na místě 
stávajícího chodníku rozšíření směrem 
k  vozovce) či projekt parku v  nádražní 
čtvrti. Správa a  údržba Jihomoravského 
kraje se po dohodě s  obcí chystá ještě 
v letošním roce opravit komunikaci mezi 
vlečkou a terminálem IDS-JMK v nádražní 
čtvrti.

Výčet všech těchto aktivit není koneč-
ný a je především dílem práce zastupi-
telstva obce Telnice, zaměstnanců obce 
Telnice, ale i samotných občanů. Mnohé 
by se bez spolupráce s vámi neuskuteč-
nilo. Ještě jednou děkujeme.

Zastupitelstvo obce Telnice,  
volební období 2010–2014

REKAPITULACE HOSPODAŘENÍ OBCE V TOMTO VOLEBNÍM OBDOBÍ
PŘIJATÉ DOTACE V OBDOBÍ 2010–2014   

Úřad práce ČR na mzdy zaměstnanců 1 757 500

Jihomoravský kraj Bezpečná dětská zahrada 300 000

svodidla před základní školou 100 000

dešťová kanalizace – nádražní čtvrť 666 000

zpracování územního plánu 200 000

za účast v soutěži Vesnice roku 20 000

restaurování historického kříže 25 000

nová budova mateřské školy 200 000

rekonstrukce střechy původní budovy MŠ 83 110

Státní fond životního 
prostředí

zateplení mateřské školy 842 573

kompostéry 451 662

Nadace Partnerství výsadba stromů 20 000

MAS Za humnama Malá napoleonská bitva 5 000

Region Bílé Karpaty Historická naučná stezka 364 191

Region Cezava mobiliář – odpadkové koše, lavičky 25 000

Součet 5 060 036
 
Zatím neúčtované, ale schválené dotace v letošním roce:

Státní fond  
životního prostředí

protipovodňová opatření (kompletní 
rekonstrukce obecního rozhlasu)
* realizace se předpokládá letos

1 800 000

vybavení hasičské jednotky
*  realizace se předpokládá letos,  

zásahové auto je v procesu nákupu

290 000

rekonstrukce rybníka
*  v případě této dotace žádá obec  

o přesunutí na příští rok

200 000

Součet 2 290 000
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Nová budova mateřské školy* 6 442 396

Přístavba páté třídy základní školy 3 257 281

Nákupy pozemků 3 018 700

Přeložení kanalizace + chodník Augarty 1 847 292

Přetlaková sportovní hala 1 510 440

Zateplení starší budovy MŠ  
a výměna oken

1 334 399

Dešťová kanalizace - nádražní čtvrť 731 377

Nový územní plán a změny v něm 700 200

Nová dešťová kanalizace  
a rekonstrukce areálu MŠ

617 747

Chodník Bentel 570 190

Chodník Mrtvá (dosavadní náklady) 498 441

250 ks kompostérů 477 950

Historická naučná stezka 417 456

Pořízení radaru obecní policie 388 680

Bezpečná dětská zahrada 315 697

Nové veřejné osvětlení ul. Lány 264 000

Navýšení kapacity ČOV 204 000

Konvektomat pro školní jídelnu 190 254

Chodník před vojenskými bytovkami 168 667

Pasport dopravního značení  
a nové dopravní značení v obci

156 794

Svodidla před základní školou 112 679

Florbalové mantinely do sportovní haly 108 900

Dětské hřiště Palackého 65 236

Malé stavební stroje (vibrační pěch  
a deska, křovinořez)

58 000

Výběh pro psy 43 957

Veřejný mapový portál (Geoportál)  
na www.telnice.cz

31 327

Uvítací cedule 31 000

Hodnota nejdůležitějších realizovaných projektů

NEJDŮLEŽITĚJŠÍ INVESTIČNÍ AKTIVITY OBCE (v Kč, včetně DPH)

* je financováno z odloženého úvěru u Komerční banky

U všech investičních staveb jsou uve-
deny konečné hodnoty investic, vč. 
projektové dokumentace, inženýrských 
činností, vynětí z  půdního fondu, po-
platků na úřadech apod. Ceny jsou vč. 

DPH, která je obci Telnice nákladem 
(není plátce DPH).  

O všech podstatných investičních ak-
tivitách byli občané průběžně informo-
váni v Telnickém zpravodaji. Mnohdy se 

na nich i sami podíleli, to když se účast-
nili brigád či jakkoliv jinak pomáhali. 
Děkujeme za spolupráci. 

Vedení obce Telnice

VÝHLEDOVÉ INVESTIČNÍ PLÁNY PRO PŘÍŠTÍ VOLEBNÍ OBDOBÍ
Současné zastupitelstvo naší obce 

začalo připravovat některé investiční 
záměry (nebo na nich spolupracovat) 
již v tomto volebním období a předává 
budoucímu zastupitelstvu některé pro-
jekty v  rozpracovaném stavu tak, aby 
bylo možné na ně navázat, případně je 
ještě v  určité fázi doplnit či pozměnit. 
Uvádíme přehled zřejmě těch nejdůle-
žitějších:
–  stavba Domu důstojného stáří 

(investor: obec Telnice, připravuje 
se projektová dokumentace, po-
zemky k realizaci připraveny, chod-
ník hotový, hlavní řad kanalizace 
přiblížen)

–  rekonstrukce obecního rozhlasu 
(investor: obec Telnice, projekt již zís-
kal dotaci na SFŽP a mohl by být do 
konce roku proveden)

–  cyklostezka nádražní čtvrť – cen-
trální část obce (investor: obec 
Telnice, momentálně se připravuje 
projektová dokumentace, do kon-
ce roku bude snad možné podat do 

územního řízení a následně požádat 
o stavební povolení)

–  rekonstrukce rybníka (investor: 
obec Telnice, záleží na postoji za-
stupitelstva, nakolik bude tuto akci 
preferovat, dotace ve výši 200 tis. na 
Jihomoravském kraji přislíbena)

–  nová stavební lokalita Podsaze- 
ničky (investor: obec Telnice a vlast-
níci pozemků, v  tuto chvíli je ob-
jednána realizace malé pozemkové 
úpravy, která je prvním krokem k vy-
tvoření regulačního plánu a  strate-
gie financování stavebního rozvoje 
v této oblasti)

–  průtah obcí – rekonstrukce silnice 
II/380 po celé délce v obci (investor: 
SÚS JMK s  podílem obce, připravuje 
se projektová dokumentace, aby do 
konce roku mohla být podána do 
územního řízení)

–  přeložení nadzemního vedení do 
země – Masarykovo nám., nádražní 
čtvrť (investor: EON, projektová do-
kumentace je již připravena)

–  obchod v  nádražní čtvrti – (inves-
tor: Jednota či jiný investor, obec je 
připravena poskytnout pro tento 
účel pozemek vedle nádražní budo-
vy, čekají se velmi složitá jednání)

–  park v  nádražní čtvrti (investor: 
obec Telnice, projekt je pro územní 
řízení rozpracován)

–  nové veřejné osvětlení v  ulici 
U  rybníka (investor: obec Telnice, 
společnost Enorm již připravuje pro-
jektovou dokumentaci)

–  parkování v ulici Palackého (inves-
tor: obec Telnice, projekt má stavební 
povolení, stačí vypsat veřejnou za-
kázku a realizaci díla objednat)

Co bychom chtěli rozhodně doporu-
čit novému vedení obce:
–  obnova strojového parku obec-

ního úřadu (investor: obec Telnice, 
bylo by dobré se touto otázkou zabý-
vat, především traktorová technika je 
na hranici své životnosti)

Vedení obce Telnice 
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STATISTIKY ČINNOSTI ZASTUPITELSTVA OBCE TELNICE 

PRÁCE VÝBORŮ A KOMISÍ VE VOLEBNÍM OBDOBÍ 2010–2014

Zastupitelstvo obce v  celém období 
zasedalo celkem 61x s  tím, že do níže 
uvedených statistik bylo možné zapo-
čítat pouze 59 zasedání, jelikož 60. se 
uskutečnilo 29. září 2014 a 61. se tepr-
ve uskuteční začátkem října 2014 (obě 
tedy po uzávěrce zpravodaje). Nicméně 
tato poslední zasedání již zásadně ne- 
ovlivní výsledky, které byly zpracovány. 
Jak si sami všimnete, zastupitelé, kteří 
se zúčastnili všech zasedání (a neopus-

tili je ani na chvíli, když se hlasovalo), 
mohli zvednout ruku při hlasování cel-
kem 1 138 krát. Ačkoliv bylo při jednání 
zastupitelstva zpočátku patrné rozděle-
ní na koaliční a  opoziční strany, přesto 
se ve druhé polovině volebního obdo-
bí atmosféra významně uklidnila. Od-
razilo se to jistě i na počtu společných 
hlasování: v  závěrečných statistikách 
je patrné, že počet „zdržení se hlasová-
ní“ či hlasování „proti návrhu“ nakonec 

nebylo z  celkového počtu hlasování 
tolik. Dovolte mi, abych celému zastu-
pitelstvu poděkoval za čtyřletou prá-
ci pro naši obec i za to, že se dokázalo 
v drtivé většině shodnout na zásadních 
tématech rozvoje naší obce. Možná se 
to někomu nezdá, ale většina zastu-
pitelů práci v  tomto samosprávném 
orgánu obce věnovala asi 10 celých 
dní svého života (24hodinový režim).  
Díky všem za to.

FINANČNÍ VÝBOR – Pod vedením 
Zdeňka Jurczeka se výbor pravidelně 
scházel a  zabýval se především přípra-
vou obecního rozpočtu a  jeho plněním. 
Vlivem změn ve složení zastupitelstva 
obce došlo také ke změnám ve složení. 
Původní člen finančního výboru Pavel 
Oborný se stal předsedou kontrolního 
výboru, ve finančním výboru jej tedy na-
hradil Adam Langer. Poslední platné slo-
žení výboru: Zdeněk Jurczek – předseda 
finančního výboru a  člen zastupitelstva 
obce, Milan Jahoda, Adam Langer. Dě-
kuji všem členům finančního výboru za 
jejich práci pro obec Telnice a především 
předsedovi Zdeňkovi Jurczekovi za jeho 
ochotu a vstřícnost.

KONTROLNÍ VÝBOR – V  tomto orgá-
nu zastupitelstva obce došlo k zásadním 
personálním změnám, které byly spuště-
ny rezignací tehdejšího předsedy výboru 
Jana Ryšavého. Původně měl tento výbor 

celkem 9 členů, počátkem roku 2013 do-
šlo nejen k  personálním obměnám, ale 
i ke zmenšení počtu členů. Původní slo-
žení: Jan Ryšavý – předseda výboru a člen 
zastupitelstva obce (do 14. ledna 2013), 
Josef Hrazdíra – člen zastupitelstva obce, 
Jaroslav Vlasák, Vojtěch Svoboda, Jan 
Rožnovský, Štefan Chovanec, Adam Lan-
ger, Tomáš Sobotka, Aleš Strakatý. Nové 
(poslední) složení kontrolního výboru: 
Pavel Oborný – předseda kontrolního 
výboru a člen zastupitelstva obce, Josef 
Hrazdíra – člen zastupitelstva obce, La-
dislav Dvořák – člen zastupitelstva obce, 
Jan Rožnovský, Štefan Chovanec. Kon-
trolní výbor se zabýval úkoly, které mu 
byly svěřeny zastupitelstvem obce Tel-
nice, např. ve věci sporů s dlužníky obce 
Telnice. Kontrolní výbor se celkem sešel 
8x, z  toho 6x v období po personálních 
změnách. Děkuji všem členům kontrol-
ního výboru za jejich práci pro obec, ať 

už byli součástí původní sestavy, nebo té 
aktuální. Předsedovi kontrolního výboru 
Pavlu Obornému děkuji za spolupráci 
a také za to, že se v průběhu volebního 
období ujal řízení tohoto výboru.

SOCIÁLNÍ KOMISE – Komise se v  ce-
lém volebním období sešla na 13 pracov-
ních setkáních, při kterých probíhala pře-
devším plánovací a přípravná činnost na 
aktivity, kterých bylo skutečně ohromující 
množství. Posuďte sami: 7x sbírka šatstva, 
5x přednáška (většinou na zdravovědná 
témata), 4x vánoční posezení pro seniory, 
4x rodinné divadelní představení, 2x zá-
jezd (Strážnice, Nemile), 5x vítání občánků 
a 4x Čaj o páté. S podporou komise vznikl 
také Klub aktivních seniorů a také projekt 
Letního hlídání dětí. Komise pomáhala 
také starostovi obce v  kontaktu s  Miluš-
kou Konečnou. V tomto volebním obdo-
bí pracovala ve složení: Metoděj Dudák 
– předseda komise, člen zastupitelstva 

Jméno

Účast na zasedáních  
zastupitelstva obce Telnice

Počet 
hlasování Způsob hlasování

účast neúčast předčasný 
odchod celkem pro  

návrh
proti 

návrhu
zdržel  

se
Mgr. Leona Bímová (Za další rozvoj obce) 54 5 0 1047 1009 15 23

Vladimír Blaženka (Sportovci obce Telnice) 55 2 2 1086 1063 11 12
Ing. Jiří Dudák (KDU-ČSL) 59 0 0 1138 1126  8  4
JUDr. Metoděj Dudák (KDU-ČSL) 52 5 2 1026 1017  8  1
Ladislav Dvořák (Za další rozvoj obce)* 20 3 0 430  423  2  5
Ing. Miroslav Homola (ČSSD) 42 9 8 879  864 10  5
Ing. Josef Hrazdíra (TOP 09) 53 6 0 1034  962 18 54
Zdeněk Jurczek (Sbor dobrovolných hasičů) 53 3 3 1034 1010  9 15
František Kroutil (KDU-ČSL) 59 0 0 1138 1117  6 15
Ing. Pavel Oborný (TJ SOKOL TELNICE) 56 3 0 1092 1068 17  7
Ryšavý Jan (Za další rozvoj obce)** 23 8 5  391  321 11 59
MUDr. Marie Šťastná (Za další rozvoj obce) 56 3 0 1074 1031 10 33

 * Ladislav Dvořák se stal zastupitelem až 25. února 2013 a nahradil Jana Ryšavého      
** Jan Ryšavý doručil 13. 1. 2013 rezignaci na člena zastupitelstva obce       František Kroutil, starosta obce 
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obce; Marie Šťastná – členka zastupitel-
stva obce, zdravovědné přednášky; Marie 
Fialová – KLAS, přednášky, kulturní akce 
komise, sbírky šatstva; Marie Blažková – 
přednášky, kulturní akce komise, sbírky 
šatstva; Pavla Chovancová – letní hlídání 
dětí, kulturní akce komise, vítání občán-
ků, sbírky šatstva; Iva Donovalová – vítá-
ní občánků, sbírky šatstva, kulturní akce 
komise, péče o Milušku Konečnou; Olga 
Netolická – kulturní akce komise, sbírky 
šatstva, zájezdy; David Bím – kulturní 
akce komise. Sociální komise je porad-
ním a spolupracujícím orgánem starosty 
obce (rady obce). Jsem rád, že v průběhu 
celého volebního období byla tato její 
role naplněna beze zbytku a  velice dě-
kuji všem členům této komise za skvělou 
a často i obětavou spolupráci. Množství 
odvedené práce pro občany této obce 
je skutečně obdivuhodná. Nejsem si jis-
tý, která obec v blízkém i dalekém okolí 
má takto aktivní sociální komisi. Ještě 
jednou jménem všem občanů této obce 
– velké díky! Za ochotnou spolupráci 
také děkuji předsedovi komise Metodě-
jovi Dudákovi. Ještě bych rád zmínil to, 
že někteří členové komise plnili doslova 
i tu skutečně sociální úlohu v životě naší 
obce a  pomáhali osobně sociálně po-
třebným. Podrobnosti nebudu více zve-
řejňovat, neboť se jednalo o  nezištnou 
činnost jednotlivců, současně mi v  tom 
„brání“ také skromnost těchto dobrovol-
níků. Tak alespoň touto cestou děkuji za 
vaše dobrá srdce a čisté úmysly!

KULTURNÍ KOMISE – Komise se 
v  tomto volebním období sešla na 18 
pracovních setkáních, při kterých se za-
bývala diskusí nad aktuálními obecními 
kulturně-společenskými tématy, projed-
náváním dotačních pravidel a  žádostí 
a  současně přípravou svých aktivit. Čin-
nost členů této komise byla velmi rozma-
nitá a plodná. Jen namátkou: komise za-
střešovala projekt Telnického kulturního 
léta, dětské dny, divadelní představení, 
koncerty, gratulace k  životním jubileím, 

přípravu Telnického zpravodaje, aktivity 
ohledně spolupráce s  partnerskou obcí 
Cífer, přípravu ženáčských krojů, pod-
poru telnických hodů, bděla nad péčí 
a  o pravidla půjčování telnických krojů, 
vyjadřovala se k  anketním dotazníkům 
a  velmi aktivně také pomohla s  přípra-
vou obecních oslav 770. výročí obce 
a srazu rodáků. Komise také do jisté míry 
propojovala spolupráci obce s  místními 
spolky a  s místní základní a  mateřskou 
školou. S  podporou komise vznikl také 
Telnický zpěvník hodových písní, projekt 
Historické naučné stezky, krásný Pamět-
ní list k výročí obce či Turistická známka. 
V  tomto volebním období pracovala ve 
složení: Leona Bímová – předsedkyně 
komise, členka zastupitelstva obce; Mo-
nika Haniková – ženáčské kroje, výstavy 
fotografií, panenek, gratulace k  život-
ním jubileím, podpora kulturních aktivit; 
Šárka Oborná – spolupráce se Sokolem, 
podpora kulturních aktivit, ženáčské 
kroje; Markéta Kupská – podpora kul-
turních aktivit, Turistická známka; Miro-
slava Filáková – spolupráce s  myslivci, 
podpora kulturních aktivit, koordinace 
termínů kulturních aktivit v  obci; Marie 
Gabrhelová – spolupráce s  Telnickým 
sluníčkem, podpora kulturních aktivit; 
Kateřina Umlášková – spolupráce s T-Par-
lamentem, obecní ankety, Telnický zpěv-
ník hodových písní, ženáčské kroje; Eva 
Hrazdírová – spolupráce s Orlem, podpo-
ra kulturních aktivit; Jan Vybíral – Telnic-
ký zpravodaj, Pamětní list k výročí obce. 
I  kulturní komise je poradním a  spolu-
pracujícím orgánem starosty obce (rady 
obce). Myslím, že se všichni místní ob-
čané, ale i  přespolní občané shodnou 
na tom, že se toho v  Telnici děje velmi 
hodně. Nejeden rodák či návštěvník naší 
obce poznamenal, že na počet obyvatel 
jsme aktivnější než celé Brno či jiné velké 
město. I to je zásluha aktivit této komise, 
jejíž členové se často neúnavně přípravě 
kulturních aktivit věnovali. Mnohým po 
tomto volebním období jistě zůstane 

nejen celá řada krásných vzpomínek na 
různé kulturní aktivity v obci, ale i doku-
mentární materiály, které mapují součas-
ný život naší obce a  její historii. Děkuji 
členům komise za intenzivní spolupráci 
a  některým z  nich si dovolím i  sklonit 
poklonu za jejich obětavost. Poděkování 
patří také předsedkyni komise Leoně Bí-
mové za dobrou spolupráci.

STAVEBNÍ KOMISE – Stavební komise 
se v tomto volebním období sešla pouze 
jednou – na začátku volebního období, 
při čemž byla seznámena s investičními 
záměry obce. Další práci komise odvá-
děl osobně předseda komise Miroslav 
Homola, a to především v podobě vyja-
dřování se ke stavebním dokumentacím 
předkládaným obci, např. nová výstavba 
rodinných domů, plotů. Komise praco-
vala ve složení: Miroslav Homola – před-
seda komise a člen zastupitelstva obce, 
Václav Jaša, Marek Kučera, Jan Nykl, 
Zdeněk Plíhal, v průběhu odstoupil Ma-
rek Sklenář. Děkuji tedy předsedovi ko-
mise Miroslavu Homolovi za spolupráci 
a  také všem dalším členům, kteří se do 
práce komise jakkoliv zapojili – s někte-
rými z  nich probíhala alespoň občasná 
konzultace některých technických zále-
žitostí. (Pozn. původně byl členem této 
komise také Pavel Oborný, který se po-
čátkem roku 2013 přesunul do kontrol-
ního výboru.)

KOMISE VEŘEJNÉHO POŘÁDKU – Ta- 
to komise se pod vedením Oldřicha Vy-
mazala scházela ve věci rekapitulace bez-
pečnostních aktivit obce Telnice a obecní 
policie. V průběhu volebního období se 
odstěhoval Aleš Jochman, kterého v ko-
misi nahradil Petr Gabrhel. Jednou z dal-
ších činností byla spolupráce s  místním 
Sborem dobrovolných hasičů. Poslední 
platné složení komise: Oldřich Vymazal 
– předseda komise, Jindřich Konečný, 
Petr Gabrhel. Děkuji všem členům ko-
mise za jejich odvedenou práci pro naši  
obec. 

František Kroutil, starosta obce

Zastupitelstvo obce Telnice schvaluje:
•  V rámci projednání výrobního výbo-

ru s projektantem byla schválena ak-
tuální fáze přípravy projektu Domu 
důstojného stáří.

•  Smlouvu o  umístění veřejné komu-
nikační sítě na pozemku p. č. 174/1 
v  k. ú. Telnice u  Brna se společností 

O2 Czech Republic, a. s., a provedení 
zemních a  instalačních prací v  are-
álu MŠ za tímto účelem – telefonní 
linka a internet pro ordinaci lékaře – 
MediClinic.

•  Dodatek smlouvy a úhradu víceprací 
při stavbě nové budovy MŠ a  ordi-
nace lékaře ve výši 161 221,60 Kč vč. 

DPH. Zastupitelům bylo podáno vy-
světlení ze strany stavbyvedoucího 
a technického dozoru.

•  Smlouvu o  poskytnutí účelové fi-
nanční podpory z  rozpočtu JMK 
na realizaci projektu „Posílení akce-
schopnosti a  činnosti jednotky SDH 
Telnice“ ve výši 290 000 Kč.

  PŘEHLED JEDNÁNÍ ZASTUPITELSTVA  
V OBDOBÍ ČERVENEC, SRPEN A ZÁŘÍ 
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•  Smlouvu o uložení vytěženého sedi-

mentu z vodní nádrže p. č. 650, k. ú. 
Telnice u Brna na pozemek p. č. 3540, 
k. ú. Telnice u  Brna ve vlastnictví  
ZD Sokolnice. 

•  Obecnou dohodu o  finančním pří-
spěvku na ušití pánského i dámského 
telnického ženáčského kroje. Obec 
poskytne podporu ve výši 4  300 Kč 
na výrobu pánského a  3  700 Kč na 
výrobu dámského kroje. 

•  Dodatek č. 5 k pojistné smlouvě pro 
pojištění podnikatelských rizik se 
společností Kooperativa pojišťovna, 
a. s., řešící doplnění o novou budovu 
MŠ. 

•  Dodatek č. 1  k  dohodě s  Úřadem 
práce ČR o vytvoření pracovních pří-
ležitostí a  poskytnutí příspěvku na 
7 pracovních míst VPP do 28. 2. 2015 
(prodloužení stávající dohody).

•  Smlouvu o  přezkoumání hospoda-
ření obce za rok 2014 s  firmou TOP 
AUDITING, s. r. o.

•  Navýšení nejvyššího povoleného po-
čtu žáků mateřské školy z  56 na 75 
s  účinností od 1. 9. 2014 a  pověření 
ředitelky ZŠ a MŠ Telnice k podání žá-
dosti na odbor školství KrÚ JMK.

•  Pořízení nového nábytku a  vyba-
vení v  přístavbě MŠ v  celkové výši 
192 674,90 Kč.

•  Úhradu nákladů na druhý autobus 
do Cíferu v ceně cca 12 000 Kč. 

•  Smlouvu na vypracování malé po- 
zemkové úpravy v  lokalitě Podsaze- 
ničky za cenu 179 080 Kč včetně DPH 
se společností 1. Geo, s. r. o.

•  Dodatek č. 1 ke Smlouvě o vzájemné 
propagaci ze dne 9. září 2013, uzavře-
né mezi společností Kometa Group, 
a. s., a obcí Telnice.

•  Objednávku archeologického dohle-
du na stavbu: „Chodník, propojení 
ul. Augarty a U mlýna – Telnice“ (p. č.  
959/3, 959/7, 961/2, 963/2, 964/2, 
986/1 v k. ú. Telnice u Brna) za cenu 
cca 2 000 Kč. 

•  Nabídku firmy Urbania na dodání 
a  montáž výplně rozbitého skla pří-
střešku autobusové zastávky naproti 
nádražní budově na terminálu ve výši 
15 491 Kč včetně DPH. 

•  Prodej a  kupní smlouvu na prodej 
obecního pozemku p. č. 1417 v k. ú. 
Telnice u Brna.

•  Zřízení služebnosti a smlouvu o bez-
úplatném zřízení služebnosti obecní-
ho vodovodu na pozemku p. č. 811/3 
v k. ú. Telnice u Brna.

•  Prodej a  kupní smlouvu na prodej 
obecního pozemku p. č. 814/1 v k. ú. 
Telnice u Brna.

•  Prodej a  kupní smlouvu na prodej 
nově vzniklých obecních pozemcích 
p. č. 811/8 a p. č. 811/9 v k. ú. Telnice 
u Brna.

•  Prodej a  kupní smlouvu na prodej 
nově vzniklého obecního pozemku 
p. č. 3678/1 v k. ú. Telnice u Brna.

•  Rozdělení obecního pozemku p. č. 
663/2 v  k. ú. Telnice u  Brna tak, aby 
prodávaná část pozemku nezasa-
hovala do plochy věcného břemene 
obecního vodovodu.

•  Návrh na pořízení 200 ks pamětních 
listů a prodejní cenu 100 Kč za 1 kus.

•  Nákup hasičského vozidla a  kupní 
smlouvu na nákup hasičského auta 
se společností RACING RESCUE, o. s.

•  Návrh na zakoupení nových lan (juto-
vé přírodní Ø 40 mm) délky 1 x 70 m  
a 1  x 30 m  za cenu 18  900  Kč (nako-
nec byla pak vyjednána nižší cena:  
16 300)

•  Návrh dodatku č. 1 ke smlouvě o dílo 
na zhotovení stavby „Přeložka kana-
lizace a  chodník Telnice Augarty“ se 
společností ZEMAKO, s. r. o.

•  Rozhodnutí o  výběru nejvhodněj-
ší nabídky na realizaci projektu: 
„Preventivní povodňová ochrana pro 
obec Telnice“.

•  Smlouvu na realizaci projektu: 
„Preventivní povodňová ochrana pro 
obec Telnice“ s firmou Dalimil Vávra.

•  Smlouvu o  dílo se společností Envi- 
partner, s. r. o., na zpracování digitál-
ního povodňového plánu.

•  Podmínky předvolební inzerce v Tel- 
nickém zpravodaji pro volební strany 
v  letošních komunálních volbách ve 
dnech 10. a 11. října.

•  Náklad srpnového čísla Telnického 
zpravodaje v počtu 1 500 kusů.

Zastupitelstvo obce neschvaluje:

•  Nabídku společnosti VAS, a. s., na 
instalaci podružných vodoměrů zá-
jemcům s podmínkou převzetí vodo-
měru darem do vlastnictví obce Tel- 
nice. 

Zastupitelstvo obce bere na vědomí:

•  Zprávu starosty obce o průběhu ko-
nání obecních oslav a srazu rodáků.

Zastupitelstvo obce projednalo 
Smlouvu o poskytnutí účelové finanční 
podpory na realizaci projektu „Rekon-
strukce: Telnice – vodní nádrž“ z  roz-
počtu JMK ve výši 200  000  Kč a  pod-
míněně schválilo přijetí této finanční 
podpory vč. podpisu „dotační“ smlouvy 
pouze při schválení půlročního odkladu 
termínu čerpání dotace ze strany JMK 
(do června 2015). Starosta je oprávněn 
smlouvu při splnění této podmínky po-
depsat. FK

PROPAGACE OSLAV A OSLOVENÍ RODÁKŮ
Údajně se někteří naši rodáci ze Sokol-

nic neměli možnost dozvědět o obecních 
oslavách a  srazu rodáků. Dovolte nám 
tedy popsat množství aktivit, které jsme 
v souvislosti s propagací obecních oslav 
a  oslovením rodáků konali. Na starosti 
tuto činnost měl Jan Hanuš ve spolupráci 
především s Kateřinou Jedličkovou:
•  celkem bylo vyrobeno 5  500 ks po-

zvánek (cena jedné pozvánky cca 
3  koruny) a  200 ks plakátů A2 for-

mátu (cena jednoho plakátu cca  
16 korun)

•  každá telnická domácnost obdržela 
5 ks pozvánek (aby mohla své rodáky 
a přátele pozvat sama)

•  pozvánky obdržely do svých schrá-
nek také všechny domácnosti v  So- 
kolnicích, Žatčanech a  Otmarově 
(více už nám jich nezbylo)

•  pozvánky byly odeslány přesně těm 
rodákům, které jste sami přihlásili na 

obecním úřadě anebo předali kontakty 
Janu Hanušovi (více než 100 kontaktů)

•  plakáty A2 byly pravidelně celé 
prázdniny každý týden v pondělí vy-
lepovány v  mnoha okolních obcích 
(Sokolnice, Újezd u  Brna, Žatčany, 
Měnín, Otmarov, Moutnice, Těšany, 
Hostěrádky-Rešov, Kobylnice, Prace, 
Šaratice, Otnice, Zbýšov, Křenovice, 
Chrlice, Tuřany, Rajhradice, Rebešo- 
vice či Bošovice)
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JAK DÁLE S RYBNÍKEM? 
Myslím, že tuto otázku si pokládá 

v  Telnici mnoho lidí. Způsobů, jak vy-
řešit současný neutěšený stav, není 
mnoho. Stejně se všechny nakonec 
sbíhají v  místě, které znamená rekon-
strukci rybníka. Ať už nás k  tomu ve-
dou jakékoliv důvody a  způsoby uva-
žování. Nebudu se již zabývat historií, 
která téma „rybník“ provází již delší 
dobu. Nechci také jakkoliv komento-
vat různé emocionálně laděné postoje.  
Pojďme k věci.

Obec Telnice svolala 4. září 2014 zá-
stupce Rybářského sportovního klubu 
a  rodiny, která řeší problém s  vlhkostí 
svého domu, aby je informovala o dal-
ším postupu. Již v  únoru tohoto roku 
totiž byla podána žádost o  finanční 
podporu rekonstrukce rybníka u  Jiho-
moravského kraje, kde se díky osob-
ním vazbám podařilo získat alespoň  
200 000 korun, ovšem bohužel až ve 
chvíli, kdy už prakticky není možné re-
konstrukci provést – podmínkou je vyu-
žití prostředků do konce letošního roku, 
a to bohužel ve světě, ve kterém musíte 

takovou akci připravit z  pohledu záko-
na o  veřejných zakázkách, stavebního 
zákona atd. a ještě ji stihnout s jistotou 
dokončit a  zkolaudovat letos. To není 
prakticky možné. Současně není možné 
tak učinit ve chvíli, kdy se blíží volby do 

zastupitelstva obce. Proto se zástupci 
obce – starosta František Kroutil a mís-
tostarosta Vladimír Blaženka – předběž-
ně dohodli se všemi zúčastněnými na 
následujícím postupu, který snad po-
tvrdilo svým rozhodnutím i  celé zastu-

•  sousední obce obdržely před kon-
cem školního roku naši žádost o zve-
řejnění informace o  našich slavnos-
tech ve svých zpravodajích, na svých 
internetových stránkách, v obecních 
rozhlasech a  ve vývěskách), obecní 
úřady od nás obdržely plakátky pří-
mo k vyvěšení do svých nástěnek,

•  totéž jsme opakovali ještě asi týden 
před konáním samotných oslav, včet-
ně naší žádosti o  vyhlášení v  obec-
ních rozhlasech ještě v  pátek před 
slavnostním víkendem,

•  v týdnu před oslavami byly také obe-
slány redakce regionálních deníků 
a rozhlasových stanic,

•  a to ani nemluvíme o propagaci pří-
mo v  Telnici, kde jsme propagovali 
oslavy neúnavně řadu měsíců, ve 
zpravodaji snad téměř rok dopředu. 
Nechali jsme také vyrobit 5  ks kra-
biček z plexiskla, které umožnily ná-
vštěvníkům a  turistům vzít si volně 
pozvánku na naši akci. Kromě dvou 
ukradených krabiček (ztratily se na 
Masarykově náměstí hned v  den je-
jich instalace), nakonec zbývající tři 
velmi dobře sloužily svému účelu –  
neustále jsme je doplňovali, bylo vi-
dět, že si pozvánky lidé postupně 
odebírali. Nejvíce pozvánek bylo tak-

to odebráno v  nádražní čtvrti, kde  
krabička visela přímo na novém sto-
janu Historické naučné stezky u  ná-
dražní budovy. Další dvě krabičky 
byly umístěny v  centrální části Telni- 
ce – na bráně ke kostelnímu nádvoří 
a na plotě u vstupu do areálu Sokola. 
U vchodu do kostelního nádvoří navíc 
visela téměř dva měsíce velká reklam-
ní upoutávka s programem oslav.

 Víc už asi opravdu pro samotnou 
propagaci udělat nešlo. Ještě malé do-
plnění: hlavní grafický motiv oslav na-
kreslila tradičně nádherným způsobem 
Martina Hostěradská, profesionální 
grafické zpracování zajistila paní Lucie 
Vlasatíková (původem z Měnína). Muší 
křídla, která svým poutavým designem 
upozorňovala na místa jednotlivých 
výstav v Telnici, byla vyrobena ve spo-
lečnosti Direct Media v Brně, o všechny 
krásné reklamní plachty a bannery po-
užité např. pro výzdobu areálu Sokola 
se postarala firma Kangaroo z  Újezdu 
u Brna. 

Poděkování si jistě zaslouží Zahrad-
nictví Libor Hrozek, obzvláště Martina 
Hrozková za překrásné květinové vý-
zdoby a  kytičky pro hosty a  účinkují-
cí, včetně věnců. Flexibilita, se kterou 
Martina přistupovala k našim potřebám 

a  požadavkům, byla skutečně obdivu-
hodná. Děkujeme jí za obětavost a také 
vynikající cenu, kterou pro tuto akci do-
slova vykouzlila.

Jedno poděkování se nikam zatím 
nevešlo, zapomenout nesmíme na naše 
fotografy a  kameramana. Fotografické 
vzpomínky zaznamenali Veronika Kle-
salová, Jiří Roznos a Miroslav Škarvada, 
za kamerou stál Otakar Skoupý, který již 
připravuje předvánoční DVD se sestři-
hem nejlepších záběrů a s fotografiemi. 
Děkujeme.

Obětavých lidí však byla celá řada. 
Všem velké díky.

P. S. Od 1. do 15. října 2014 se v  pří-
zemní chodbě obecního úřadu (hned za 
hlavními dveřmi) uskuteční malá výsta-
va nejkrásnějších fotografií z  obecních 
oslav, které zachytili svými objektivy 
fotografové Veronika Klesalová, Jiří Roz-
nos a Miroslav Škarvada. Pokud budete 
mít zájem si některou z  vystavených 
fotografií objednat, stačí do připravené 
krabičky vložit objednávkový formu-
lář, který zde bude viset a  obec vám 
zajistí kvalitní vytištění na fotografický 
papír ve formátu 10x15 cm. Cena se 
podle množství bude pohybovat mezi  
4 a 5 korunami za kus.

Tým organizátorů obecních oslav
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VÝSLEDKY MĚŘENÍ RADAREM NA PALACKÉHO ULICI 
Na základě podnětu občanů bylo 

provedeno sčítání vozidel a  měře-
ní jejich rychlosti na průtahu silnice 
III/4184 (ulice Palackého). Toto měření 
bylo provedeno statistickým radarem 
SR 4 firmy SIERZEGA Elektronik GmbH. 
Vyhodnoceno bylo dvoutýdenní mě-
ření v  době od 20. března 2014 (0:00 
hod) do 2. dubna 2014 (23:59 hod). 
Silnice III/4184 je obousměrnou ko-
munikací, kterou lze označit jako ko-
munikaci funkční skupiny B (sběrná 
komunikace) dle ČSN 736110 a  dle 
zákona 13/1997 Sb. se jedná o komu-
nikaci II. třídy místních komunikací, 
kterou je sběrná komunikace. Silnice 
III/4184 propojuje silnice II/380 v obci 
Telnice a  silnici III/418 v  obci Sokolni-
ce, která je v majetku Jihomoravského 
kraje a  správě Správy a  údržby silnici 
Jihomoravského kraje. Radar SR4 fir-
my SIERZEGA Elektronik GmbH za-
znamenával průjezd vozidel v  obou 
směrech, dobu průjezdu s  přesností 
na desetiny sekundy, rychlost vozidel, 
délku vozidel a  jejich vzájemné roze-
stupy. Měření bylo tedy prováděno 
24 hodin denně po dobu 14 dní. Ten-
to způsob měření je podrobnější než 
běžně prováděné celostátní sčítání 
dopravy, které provádí na pozemních 
komunikacích např. Ředitelství silnic 
a dálnic České republiky. Měření trva-
lo dva týdny, protože první týden byla 
ověřena rychlost vozidel před instalací 
cedule informující řidiče o  provádění 
měření rychlosti vozidel a druhý týden 
byla změřena rychlost po její instalaci. 
Počet vozidel má v tomto případě spí-
še informativní charakter.
Výsledky měření jsou patrné z  uve-
dené tabulky. Rychlost vozidel je zde 
rozdělena podle dní v  týdnu a  podle 
rychlostí. Jsou zde uvedeny intervaly 
rychlostí.

Maximální změřená rychlost směrem 
do obce byla 111 km/h. Z tabulky vyplý-
vá, že dovolenou rychlost vozidel překra-
čuje cca 15 % vozidel. Vyšší rychlostí než 
80 km/h projelo měřeným úsekem cca 
1,2 % vozidel. Z výše popsaného průzku-
mu vyplývá, že měřeným úsekem pro-
jede v  průměru denně přibližně 2  000 
vozidel v obou směrech. O víkendových 
dnech jsou tyto hodnoty nižší a naopak 
ve čtvrtek a  pátek jsou vyšší. Počet vo-
zidel v  tomto úseku je tedy spíše nižší. 
Průměrné rychlosti se v měřeném úseku 
směrem do zastavěné části obce pohy-
bují v mezích dovolené rychlosti (cca 51 
až 52 km/h). Po instalaci cedule s  infor-
mací o měřeném úseku došlo k dalšímu 
poklesu průměrné rychlosti o  cca 1  až 
2  km/h. Na poklesu průměrné rychlosti 
se podílí zároveň informace o  rychlosti 
vozidel, která je umístěna přibližně na 
úrovni dopravní značky s maximální do-
volenou rychlostí 50 km/h. Při výjezdu ze 

zastavěné části obce zde byla naměřena 
průměrná rychlost pohybující se okolo 
60 km/h, což bývá přirozené, protože 
řidiči už vidí dopravní značku s dovole-
nou rychlostí 70 km/h a  tedy zrychlují. 
Tomuto jevu se řidičům jen těžko brání. 
Ze získaných dat vyplývá, že k překračo-
vání rychlostí dochází cca u 20 % vozidel. 
Autorem měření i  tohoto vyhodnocení 
je Ing. Martin Smělý z VUT Brno.
Na základě těchto získaných dat byla 
svolána schůzka s  obyvateli ulice 
Palackého a  V  dědině (která trpí velmi 
podobnými problémy: parkování a prů-
jezdná rychlost), která se konala 18. září 
2014 v zasedací místnosti OÚ Telnice za 
účasti odborníků z  Centra dopravního 
výzkumu Brno. Se závěry tohoto jed-
nání bylo seznámeno Zastupitelstvo 
obce Telnice na zasedání 29. září 2014. 
Informace o dalším postupu či postojích 
obce se dozvíte zřejmě v dalším vydání 
Telnického zpravodaje. FK

pitelstvo obce, které zasedalo v  době, 
kdy byl tento zpravodaj již v  tisku  
(29. září 2014):
•  rybáři začnou postupně rybník upou-

štět (v polovině září o 20 cm, počát-
kem října postupně až zcela do vy-
puštění celého rybníka),

•  ryby budou ve vhodnou dobu v prů-
běhu října rybáři vyloveny,

•  obec se pokusí vyjednat s  Jihomo- 
ravským krajem posunutí využití 
těchto dotačních peněz až na jaro 
příštího roku, kdy by z  kraje roku 

mohla být provedena rekonstrukce 
rybníka.

Důležité tedy je především to, aby za-
stupitelstvo obce bylo ochotné tento 
postup podpořit a také to, aby vstřícnost 
projevil i  Jihomoravský kraj s  převede-
ním prostředků na příští rok. Otázkou je 
také to, jak se k celé věci zachová nové 
zastupitelstvo obce. Budeme doufat, že 
zoufalý stav rybníka nezůstane nikomu 
lhostejný. Stejně tak věříme, že všichni 
pochopí, že pokud výše uvedený postup 
bude schválen a  projednán na zastupi-

telstvu, pak nebude možné v  zimě na 
rybníku bruslit… O rozsahu rekonstruk-
ce rybníka rozhodnou také zastupitelé. 
Minimálně bychom potřebovali řešit 
tyto věci: výpustní potrubí a  požerák, 
opravu břehů, odbahnění a příp. vyhlou-
bení kavern. V ideálním stavu ještě řeše-
ní s napouštěním rybníka. 

O dalším postupu budete informováni 
v obecních médiích (Telnický zpravodaj, 
obecní rozhlas, internetové stránky obce, 
nástěnky). Děkujeme za pochopení.

František Kroutil, starosta obce

Počet vozidel projíždějících měřeným profilem v  jednom směru v  jednotlivých 
dnech měření rozdělené dle dosahované rychlosti. Maximální dovolená rychlost 
v měřeném místě je 50 km/h. Sledován pouze směr do obce.

                Rychlost ≤15 ≤20 ≤25 ≤30 ≤35 ≤40 ≤45 ≤50 ≤55 ≤60 ≤65 ≤70 ≤75 ≤80

Počet
vozidel

čtvrtek 10 10  9 11  8 20  88 275 261 186 79 44 21 19
pátek 14 11 13  8  4 21  91 282 264 142 93 39 17 21
sobota 17 21 15  8  5 12  60 188 174 120 58 28 26 10
neděle  3  2  1  3  4 14  63 162 140  72 41 22  8 11
pondělí  5  6  9  1  3 24  94 261 270 137 68 41 16 16
úterý  6  7  7  5  2 22 101 278 268 135 76 33 19  9
středa  6  7  9 11  6 16  86 261 259 152 80 51 16 26
čtvrtek  8  8  7 18 15 24 115 302 300 135 87 43 19 16
pátek  7  2  9 15  9 24 136 305 269 162 90 36 22 19
sobota  9 16 16 10 12 13  92 230 184  99 39 24 14  7
neděle 14 25 20  8  9 21  79 181 179  74 52 14  7  8
pondělí 11 17 16  5  5 28 128 298 242 121 79 35 18  7
úterý 17 14 11  5  6 27 151 298 260 122 77 45 19 11
středa 5 17 15  4 14 18 96 283 283 129 84 33 12 15
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PŘIPRAVUJE SE NAUČNÁ VÝSTAVA O 1. SVĚTOVÉ VÁLCE

TELNICKÝ HŘBITOV

Díky vstřícnosti členů historického vo-
jenského klubu se v úterý 18. listopadu 
2014 uskuteční ve velkém sále soko-
lovny naučná výstava s  živou prezenta-
cí reálií 1. světové války. Výstava bude 
probíhat po celý tento den od 9  do 11 
v sokolovně a od 14 do 19 hodin v klu-
bovně. Dopoledne od 9 hodin pak navíc 
proběhne živá beseda s členy historické-
ho vojenského klubu, kteří dorazí v do-
bových uniformách vojáků, kteří bojo-
vali na frontách této Velké války. Této 
živé besedy se zúčastní děti telnické 
základní školy a  zváni jsou také všich-
ni, kteří jsou v  té době doma: program 

bude připraven pro všechny věkové  
kategorie. 

Zhruba v  11 hodin bychom se pak 
společně vydali průvodem k  pomníku 
padlých v 1. světové válce na Masaryko-
vo náměstí, kde bychom uctili památku 
našich zahynulých spoluobčanů. Odpo-
ledne pak již bude probíhat výstava pod 
dohledem Ladislava a Evy Kořalníkových. 
Chtěli bychom tímto vyzvat ke spoluprá-
ci všechny spoluobčany, kteří vlastní po 
rodičích zajímavé artefakty z  této doby, 
tedy období počátku 20. století či pří-
mo související s  první světovou válkou. 
V  Telnici narukovalo do této války více 

než 100 mužů v  nejlepších letech, a  tak 
věříme, že se u  vás doma mohou najít 
třeba pohlednice z  bojiště, části vojen-
ské výbavy, různé písemné dokumenty či 
dobové fotografie. Ti, kteří by byli ochot-
ni poskytnout jakýkoliv takový předmět, 
se mohou s  důvěrou obrátit na obecní  
úřad, tel.: 544 224 410, či se osobně zasta-
vit do 30. října 2014. Čím dříve, tím lépe. 

Děkujeme všem za jakoukoliv spolu-
práci. Tímto malým projektem si chce-
me připomenout stoleté výročí od za-
hájení válečných událostí, které v mno-
hém ovlivnili život nejen v  Evropě, ale 
i v dalších částech světa.  FK

Před časem probíhala postupná re-
konstrukce telnického hřbitova, ať 
už pracovníky obce, či dobrovolníky 
při dvou brigádách. Kromě bourání 
a  stavby dvou zdí jsme také uklidili 
stará, nevyužívaná a smlouvou neoše-
třená hrobová místa. Stanovili jsme si, 
o které pomníky se budeme jako obec 
starat – v těchto hrobech totiž odpočí-
vají pro naši obec významné osobnos-
ti a nemá se o ně kdo starat. Současně 
se také obec stará o  pomníky, které 
jsou z  estetického hlediska krásné, 
a  bylo by škoda je likvidovat, i  když 
už se mnohdy ani přesně neví, kdo 
je zde pochován. V  minulém roce byl 
akad. sochařem Radomírem Vavrušou 
zrekonstruován hlavní hřbitovní kříž. 
Provedli jsme také dosypání štěrku do 
chodníčků a  lokální opravy chodníků, 
vydán byl také Provozní řád hřbitova 
a stanovena pravidla pro provoz vozi-
del od kované brány u vchodu do kos-

telního nádvoří. Na základě podnětů 
občanů byl také instalován automa-
tizovaný systém zavírání a  otevírání 
vstupní brány.

Díky uvolnění mnoha starých hro-
bových míst získali občané možnost 
si volná hrobová místa pronajmout. 
A zájem byl skutečně veliký. O nájem-
ní smlouvy pečoval místostarosta Jiří 
Dudák, který také prováděl obnovová-
ní původních smluvních dokumentů 
a  často i  dohledával původní nájem-
níky v blízkých či vzdálených místech 
našeho kraje, nebo dokonce i  re-
publiky. Za celé volební období bylo 
uzavřeno 140 smluv se stávajícími či 
novými nájemníky. Pro vyhledávání 
nájemníků hrobových míst bylo vyna-
loženo poměrně hodně úsilí, často i ve 

spolupráci s různými rodáky či občany 
naší obce. Děkujeme jim za ochotnou 
spolupráci. Jen pro informaci: kapaci-
ta hřbitova dnes čítá 423 hrobových 
míst.

Na základě podnětu občanů vyvsta-
la otázka, zdali na hřbitově instalovat 
osvětlení, které by se aktivovalo sou-
časně s  veřejným osvětlením a  zajiš-
ťovalo by především v zimním období 
větší bezpečnost návštěvníků hřbito-
va. Toto téma bylo projednáváno na 
zasedání zastupitelstva obce Telnice 
dne 29. září 2014, tedy po uzávěrce 
tohoto vydání zpravodaje. Na obrázku 
uvádíme výsledek internetové ankety, 
která se uskutečnila na internetových 
stránkách obce v průběhu září 2014. 
 FK
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ZPRÁVY Z OBECNÍHO ÚŘADU
VEŘEJNÁ ZAKÁZKA 
 „PREVENTIVNÍ POVODŇOVÁ 
OCHRANA PRO OBEC TELNICE“

V  souladu s  podmínkami Státního 
fondu životního prostředí a  podaného 
projektu vypsala obec Telnice veřejnou 
zakázku malého rozsahu na „Preventiv-
ní povodňovou ochranu pro obec Tel-
nice“, jejíž součástí je především rekon-
strukce obecního rozhlasu, resp. jeho 
kompletní výměna za bezdrátový. Hod-
notící komise ve složení: Vladimír Bla-
ženka, Miroslav Homola, Josef Hrazdíra, 
Jiří Dudák a František Kroutil doporučila 
zastupitelstvu nejvhodnější nabídku 
fyzické osoby Dalimila Vávry za cenu 
2  062  490 Kč vč. DPH. Zastupitelstvo 
obce toto doporučení potvrdilo svým 
rozhodnutím, obec s vítězným dodava-

telem podepsala smlouvu o dílo. Reali-
zace bude provedena s velkou pravdě-
podobností ještě v letošním roce.

NOVÁ ORDINACE 
PRAKTICKÉHO LÉKAŘE

Spuštění provozu ordinace praktic-
kého lékaře (společnost Mediclinic – 
MUDr. Martin Kral) proběhlo až 16. září 
2014, tedy více než 14 dní po kolaudaci 
a  spuštění provozu samotné nové bu-
dovy mateřské školy. Důvodem byla 
dovolená zdravotní sestry pana dokto-
ra a také dolaďování připojení ordinace 
k  internetu a telefonní lince O2. V tuto 
chvíli je již vše tak, jak má být, tým pana 
dr. Krale je kompletní a připraven v Tel-
nici ordinovat v  nových prostorách 
ordinace na Palackého ul. v  budově 
mateřské školy – s  vlastním vchodem. 

Ordinační hodiny se nezměnily: Út, Čt – 
7.30 až 12.00 hod. Z důvodů oddělené-
ho provozu mateřské školy a  ordinace 
lékaře bude obecními zaměstnanci také 
připraven jednoduchý plot, který zame-
zí vbíhání dětí do prostor vyčleněných 
pro ordinaci lékaře. 

NÁKUP SKLENĚNÝCH VÝPLNÍ 
AUTOBUSOVÉ ZASTÁVKY 
V NÁDRAŽNÍ ČTVRTI 

Jednání s  Jihomoravským krajem 
o výměně rozbitých skel v autobusové 
zastávce v  nádražní čtvrti nedospěla 
k žádnému výsledku. Z tohoto důvodu 
se rozhodla obec skla pořídit z vlastních 
prostředků a objednala jejich dodávku 
u  společnosti Urbania, která se tímto 
zabývá. Není to zdaleka levná záleži-
tost: tři speciálně tvrzená skla vyjdou 

DŮM DŮSTOJNÉHO STÁŘÍ – PROJEKT SE JIŽ PŘIPRAVUJE 

Dovolte, abych vám krátce představil 
projekt Domu důstojného stáří v  jeho 
rozpracované podobě, která byla od-
souhlasena zastupitelstvem obce Tel-
nice. V  tuto chvíli probíhají projekč-
ní a  inženýrské činnosti, se kterými 
chceme být hotovi do konce tohoto 
kalendářního roku. Hlavním cílem je, 
aby Dům důstojného stáří poskytoval 
ubytování přizpůsobené potřebám bu-
doucích nájemníků. Umožňuje a před-
pokládá poskytování sociálních služeb, 
zejména pečovatelského charakteru. 
Jedná se o dům s nájemními byty, kte-
rý bude určen seniorům a  zdravotně 
postiženým občanům, jejichž zdravot-
ní stav nevyžaduje celodenní zdravotní 

péči. O  přesných podmínkách využití 
nájemních bytů rozhodne dotační pro-
gram, do kterého se chystá obec při-
hlásit a který definuje pravidla provozu 
takovéhoto domu, vč. stanovení typu 
jeho nájemníka a způsobu jeho finan-
cování.
Koncepce počítá 
s 14 nájemními byty:
–  8 jednolůžkových bytů,
–  4 jednolůžkové byty větší výměry 

umožňující pobyt 2 osob,
–  2 dvoulůžkové byty.

Celkový možný počet nájemníků: 20 
osob. Budova dvoupatrová s  osobním 
výtahem, společenskou místností s  čí-

tárnou, kanceláří a  zázemím pečova-
telky, společnou prádelnou a sušárnou. 
Prostor kolem budovy bude využit pro 
zahrádky a parkoviště. 

Nájemní byt tvoří:
Byt 1+kk – vstupní chodba, koupelna 
s WC, obytná místnost s  kuchyňským 
koutem, lodžie nebo balkon (do za- 
hrady)
Byt 2+kk – vstupní chodba, šatna, kou-
pelna s WC, obytná místnost s kuchyň-
ským koutem, ložnice

Vybavení bytu:
sociální zařízení, kuchyňská linka s  el. 
vařičem a  odsavačem par, předokenní 
žaluzie, ostatní zařízení bytu si každý 
nájemce zařizuje sám.

Technické vybavení domu:
–  vytápění objektu plynovým kotlem 

s  distribucí tepla v  bytech prostřed-
nictvím otopných těles,

–  teplá užitková voda z centrálního zá-
sobníku,

–  nízké provozní náklady – energeticky 
úsporná budova.

Současné zastupitelstvo obce odsou-
hlasilo výše uvedené parametry pro pří-
pravu této stavby. Nové zastupitelstvo 
obce bude ještě před podáním žádosti 
o  územní či stavební povolení s  další 
fází přípravy projektu seznámeno.

Marek Ondrašík, 
projektant Domu důstojného stáří
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na 15  491 Kč vč. montáže a  dopravy. 
Z  důvodu poměrně vysokých nákladů 
se rozhodla obec Telnice připojistit pro-
ti vandalismu na svých autobusových 
zastávkách.

RODINA JAHODOVA PROVEDLA 
OPRAVU MARIÁNSKÉHO POMNÍKU 

Rodina Jahodova provedla ze svých 
prostředků opravu mariánské piety, 
která se nachází před myslivnou. Obec 
Telnice děkuje za ochotnou spoluprá-

malé pozemkové úpravy, která se bude 
dotýkat pouze této lokality. Zastupitelé 
schválili nabídku společnosti 1. Geo, s. 
r. o., na vypracování této malé pozem-
kové úpravy, cena byla po vyjednává-
ních stanovena na 179 080 Kč vč. DPH. 
Díky tomuto postupu dojde ke změnám 
v parcelách tak, aby nová parcelace od-
povídala připravované a  plánované 
zástavbě včetně umístění všech spo-
lečných zařízení (komunikace, veřejné 
osvětlení, infrastruktura, dětské hřiště).

ASFALTOVÝ POVRCH V ULIČCE  
NA MASARYKOVĚ NÁMĚSTÍ 

Poté přijde na řadu poslední třetí chod-
ník – nejblíže k  sokolovně. Děkujeme 
všem za pochopení a trpělivost.

NÁBYTEK PRO NOVOU ŠKOLKU
Kromě investic do stavby samotné 

bylo třeba také objednat nový vhodný 
nábytek a vybavení pro novou budovu 
mateřské školy. Jeho příprava i  objed-
nání probíhaly ve velkém shonu před 
dokončením stavby, ale nakonec se 
stihnul včas instalovat, jeho celková 
cena činí 192 674,90 Kč vč. DPH. Kromě 
toho také Eva Rožnovská namalovala ve 
školce hezké dětské obrázky a učitelky 
z MŠ zpracovaly krásnou výzdobu v du-
chu podmořského světa.

PŘELOŽKA KANALIZACE 
A CHODNÍK AUGARTY – U MLÝNA 

Projekt přeložky kanalizace a  chod-
ník nabral nakonec nečekané zpož-
dění. Důvodem bylo především velmi 

ci a v souvislosti s  tím provede terénní 
úpravy v okolí pomníku tak, aby nebyl 
do budoucna tolik vystaven působením 
zemní vlhkosti.

LOKALITA PODSAZENIČKY
Ing. Zdeněk Oprchal, který jménem 

obce jednal s  pozemkově dotčenými 
účastníky tohoto záměru, přednesl za-
stupitelům analýzu řešení celé lokality. 
Na základě postojů vlastníků pozemků 
a jeho doporučení byla zvolena varianta 

Již před započetím prací na pro-
jektu Zpevnění polních cest jednala 
obec Telnice se společností Strabag 
(zhotovitel stavby) o  tom, že by se 
v souvislosti s realizací tohoto velkého 
projektu provedla oprava silniční ko-
munikace v  uličce na Masarykově ná-
městí. S ohledem na poměrně vysoké 
náklady tohoto projektu (dosahující  
cca 0,5 mil. korun vč. DPH) se zastu-
pitelé rozhodli vyčkat na moment, 
kdy bude celá asfaltizace polních cest 
hotová, aby bylo možné dále se Stra-
bagem vyjednávat, neboť realizací pro-
jektu došlo k poškození stávající komu-
nikace v  této uličce. V  době uzávěrky 
zpravodaje zatím nebylo jasné, jaký je 
výsledek těchto jednání, neboť projekt 
Zpevnění polních cest nebyl stále ještě  
dokončen.

PŘEDLAŽĎOVÁNÍ CHODNÍKŮ  
ZA SOKOLOVNOU POKRAČUJE 

I když se to může zdát nekonečné, 
pomalu se přece jenom zvětšuje podíl 
předlážděných chodníků v  ulici Za so-
kolovnou. Zedník Zdeněk Špánek ve 
spolupráci s obecními zaměstnanci to-
tiž střídavě také pracuje na projektech, 
které obec připravuje na jiných místech 
v obci. Jakmile bude dokončeno před-
láždění „prostředního“ chodníku, vrhne 
se pracovní skupina na krajní chodník, 
který je nejblíže k mlýnskému náhonu. 
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špatné počasí, které v  druhé polovi-
ně srpna panovalo nejen v Telnici, ale 
snad na celém území naší země. Sou-
časně bylo po odkrytí všech částí bu-
doucí přeložené kanalizace zjištěno, že 
bude třeba vyrobit jiný typ betonové 
šachty, než bylo v projektu předpoklá-
dáno. Z tohoto důvodu nabrala stavba 
zpoždění. Chodník totiž není možné 
dokončit dříve, než bude položena 
nová kanalizace. Z důvodu změny po-
užitého materiálu (finálně byl použit 
kvalitnější oranžový plnostěnný poly-
propylen oproti nabízenému korugo-
vanému plastu) došlo také k navýšení 
ceny o 79 997 Kč vč. DPH s tím, že se na 
této změně bude více než trojnásob-
nou měrou podílet také VAS ze svých 
prostředků. Tato varianta je pro obec 
výhodná v  tom, že za cenu příplatku  
80 000 korun získá výrazně větší hod-
notu v  kvalitnějším dodaném materi-
álu a  delší životnosti. Předpokládáme, 
že v době, kdy čtete toto vydání zpra-
vodaje, je již projekt hotový a vy již po 
chodníku můžete bezpečně chodit.

JEDNÁNÍ S JEDNOTOU MIKULOV 
O NOVÉM OBCHODĚ  
V NÁDRAŽNÍ ČTVRTI

Jednání s Jednotou Mikulov o novém 
obchodě v  nádražní čtvrti pokračují. 
O výsledku zatím není možné referovat, 
neboť v  postojích obou stran je třeba 
najít společné kompromisy především 
v  otázce financování stavby a  vzájem-
ných závazků a garancí. Je zcela zřejmé, 
že další jednání již bude muset vést 
nové zastupitelstvo obce.

AUDITOR BOHEMIA AUDIT 
VYPOVĚDĚL SMLOUVU

Auditorská firma Bohemia Audit, kte- 
rá dlouhodobě prováděla přezkoumá-
ní hospodaření naší obce, dala obci 
jednostrannou výpověď ze vzájemné 
smlouvy, kterou měla být realizována 
kontrola obecního hospodaření v  le-
tošním roce. Výpověď dorazila v letních 
měsících, takže obec musela obratem 
hledat nového auditora. Z  oslovených 
společností, které nabídku zaslaly, byla 
nakonec vybrána společnost TOP Audi-
ting, která provádí audit např. ve městě 
Újezd, v Žabčicích, Velkých Bílovicích, 
Šlapanicích, Pozořicích apod., za roční 
cenu ve výši 29  000 bez DPH. Podob-
ný osud bohužel potkal také řadu sou-
sedních obcí, které s  původní auditor-
skou společností Bohemia Audit také  
dlouhodobě spolupracovaly.

STARÁ TELNICKÁ VRBA SE DOČKÁ 
SVÉHO VODNÍKA 

Na základě spolupráce s partnerskou 
obcí Cífer byla uměleckému řezbáři Vla-
dimíru Tinákovi zadána výroba dřevěné 

Rok 2013 Tuny Částka odměny
celkem  pro obec (Kč)
1. kvartál 43,482  124 492,5
2. kvartál  9,319   22 880,5            
3. kvartál  12,650  35 666,5
4. kvartál   9,654  28 180,0

OBEC VYDALA NOVOU 
POHLEDNICI – TELNICKÁ ŠKOLA 

Obec Telnice vydala novou nádher-
nou malovanou pohlednici, jejíž au-
torkou je Martina Hostěradská. Vydá-
na byla v  počtu 200 ks a  byla zdarma 
k dispozici v základní škole pro všechny, 
kteří ji navštívili v rámci obecních oslav 
a dne otevřených dveří ve škole. Telnic-
ká škola si totiž v  letošním roce připo-
míná také půlkulaté výročí – 125 let od 
svého vzniku (1889–2014).

TRAKTOR PONIČIL BOŽÍ MUKA 
Díky neopatrné jízdě najel 26. srp-

na odpoledne řidič velkého traktoru 
se svým strojem na obrubník u Božích 
muk na rohu ulic Růžová a  V dědině 
a  poničil nedávno opravenou fasá-
du. Díky duchapřítomnosti jednoho 
z  místních občanů se podařilo za- 

sochy vodníka. Právě stará vrba, která 
se klene nad Zlatým potokem u mostu 
na Brněnské ulici, se tak konečně dočká 
svého vodníka.

OBEC TELNICE ZAKOUPILA 
STÁRKŮM NOVÁ KONOPNÁ LANA 

Zastupitelstvo obce Telnice rozhod-
lo o  tom, že pro příští hody pořídí dvě 
nová konopná lana, která budou sloužit 
ke stavění máje. O tomto tématu se ne-
jen mezi stárky mluvilo dlouho, nako-
nec žádosti nového stárka Ivo Šrota vy-
šlo vstříc. Lana byla zakoupena v  hod-
notě 16 300 Kč vč. DPH a budou trvale 
uložena na obecním úřadě a  vždy pro 
stavění máje stárkům zapůjčena. Nákup 
nových lan je jistě příspěvkem k  větší 
bezpečnosti při tradičním hodovém ri-
tuálu – ručním stavění máje.

OSVĚDČENÍ O ÚSPOŘE EMISÍ
V roce 2013 bylo díky recyklaci a vyu-

žití papíru, plastů, skla, kovů a nápojo-
vých kartonů v rámci systému EKO-KOM 
uspořeno 27  953  183 GJ energie, tedy 
zhruba tolik, kolik v průměru spotřebu-
je za rok více než 310 tisíc domácností. 
V případě tolik diskutovaného globální-
ho oteplování přispěl systém EKO-KOM 
ke snížení emisí o  1  176  339 tun CO₂ 
ekvivalentu. Pro Telnici to znamená:

znamenat registrační značku traktoru  
a v rychlém sledu starosta obce traktor 
dojel a  řidiče přivezl zpět k  místu in-
cidentu. Ten se ke svému činu přiznal 
a po konzultaci se zednickým mistrem 
Josefem Rudoleckým (který nedávno 
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fasádu opravil) provedl odstranění po-
gumovaných šrámů a uhradil na místě 
zednické práce, které pan Rudolecký 
vykonal. Incident přišel ve chvíli, kdy se 
připravovalo požehnání dvou nových 
obrazů, které jsou součástí této sakrál-
ní stavby. Děkujeme svědkovi této do-
pravní nehody za včasné informování. 
Jen díky němu se podařilo viníka oka-
mžitě dopátrat a  škodu tak nemusela 
platit obec ze svého rozpočtu. Děkuje-
me také panu Rudoleckému za rychlou 
opravu.

ÚŘAD PRÁCE PRODLOUŽIL 
PODPORU OBECNÍCH 
ZAMĚSTNANCŮ 

Úřad práce ČR potvrdil obci Telni-
ce pokračování dotační podpory pro 
zaměstnávání obecních zaměstnan-
ců (program VPP) i  na další půlroční 
období. Tzn., že do konce února byla 
pracovní smlouva prodloužena těmto 
zaměstnancům: Oldřiška Kozderová, 
Martina Burková, Marta Klanicová, 
Václav Burda, Bartoloměj Sklenář, 
Filip Stejskal, Jiří Večeřa. Obec Telni-
ce jim děkuje za dosavadní spolupráci 
a těší se na další.

KRAJSKÝ ÚŘAD SCHVÁLIL 
ROZŠÍŘENÍ KAPACITY MŠ 

Krajský úřad Jihomoravského kraje 
rozhodl o navýšení kapacity telnické ma-
teřské školy na celkově 75 dětí, akcepto-
val tak žádost zřizovatele (obce Telnice, 
prostřednictvím ZŠ a MŠ Tenice) o rozší-
ření počtu dětí, které byly přijaty v letoš-
ním roce do školky. Děkujeme všem ob-

čanům i úředníkům, kteří nám k tomuto 
dobrému výsledku jakkoliv pomohli. Dě-
tem přejeme hezky strávený školní rok 
v nové i stávající mateřské škole.

PARK U RYBNÍKA  
SE DOČKÁ DĚTSKÉHO PÍSKOVIŠTĚ

dí ponecháno v uzavřeném prostoru ve 
sklepení Šatlavy. K identifikaci pachate-
le jistě přispělo i  to, že již více než rok 
je obecní dvůr hlídán bezpečnostní ka-
merou se záznamem a nočním viděním. 
Záznamy kamery monitorují strážníci 
Obecní policie Telnice, kteří se k ní mo-
hou přihlásit také přes internet. 

PŘÍSPĚVEK NA ŽENÁČSKÉ KROJE 
Zastupitelstvo obce Telnice schvá-
lilo manuál výroby obnovených že-
náčských krojů, na kterém odvedly 
největší kus práce Monika Haniková 
a Renata Jahodová. Originální manuál 
obsahuje mj. i vzorky použitých mate-
riálů či video pro typický úvaz telnic-
kých šátků. 
Cena avizovaná krejčovou paní Renatou 
Jahodovou za tyto kroje je následující: 

Park u  rybníka se dočká dětského 
pískoviště. V tuto chvíli ho již připravu-
jí obecní zaměstnanci. Velké díky smě-
řují k  malému Lukáškovi a  Pavlíkovi 
Fridrichovým z ulice U rybníka, kteří se 
rozhodli věnovat ho právě telnickým 
dětem. Obec Telnice děkuje jim i  jejich 
rodičům za krásný dar!

PACHATEL VLOUPÁNÍ  
DO OBECNÍHO DVORA  
BYL DOPADEN

Policie České republiky oznámila, 
že již dopadla pachatele vloupání do 
obecního dvora, kde bylo ukradeno 
především elektrické nářadí a  učiněna 
škoda na obecním majetku. Jelikož se 
tento čin stal v době, kdy se rekonstruo-
vala Šatlava (24. ledna 2014), bylo nářa-

dámský – 11 700 Kč, pánský – 14 300 Kč. 
Od této chvíle je tedy možné žádat o fi-
nanční podporu obce při výrobě tohoto 
kroje, takže ve výsledku vypadají nákla-
dy na výrobu krojů následovně:

Typ 
kroje

Výrobní 
cena

Finanční 
podpora 

obce

Výsledná 
cena

Dámský 11 700 Kč 3 700 Kč  8 000 Kč

Pánský 14 300 Kč 4 300 Kč 10 000 Kč

Kroje není nutné si pořizovat v páru, 
je možné si je objednat i pro jednu oso-
bu. S  každým zájemcem o  ušití kroje 
a  finanční podporu od obce bude se-
psána dohoda, na jejímž základě obdrží 
žadatel podporu od obce po dokončení 
ženáčského kroje. Bližší informace zís-
káte na obecním úřadě.

František Kroutil, starosta obce
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Srdečně blahopřejeme!  Obec Telnice

 VÝZNAMNÁ ŽIVOTNÍ JUBILEA TELNICKÝCH OBČANŮ
V srpnu 2014 oslavili významné narozeniny: František 
Jeniš (Draha), Ladislav Kořalník (Palackého), Zdeňka 
Praxová (Růžová), Jaroslav Hrdlička (Za sokolovnou), 
Marie Doležalová (U rybníka), Vojtěch Menšík (Růžo-
vá), Jiřina Kamenická (Hliníky), Drahomíra Mrkvico-
vá (Za sokolovnou),Alice Kolčavová (Na vilách), Alois 
Padalík (Za sokolovnou), Marie Demková (Palackého) 
a Marie Uhrová (Palackého).

V září 2014 si svá jubilea připomněli: Hedvika Sedláková 
(Za sokolovnou), Zdenka Hauerlandová (Růžová), Jin-
dřich Hrdlička (Růžová), Dagmar Nyklová (K nádraží),  
Božena Kašparová (U rybníka), Lidmila Blaženková  
(U rybníka), Václav Burk (V dědině), Václav Demek 
(Palackého), Jaromír Kolčava (Na vilách), Evžen Rafaj 
(V dědině), Václav Burda (V dědině) a Jaroslav Při-
chystal (Hliníky).

 ZAJÍMAVOSTI ZE ČTYŘLETÉHO OBDOBÍ ZASTUPITELSTVA
Zkuste si tipnout odpovědi na otázky, 

které se týkají čtyřletého volebního ob-
dobí, které právě v naší obci končí:
1.  Kolik metrů nových chodníků se 

vybudovalo?
 a) 400 metrů
 b) 700 metrů
 c) 1 000 metrů
2.   Kolik metrů bezpečnostních zá-

bradlí/svodidel bylo instalováno?
 a) 50 metrů
 b) 100 metrů
 c) 200 metrů
3.  Kolik kompostérů bylo rozdáno 

mezi obyvatele obce?
 a) 150 ks
 b) 250 ks
 c) 350 ks
4.  Kolik zaměstnanců (hlavní pra-

covní poměr) za čtyřleté období 
zaměstnala obec z dotačních pro-
středků alespoň na měsíc?

 a) 12 občanů
 b) 22 občanů
 c) 32 občanů

5.   Kolikáté je to vydání Telnického 
zpravodaje (od prosince 2010 do 
října 2014)?

 a) 12. vydání
 b) 18. vydání
 c) 24. vydání

6.  Kolik občanů se angažovalo v ofi-
ciálních orgánech obce (zastupi-
telstvo, výbory a komise)?

 a) 42 lidí
 b) 52 lidí
 c) 62 lidí

7.  Kolik metrů čtverečních obecních 
pozemků do této chvíle obec pro-
dala?

 a) 4 775 m2

 b) 9 846 m2

 c) 15 143 m2

8.  Kolik metrů čtverečních pozemků 
nakoupila obec Telnice?

 a) 5 110 m2

 b) 7 698 m2

 c) 9 712 m2

9.  Jak velké úspory energií bylo do-
saženo po zateplení původní bu-
dovy mateřské školy?

 a) 50 %
 b) 60 %
 c) 70 %
10.       O  kolik dětí je dnes postaráno 

v telnických školských zařízeních?
 a) cca 100 dětí
 b) cca 120 dětí
 c) cca 150 dětí
Správné odpovědi:
1b), 2c), 3b), 4b), 5c), 6a), 7a) - drtivá 
většina: 4 661 m2 – ČEPS, 8a) – za úče-
lem stavby Domu důstojného stáří, dět-
ského hřiště na Palackého ul., vhodná 
plocha pro obchod v nádražní čtvrti či 
parkoviště, 9b), 10c) – ano, možná to 
zní až neuvěřitelně, ale opravdu téměř 
10 % telnických obyvatel jsou děti, kte-
ré právě absolvují výuku v místní mateř-
ské nebo základní škole. Současná ma-
ximální kapacita školní jídelny počítá 
se 150 strávníky.  FK

 SBÍRKA NA KERAMICKOU PEC PRO DĚTI
Sbírka na vypalovací pec na keramiku 

pokračuje i  přes to, že se kvůli souhře 
nešťastných okolností nemohl uskuteč-
nit benefiční country večer, na kterém 
přislíbil účast i Marko Čermák. Na všech 

budoucích akcích T-Parlamentu budou 
moci běžní občané přispět podle stano-
vených transparentních podmínek. Bylo 
nám též učiněno několik nabídek na 
spolupráci ve věci sbírky od podnikatelů 

a firem. Proto kvůli efektivitě a rychlosti 
chceme těžiště sbírky přesunout právě 
na co nejvíce úspěšné podnikatelské 
subjekty z okolí. Všem, kdo přispějí, pře-
dem děkujeme!  T-Parlament
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Upozorňujeme na dodržování povin-
ností vyplývajících ze zákona č. 458/200 
Sb. Na základě § 25 ods. 3  g) zákona  
č. 458/2000 Sb. žádáme vlastníky či 
uživatele nemovitostí (pozemků) o  od-
stranění nebo ořez dřevin ohrožujících 
bezpečný a  spolehlivý provoz elektric-
kého distribučního zařízení. Odstranění 
nebo ořez dřevin musí být proveden ve 
smyslu zákona č. 458/2000 Sb., „Energe-
tický zákon“, ve znění pozdějších před-
pisů a  podle ČSN EN 50341 a  ČSN EN 
50423 „Elektrická venkovní vedení s na-
pětím...“, podle níže uvedeného výpisu 
z citovaných předpisů.

Ochranná pásma – v  ochranném 
pásmu nadzemního vedení je zakázá-
no nechávat růst porosty nad výšku 
3  m. Ochranné pásmo nadzemního 
vedení u  napětí od 1kV do 35 kV včet-
ně, pro vodiče bez izolace, je vyme-
zeno vzdáleností 7  m a  u napětí nad  
35 kV do 110 kV včetně 12 m, měřeno 
vodorovně od krajního vodiče na obě 
strany. Bezpečná vzdálenost – veškeré 
práce při odstraňování a  ořezu dřevin 
musí být prováděny nejblíže v  bezpeč-
né vzdálenosti od vodičů. K vodičům se 
provádějící osoba nesmí pod bezpeč-
nou vzdálenost přiblížit částí těla nebo 
nástroji, ani ořezávanými větvemi při 
jejich pádu.
U vedení nízkého napětí (400/230 V)  
je předepsaná bezpečná vzdálenost (s 
uvažováním ročního přírůstku či vychý-
lení porostu při větru) od vedení 1  m, 
u  vedení vysokého napětí (22 kV, 35 
kV) je předepsaná bezpečná vzdále-
nost (s uvažováním ročního přírůstku či 

vychýlení porostu při větru) od vedení 
2 m, u vedení velmi vysokého napětí 
(110 kV) je předepsaná bezpečná vzdá-
lenost (s uvažováním ročního přírůstku 
či vychýlení porostu při větru) od vedení 
3 m, v lesních průsecích jsou vlastníci či 
uživatelé dotčených nemovitostí povin-

ni umožnit zaměstnancům společnosti 
E.ON Česká republika, s. r. o., udržování 
volného pruhu pozemků o šířce 4 m po 
jedné straně základů podpěrných bodů 
nadzemního vedení.

Práce, při kterých by mohla být ohro-
žena bezpečnost osob, technický stav 
vedení nebo jeho provoz, může být 
prováděna pouze se souhlasem společ-
nosti E.ON Česká republika, s. r. o., a za 
podmínek pro tuto práci stanovených. 
Odstranění a  ořez dřevin, prosíme, 
proveďte do konce tohoto roku. 
Uplyne-li uvedená lhůta marně, ozna-
mujeme tímto, že zaměstnanci spo-
lečnosti E.ON Česká republika, s. r. o., 

vstoupí následně na dotčené nemovi-
tosti (pozemky) a provedou odstranění 
a ořez dřevin vlastními prostředky. Užit-
ková dřevní hmota bude ponechána 
na místě k  dalšímu využití vlastníkem 
či uživatelem nemovitosti (pozemku), 
klest a zbytky po těžbě budou zlikvido-

vány společností E.ON Česká republika, 
s. r. o. Za nesplnění zákonných povin-
ností majitelů či uživatelů nemovitostí 
ořezat popř. odstranit stromoví a  jiné 
porosty ohrožující bezpečný a spoleh-
livý provoz distribučních zařízení může 
příslušné vlastníky či uživatele formou 
sankcí postihnout Energetický regulač-
ní úřad. Bližsí informace vám poskyt-
neme na tel. čísle: 545 144 231. 

Poznámka: Pro kácení dřevin, kde to 
legislativa vyžaduje, je nutno si zajis-
tit písemné odvolání orgánu ochrany  
přírody.

Společnost 
E.ON Česká republika, s. r. o.

  UPOZORNĚNÍ VLASTNÍKŮM ČI UŽIVATELŮM  
NEMOVITOSTÍ (POZEMKŮ)

 POSLEDNÍ KUSY PAMĚTNÍHO LISTU Z OBECNÍCH OSLAV
Obec Telnice hlásí skladem po-

slední kusy pamětního listu, který 
byl vydán v  souvislosti s  obecními 

oslavami a  mapuje obrazově i  tex-
tově život naší obce v roce 2014. Au-
torkou nádherné kresby je Martina 
Hostěradská, na zpracování textu se 
podíleli Aleš Kupský a starosta obce, 
jazykovou korekturu provedl Jan 
Vybíral, grafické zpracování měla 
na starosti Lucie Vlasatíková, tisk na 
speciální papír zajistila společnost 
City Paper. Pamětní list je opatřen 
obecní pečetí, kterou aplikovali 
obecní zaměstnanci. Jelikož je list 
opatřen na zadní straně jedinečným 
číslem (bylo jich takto vyrobeno 200 

ks), stane se jistě v budoucnu sběra-
telským předmětem. Doporučeno 
je také jeho zarámování – vypadá 
skutečně velmi hezky. Přes četné 
nabídky, aby si tento pamětní list 
nechala obec zpracovat externě, je 
nakonec prakticky dílem telnických 
občanů, a tím se zvedá jeho součas-
ná i  budoucí hodnota. Děkujeme 
všem, kteří se na jeho výrobě jakko-
liv podíleli. Jeho prodejní cena činí 
100 korun a nabídka je platná pou-
ze do vyprodání zásob.

 FK
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  CENÍK OBECNÍCH  
UPOMÍNKOVÝCH PŘEDMĚTŮ

 VÍTĚZOVÉ SOUTĚŽE O LÍSTKY DO CIRKUSU  
Obec Telnice ve spolupráci s  cirku-

sem Jo-Joo vyhlásila soutěž o  lístky 
na premiérové cirkusové představení. 
Celkem dorazilo 11 krásných obrázků  
a  2 básničky. Jelikož je Telnice plná ta-
lentů, kteří umí krásně malovat, muselo 
o  vítězi rozhodnout tradiční losování. 
Po losování, které se uskutečnilo v pon-
dělí 8. září 2014 ve večerních hodinách, 
se z výhry může radovat Filípek Rusnok 
(básnička a obrázek krokodýla) a Kubík 
Roznos (obrázek papouška). Gratulu-
jeme! Krásné soutěžní básničky zveřej- 
ňujeme:

Cirkus Jo-Joo 
Filípek Rusnok  
(jistě za pomoci své maminky)

Pojedeme do cirkusu, 
uvidíte živou husu. 
Uvidíme slony, tygry, 
už tu jsou, už se tu mihli.
Budou tam i krokodýli, 
na ty počkáme si malou chvíli. 
A když tlamy otevřou, 
pumy na povel se rozeřvou!
Na hady a opice, 
těšíme se nejvíce! 
I na papoušky vzpomeňme, 
potleskem je odměňme!
Na koníčku svezeme se, 
je tu klaun a něco nese... 
Má bonbony pro děti, 
my budem ho mít v paměti.
Cirkus Jo-Joo, to je šou, 
zvířata tu učí hrou. 
Představení končí dnes, 
užaslá je celá ves!
Příště zase přijdeme, 
Jo-Joo my si najdeme!

Cirkus
Veronika Zapletalová

Cirkus ten já ráda mám, 
do něj se teď podívám.
Zvířat je tam vážně spousta, 
celá, velká hromada.
Vidíme tam ptáky, savce, 
někdy taky velblouda.
Hadi jim tu nevadí, 
profíci, to víte. 
S tygry si vždy poradí, 
skáčou jen, kam poručíte.
Akrobati, to je něco, 
salta, kotrmelce, stojky. 
Klauni ví vždy, co pobaví 
kluky a holky.
Je to bezva představení, 
nic lepšího už snad není.
Myslím, že je to prima, 
ani kino na to nemá.
Cirkus to je místo snů, 
přitom ale neusnu...

 FK

KOMINICTVÍ
JAKUB TRÁVNÍK 

tel.: 776 578 800 
provádí 

kontroly spalinových cest 
dle nařízení vlády 91/2010 Sb., 

poradenskou službu 
a vložkování komínů.Přestože jsou obecní oslavy již za 

námi, můžete si ještě obecní upomínko-
vé předměty zakoupit jako vzpomínku 
na krásné chvíle letošního léta. Nabídka 
je platná do vyprodání zásob.
•   pamětní list oslav  

770. výročí obce . . . . . . . . . . . .  100 Kč
•   pamětní sklenička na víno  

s logem obce a výročím . . . . .  50 Kč
•   kniha František Perna:  

Učitel a hudební skladatel. . .  170 Kč
•   pamětní poštovní známka  

(samostatně či v archu  
9 známek) . . . . . . . . . . . . . . . .  25/225 Kč

•   malá pohlednice (A6) . . . . . . .  5 Kč

•   velká pohlednice  
(souhrnná, A5) . . . . . . . . . . . . . .  10 Kč

•   hodové DVD  
(2xDVD 1991, 1992, 1994) . . .  100 Kč

•  hodové DVD (2xDVD 2013). .  300 Kč
•  auto-samolepka Telnice (TE)  35 Kč
•   Telnický zpěvník hodových písní 50 Kč
•   kniha Telnice:  

Historie a současnost . . . . . . .  200 Kč
•  Telnická pamětní mince . . . . .  50 Kč
•  Turistická známka. . . . . . . . . . .  30 Kč
•  Turistická samolepka. . . . . . . .  12 Kč
•  Telnický zpravodaj . . . . . . . . . .  zdarma
•   Informační brožura  

obce Telnice . . . . . . . . . . . . . . . .  zdarma
•   brožura  

Morava napoleonská. . . . . . . .  zdarma
FK
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   REZERVACE LÍSTKŮ NA KOMETU  
 PRO LETOŠNÍ SEZÓNU 

 VÍTĚZKA 
 KŘÍŽOVKÁŘSKÉ 
 SOUTĚŽE 

Vítězkou křížovkářské soutěže z  mi-
nulého čísla Telnického zpravodaje se 
stala paní Marie Gallová, jež bude za 
správnou odpověď „Ulricus Niger“ oce-
něna obecními upomínkovými před-
měty. Celkově dorazilo 6  správných 
odpovědí a  jedna nesprávná. Vítěz-
ka byla vylosována za účasti starosty 
obce. Paní Gallové gratulujeme a všem 
přejeme hodně úspěchů v luštění nové 
křížovky. FK

Obec Telnice uzavřela aktualizační do-
datek k partnerské smlouvě s hokejovým 
klubem HC Kometa Brno, díky kterému 
bude umožněno občanům obce 
Telnice navštívit bezplatně 
zápasy tohoto oblíbeného 
hokejového klubu. Obec 
dává občanům k  dispozici 
své dvě permanentní vstu-
penky. Každý zájemce si smí rezer-
vovat dvě vstupenky na jedno utkání za 
celou sezónu (proto, aby se dostalo na 

všechny zájemce). Od této chvíle je mož-
né se zastavit na obecním úřadě (Po, St, 
Čt: 8–18 hod.) a provést osobně rezervaci 

vstupenek, anebo je možné re-
zervaci vyřídit telefonicky na 
čísle: 544 224 410. Tuto mož-
nost mají jen občané obce 
Telnice. Děkujeme hokejové-
mu klubu HC Kometa Brno za 

spolupráci. Seznam zápasů klu-
bu naleznete na druhé straně obálky to-
hoto vydání Telnického zpravodaje. FK

  JAK DOBŘE ZNÁTE TELNICI?

1 L

2 S

3 Z

4 A

5 Z

6 Ý

7 Ý

8 K

9 Í

10 A

11 Á

12 L

13 D.

Vyluštěnou tajenku doručte obecnímu úřadu osobně nebo 
emailem na adresu: katerina.jedlickova@telnice.cz nejpozději do 
15. října 2014. Šťastný výherce bude vylosován a odměněn zají-
mavými obecními upomínkovými předměty. Všem luštitelům do-

poručujeme, aby si dobře přečetli aktuální či minulé vydání Telnic-
kého zpravodaje, kde je množné odpovědi jednoduše dohledat. 
Některé otázky jsou však opravdu zkouškou znalostí o naší obcí.

Hodně štěstí v luštění!

 1.  Příjmení zemřelého telnického ob-
čana, jehož náhrobek zdobí zrekon-
struovaná soška sokola.

 2.  Příjmení současného starosty Sdru-
žení dobrovolných hasičů.

 3.  Původní název naší obce.

 4.  Název dechové kapely, která hrála 
při letošních obecních oslavách.

 5.  Příjmení kováře, který koval stojany 
Historické naučné stezky a krojova-
ného sousoší.

 6.  Příjmení dědečka Rudolfa Laštůvky, 
který před sto lety koupil hospodu 
U Laštůvků.

 7.  Příjmení dlouholetého kapelníka 
dechové muziky, který letos oslaví 
90. narozeniny.

 8.  Příjmení kněze, který působil v Tel-
nici a  zúčastnil se vzpomínkových 
obřadů na hřbitově (obecní oslavy).

 9.  Předchozí název ulice Draha.

10.  Příjmení telnického kněze a rodáka.

11.  Příjmení současné nejstarší občan-
ky naší obce.

12.  Příjmení významného telnického 
trenéra, který byl perzekuován ko-
munistickým režimem křestním 
jménem Josef.

13.  Název obce, kde byl fotografován 
současný originál obrazu trojbo-
kých Božích muk ul. Růžová/V dě- 
dině.
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 „TĚŠÍM SE NA ŽIVOT V TELNICI…“
Rozhovor s Petrem Holáskem,  
stavbyvedoucím nové budovy mateřské školy

n   Jaký je váš vztah k Telnici?
V současné době tady dokončuji stav-

bu rodinného domu a  chtěl bych se 
brzy stát občanem Telnice. 

n   Pojí vás k Telnici nějaké příbuzenské 
vztahy?

(Smích) Jsem vlastním synem paní 
Evy Praxové a vyženěným synem pana 
Františka Praxe.

n   Přiznám se, že když mi ředitel staveb-
ní firmy, která realizovala stavbu nové 
budovy telnické mateřské školy, sdělil, 
že budeme mít telnického stavbyvedou-
cího, nemohl jsem tomu ani uvěřit.

Je to skutečně velká náhoda. Naše fir-
ma Prostavby získala tuto zakázku v po-
ctivé soutěži a  já jsem jedním z  jejích 
stavbyvedoucích a pracuji tam už devět 
let. Byl jsem moc rád, že jsem ji mohl 
stavět, protože se můj malý syn už také 
brzy chystá do této školky nastoupit.

n   Takže jste měl poměrně velkou moti-
vaci školku dobře a rychle postavit?

Rozhodně, chci v Telnici žít a  své děti 
právě do této školky v budoucnu umístit.

n   Jak jste reagoval na to, když jste zjis-
til, za jakých podmínek budete stavbu 
realizovat?

Cena zakázky byla skutečně vysoutě-
žena na nejnižší možné hranici, stavbu 

jsme postavili opravdu jen s  minimál-
ním ziskem. Největším oříškem však 
byl termín realizace stavby: musím 
říct, že jsme zastupitelstvo obce od 
počátku upozorňovali na to, že pů-
vodně stanovený termín je prakticky 
nemožné stihnout. Sám jsem počítal 
s  nejrychlejším možným termínem 
dokončení 26. července, ale to by mu-
selo všechno dokonale vycházet. Což 
se téměř nikdy nestává. A  ani tady to 
všechno nebylo bez drobných kom- 
plikací.

n   Pravdou je, že naším cílem bylo no-
vou školku otevřít 1. září. Jenže před 
tím musela proběhnout celá řada 
úředních úkonů, které předpokládaly 
velkou ochotu a  součinnost úředníků. 
Bohužel jsme se díky odvolání jednoho 
z  účastníků stavebního řízení dostali 
do nepříjemného skluzu již v přípravné 
fázi, a tak jsme museli hodně tlačit na 
čas.

Přiznám se vám, že jsem byl trochu 
překvapen, že jsme se rozhodli do ta-
kové časově rizikové zakázky jít. Ale 
pracovali jsme opravdu poctivě. Každý 
si určitě všimnul, že tomu naši chlapi 
věnovali i  víkendy. Prostě jsme dob-
ře věděli, že provoz školky musí začít  
1. září.

n   Potkaly vás při realizaci stavby něja-
ké potíže?
 Ale to je vlastně normální, bez kompli-
kací to snad ani nejde. Nicméně nám 
ochotně pomáhal projektant Ing. Ond-
rašík, s  technickým dozorem Ing. Babí-
kem jsme se také vždycky rozumně do-
hodli, s obcí to bylo také bez problémů.

n   Při konečné fakturaci byly vyčísleny 
dodatečné náklady ve výši 161  222 Kč. 
Čím jsou způsobeny?

Přesněji je třeba říct, že se vyskytly 
jak vícepráce, tak i  méněpráce. Tak to 
na stavbách chodívá: investor většinou 
upřesňuje svoje požadavky v  průběhu 
stavby: od výdejních jídelních okének, 
dveří, rozvodů datové sítě, doplnění 
vzduchotechniky, přes různé další změ-
ny v projektu tím vyvolané. Většinou se 
jednalo o  věci, které stavbu samotnou 
zdokonalily či zmodernizovaly.

n   Z venku stavba vypadá klasicky, jako 
mladší sestra původní školky, nikdo by 
okem nepoznal, jak moderně je řešená.

Ano. Například moderní systém od-
větrávání, který se spouští automaticky 
v  případě zvýšeného množství oxidu 
uhličitého (vydýchaný vzduch). Aniž by 
bylo nutné otevírat okna, systém sám 
otevře komůrky v oknech a spustí venti-
látory. Zřejmě si hygienici u nové stavby 
vyžádali nové technologie. Jinak se jed-
ná o  nízkoenergetickou budovu, která 
se může v  některých ohledech možná 
i  blížit parametrům pasivních domů. 
Pro příklad: síla použité izolace v obvo-
dových stěnách činí 38 centimetrů, nad 
stropem jsme instalovali 35 centimetrů 
minerální vaty. Moderním standardem 
je třeba i tepelné čerpadlo, které ušetří 
spoustu energie při provozu.

n   Jak jste tedy spokojen se svou prací?
Já si opravdu myslím, že se nám to po-

dařilo. Jak termínově, tak i kvalitativně. 
Dělali jsme to opravdu pečlivě, oproti 
zděným stavbám je totiž realizace dře-
vostavby výrazně jednodušší.

n   A jak se vám líbí v Telnici?
Jsem spokojený. Oproti centru Brna je 
tu skutečný klid. V Telnici se mi líbí taky 
proto, že jsem tu v dětství trávil všechny 
svoje prázdniny, takže jsem se sem rád 
vracel. A  to byl i  důvod, proč jsem se 
rozhodl tady postavit svůj dům. Těším 
se na život v Telnici.

Za rozhovor děkuje František Kroutil
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V roce 2006 vešel v platnost tolik oče-
kávaný zákon č. 108 o sociálních služ-
bách. Podle něj rozdělujeme několik 
druhů sociálních služeb, a  tedy i  způ-
sobů pomoci. Postupně si představíme 
všechny druhy a jejich dostupnost pro 
občany Telnice. Jako první si přiblížíme 
sociální poradenství.

Sociální poradenství poskytuje oso-
bám v nepříznivé sociální situaci nebo 
osobám, které jsou takovou situací 
ohroženy, potřebné informace přispí-
vající k  řešení jejich situace. Můžeme 
rozlišit základní sociální poradenství 
a odborné sociální poradenství. To zá-
kladní je součástí všech dostupných 
sociálních služeb a  nabízí možnost 
zorientovat se v  sociálních službách, 
v systému sociálních dávek a v základ-
ních lidských právech. Odbornému 
se věnují občanské poradny, rodinné 
a  manželské poradny, poradny obětí 
trestných činů, instituce poskytující 

sociálně právní poradenství a podob-
ně. Tyto poradny se zpravidla zaměřují 
na jednu či více souvisejících oblastí 
a  pomáhají člověku řešit konkrétní 
životní situaci. Tato služba je vždy po-
skytována zdarma. Příklady institucí 
a kontakty:

CELSUS – odborné sociální poradenství
tř. Kpt. Jaroše 9
602 00 Brno
Tel.: 538 700 941, 736 523 685

Charitní poradna Bučovice a Slavkov 
u Brna – odborné sociální poradenství
Polní 1444
684 01 Slavkov u Brna
Tel.: 734 435 125, 544 212 021

Podané ruce – pomoc lidem závislým 
na drogách, jejich rodinám, blízkým 
i širšímu okolí
Hapalova 22 
621 00 Brno 
Tel.: 549 211 278, 773 789 708

A Kluby ČR, o. p. s. – pomoc osobám 
závislým na alkoholu, drogách a  ha-
zardních hrách
Hybešova 956/1 
602 00 Brno
Tel.: 548 211 860, 548 211 859

Bílý kruh bezpečí – pomoc obětem do-
mácího násilí a trestných činů
Slovinská 41
612 00 Brno
Tel.: 541 218 122, 732 842 664

TRIADA – pomoc rodinám se specific-
kými potřebami
Orlí 20
602 00 Brno
Tel.: 774 409 909 

VIDA – pomoc lidem s duševním one-
mocněním
Botanická 16
602 00 Brno
Tel.: 775 585 156 

Kateřina Umlášková

Vážené čtenářky, vážení čtenáři, ten-
to díl se bude věnovat rodinnému prá-
vu, a  to konkrétně úpravě vyživovací 
povinnosti. 

Pod pojmem výživné si nejčastěji 
představíme peněžní plnění určené 
pro děti, které platí otcové matkám 
svých dětí, tzv. alimenty. Výživné má 
však i  další podoby. Pojďme si je při-
blížit. 

Na úvod je vhodné zmínit, že „Výživ-
né lze přiznat, jestliže oprávněný není 
schopen sám se živit.“ U  výživného 
vždy také individuálně posuzujeme 
možnosti a schopnosti osoby povinné 
k placení výživného.

Výživné mezi manželi. Manželé 
mají vzájemnou vyživovací povinnost 
v  rozsahu stejné hmotné a  kulturní 
úrovně. Požadavek, aby manželé měli 
stejnou životní úroveň, je zdůvodněn 
jejich stejným postavením 
v manželství, v rodině a spo-
lečnosti a  vyplývá i  z  je-
jich stejných práv a  po- 
vinností. 

Výživné mezi rozve-
denými manželi. Ne-
ní-li rozvedený manžel 
schopen sám se živit 

a tato jeho neschopnost má svůj pů-
vod v  manželství nebo v  souvislos-
ti s  ním, má vůči němu jeho bývalý 
manžel v  přiměřeném rozsahu vy-
živovací povinnost, lze-li to na něm 
spravedlivě požadovat. Pokud se 
bývalí manželé nedohodnou na výši 
výživného a  době, po kterou bude 
výživné poskytováno, pak by se měl 
ten z manželů, který výživné požadu-
je obrátit na soud. Nárok na výživné 
mezi rozvedenými manželi však za-
nikne poskytnutím jednorázového 
odbytného. 

Výživné rodičů k dětem. Podle zá-
kona má být životní úroveň dítěte v zá-
sadně shodná s životní úrovní rodičů. 
Z toho plyne závěr, že čím větší příjem 
či majetek rodiče mají, tím vyšší výživ-
né má být poskytováno dítěti. Podle 

zákona lze za odůvodněné 
potřeby dítěte též považo-
vat tvorbu úspor. Lze se 
tedy jednak domáhat, aby 
rodič přispíval na výživu 

a  zároveň ukládal na 
spořicí účet nezleti-

lého pravidelně 
určenou část-
ku. Tato částka 

pak může být dítěti vyplacena po na-
bytí zletilosti. 

Výživné mezi předky a  potomky. 
Zákon stanoví, že předci a  potomci 
mají vzájemnou vyživovací povinnost. 
Než se však s žádostí o výživné obrátíte 
na příbuzenstvo, vězte, že rodiče mají 
vůči dítěti vyživovací povinnost před 
prarodiči a bližší příbuzní před vzdále-
nějšími.

Výživné neprovdané matky. Ne-
ní-li matka dítěte provdána za otce 
dítěte, poskytne jí otec dítěte výživu 
po dobu dvou let od narození dítěte 
a přispěje jí v přiměřeném rozsahu na 
úhradu nákladů spojených s  těhoten-
stvím a porodem. Povinnost k úhradě 
nákladů spojených s  těhotenstvím 
a porodem vznikne muži, jehož otcov-
ství je pravděpodobné, i v případě, že 
se dítě nenarodí živé. Soud může na 
návrh těhotné ženy uložit muži, jehož 
otcovství je pravděpodobné, aby část-
ku potřebnou na výživu a  příspěvek 
na úhradu nákladů spojených s  těho-
tenstvím a  porodem poskytl předem. 
Soud může rovněž na návrh těhotné 
ženy uložit muži, jehož otcovství je 
pravděpodobné, aby předem posky-
tl částku potřebnou k  zajištění výživy 



Telnický zpravodaj – říjen 2014Právní rádce  • Škola a školka22
dítěte po dobu, po kterou by ženě ná-
ležela jako zaměstnankyni mateřská 
dovolená. 

Právo na výživné z  pozůstalosti. 
Toto oprávnění je v  našem právním 
řádu novinkou. Opravňuje za určitých 
podmínek nepominutelného dědice či 
pozůstalého manžela na poskytování 
výživy – zaopatření z pozůstalosti, po-

kud se mu ji nedostává a pokud není 
schopen sám se živit. 

Katalog výživného pak uzavírá vý-
živné mezi registrovanými partnery, 
které je koncipováno obdobně jako 
u manželů, s možností určení výživného 
i  po zrušení partnerského soužití, po-
dobně jako v  případě výživného mezi 
rozvedenými manželi. Tato vyživovací 

povinnost je upravena samostatně, a to 
v zákoně o registrovaném partnerství.
 

A d v o k á t n í  k a n c e l á ř

Mgr. Hugo Hubený

Tel.: 608 706 372
E-mail: info@akhubeny.cz

602 00 Brno, Běhounská 4/20
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 ZAHÁJENÍ ŠKOLNÍHO ROKU 2014/2015 

 HÁZENKÁŘI Z TELNICKÉ ZŠ NA MEMORIÁLU JANA KRATINY

Školní rok 2014/2015 zahájila v  bu-
dově Základní školy v Telnici v pondělí 
1. září ředitelka školy Leona Bímová za 
účasti zástupců obce – starosty Františ-
ka Kroutila a místostarosty Jiřího Dudá-
ka. V  letošním školním roce bude ve 
škole 70 žáků v 5 ročnících:
1.  ročník 15 žáků, třídní učitelka Mgr. Si-

mona Hemalová, asistent pedagoga 
Mgr. Petr Gabrhel

2.  ročník 16 žáků, třídní učitelka Mgr. 
Pavlína Konečná

3.  ročník 13 žáků, třídní učitelka Mgr. 
Yvona Slabá

4.  ročník 13 žáků, třídní učitelka Mgr. 
Martina Zapomělová

5.  ročník 14 žáků, třídní učitelka Mgr. 
Renata Spáčilová

V  provozu budou dvě oddělení škol-
ní družiny s kapacitou 50 žáků, která je 
plně využita. První oddělení povede vy-
chovatel Mgr. Petr Gabrhel, druhé paní 
Šárka Bursáková. Školnicí zůstává paní 
Zita Marková.

Školní rok byl v pondělí 1. září zahájen 
i v mateřské škole, které byla rozhodnu-
tím Krajského úřadu Jihomoravského 
kraje, odboru školství, ze dne 25. 8. 2014, 
navýšena kapacita na 75 dětí. V  mateř-
ské škole jsou otevřeny 3 třídy:

1.  Medvídci – 24 dětí, paní učitelky Eva 
Stehlíková, Vladimíra Králová

2.  Myšičky – 24 dětí, paní učitelky Vero-
nika Slezáková, Iveta Křížová

3.  Tygříci – 24 dětí předškolního věku, 
paní učitelky  Mgr. Hana Křivánko-
vá – vedoucí učitelka, Ivana Slezá- 
ková.

Školnicemi v mateřské školy jsou Mar-
tina Lengálová a Vlasta Doležalová, která 
současně zajišťuje výdej stravy v  nové 
části MŠ. Provoz školní jídelny zajišťují 
paní kuchařky Miroslava Langerová, Jana 
Králová a Jana Jurczková, která současně 
vykonává i funkci vedoucí stravování.

Leona Bímová, ředitelka ZŠ a MŠ Telnice

Ve dnech 20.–21. června 2014 se konal 
ve Velké Bystřici tradiční mezinárodní 
turnaj v  miniházené, dříve známý jako 
Mega SAM Cup Olomouc. Letošní 10. 
ročník nesl název podle svého zaklada-
tele: Memoriál Jana Kratiny. Jeho účast-
níky jsou jak kluby, tak školy z  různých 
koutů republiky, ale také zástupci chor-
vatské a slovenské miniházené. My jsme 
se ho letos zúčastnili opět pod hlavičkou 
Základní školy Telnice. Celkový počet 
42 zúčastněných týmů napovídá, o  jak 
velkou sportovní akci jde. Naši školu re-
prezentovala dvě družstva ve střední ka-

tegorii – ročníky narození 2004 a 2005. 
Tým A, složený především z  hráčů roč-
níku 2004 a o něco zkušenější v turnajo-
vých kláních, jel s  jasným cílem umístit 
se do 3. místa. Tým B  s  mladšími hráči 
se vydal především sbírat zkušenosti 
a umístění tohoto týmu do 10. místa by 
bylo velkým úspěchem. Ovšem to, co 
předvedli naši miniházenkáři, nikdo ne-
čekal. V naší kategorii bylo 18 týmů, tak-
že se hrálo na dvě skupiny. Za házenou, 
kterou obě družstva předváděla, by se 
nemuseli stydět ani hráči našeho dospě-
lého Áčka. Za vydatného povzbuzování 

a fandění skončil A tým na prvním místě 
ve své skupině a  B tým ve své skupině 
na místě druhém, takže semifinále bylo 
čistě Telnické. Po urputném boji postou-
pil A  tým do finále a  mladší kamarádi 
hráli o  třetí místo, kde nestačili silnější-
mu týmu ZŠ Holečkova Olomouc. Skon-
čili tedy na vynikajícím 4. místě. O první 
místo se skvěle poprali naši borci s druž-
stvem ZŠ Heyrovského Olomouc a  po 
vítězné brance, vstřelené 10 vteřin před 
koncem, se mohli opravdu hodně rado-
vat. Z tohoto úspěchu jsme měli všichni 
obrovskou radost a  ani nám nevadilo, 
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že naše výstroj není zrovna „in“, proto-
že školní dresy už toho opravdu hodně 
pamatují. Tento úspěch a především ra-
dost ze hry a odhodlání bojovat o každý 
míč a bod přiměly fanoušky našich týmů 
k zakoupení nových dresů pro další se-
zóny školní ligy. Musíme tedy poděko-
vat našim sponzorům: panu Leopoldu 
Mikulovi, Jiřímu Bímovi, Radimu Sklená-
řovi a Pavlu Šťastnému za pořízení dvou 
sad dresů pro hráče, dresů pro branká-
ře a  triček pro trenéry, kteří si určitě za 
tento úspěch zaslouží velkou pochvalu. 
Je to především jejich zásluha, že máme 
v Telnici tak šikovné hráče. Součástí tur-
naje bylo i vyhlášení talentu roku, v naší 
kategorii se jím stal náš Radek Sklenář. 
Gratulujeme. Vyvrcholením celého tur-
naje bylo předání poháru nejproduktiv-
nějšímu klubu nebo škole, který do tur-
naje věnuje rodina Kratinova a  Tomi  – 
trenér chorvatských minižáků a  velký 
přítel Jana Kratiny.  Můžete hádat, kdo 

ho za skvělé výsledky letos přivezl domů 
– no přece MY!
Chtěla bych touto cestou poděkovat 
všem trenérům, řidičům i  fanouškům 
za podporu a pomoc při tomto turnaji. 

Největší poděkování a pochvala ale pa-
tří našim malým házenkářům, kteří tak 
skvěle reprezentovali nejen telnickou 
školu, ale i oddíl házené a obec Telnice. 

Leona Bímová

 PODĚKOVÁNÍ

 VYÚČTOVÁNÍ LETNÍHO HLÍDÁNÍ DĚTÍ

 SLAVNOSTNÍ OTEVŘENÍ NOVÉ BUDOVY MATEŘSKÉ ŠKOLY

Ředitelství Základní a Mateřské školy 
Telnice děkuje rodičům a  spoluobča-
nům za hračky, které věnovali dětem 

do mateřské školy. Určitě jim přinesou 
hodně radosti a  zábavy. Současně dě-
kujeme vedení obce a  celému zastu-

pitelstvu obce za výbornou spolupráci 
a  podporu během celého volebního 
období.  Leona Bímová

Přinášíme vám vyúčtování nákladů 
projektu Letního hlídání dětí v  mateř-
ské škole Telnice. Celkové příjmy činily 
45 915 Kč, výdaje 42 012 Kč. Rozdíl tedy 
letos vychází do mírného zisku 3  093 

korun. Tyto prostředky budou použity 
pro děti v  telnické mateřské škole: po 
dohodě s vedoucí učitelkou Hanou Kři-
vánkovou pořídí obec dětem nový CD 
přehrávač.

Děkuji všem, kteří se na letošním hlí-
dání dětí jakkoliv podíleli, za tradičně 
dobrou spolupráci.

František Kroutil

Vše začalo dne 23. srpna 2014 příjez-
dem premiéra ČR a  telnického rodáka 
Bohuslava Sobotky. Anežka Gabrhelová 
a  Matyáš Jedlička v  telnických krojích 
našeho nejslavnějšího rodáka přivíta-
li opravdu srdečně: chlebem a  solí. Po 
rychlých pozdravech s  telnickými zá-
stupci se premiér vydal na prohlídku 
nových prostor školky, protože čas pro-
gramu byl neúprosný a  jeho půldenní 
návštěva byla naplánována do minuty. 
Následovalo přivítání dalších čestných 
hostů. Moderování se ujala Kateřina 
Jedličková a  přivítáni byli: senátor Ivo 
Bárek s manželkou, starosta obce Žatča-
ny František Poláček, starosta obce 
Otmarov Jan Florian, duchovní správce 
P. Ladislav Kozubík. Nejdříve však zazně-
la česká státní hymna, kterou precizně 
zahrála kapela Polančanka. Prvního 



 NÁVŠTĚVA PREMIÉRA ČESKÉ REPUBLIKY V TELNICI

Telnický zpravodaj – říjen 2014Oslavy 770. výročí24
proslovu se ujal starosta obce Telnice 
František Kroutil (plné znění proslovu 
uvádíme na protější straně). Poté předal 
premiérovi dary od občanů naší obce: 
nádherný kovaný svícen, jehož autorem 
je Ivo Lorenz, a  pro paní Sobotkovou 
krásný keramický květináč s  kytičkou. 
Premiér s  radostí dary přijal a  opětoval 
je knihou o Strakově akademii, kde sídlí 
vláda ČR. Poté se ujal slova a  pozdravil 
všechny přítomné. Zmínil mj. to, že se 
nadále bude vláda snažit podporovat 
rozvoj školství a odbourávání všech by-
rokratických bariér, které lidem kompli-
kují život při realizaci podobných staveb.

Následně se starosta i  premiér vyda-
li společně zasadit strom, jako symbol 
života, který je v  prostorách mateřské 
školy rozvíjen. Před novou budovou 
mateřské školy byl tedy zasazen nád-
herný platan (platanus acerifolia), z ně-
hož časem vyroste mohutný strom, kte-
rý bude tomuto místu dominovat.

Poté byl pozván k mikrofonu P. Ladi-
slav Kozubík, aby nové budově i dětem 
samotným požehnal. Po krátkém ob-
řadu a  samotném požehnání se čestní 
hosté spolu se starostou obce a ředitel-
kou školy Leonou Bímovou ujali slav-
nostního přestřižení pásky a  přípitku. 

Tímto byla tedy nová budova otevřena 
široké veřejnosti, která od této chvíle 
mohla nové prostory školky i  ordinace 
praktického lékaře navštívit.

Obec Telnice děkuje všem, kteří sa-
motnou stavbu i  slavnostní otevření 
připravili. Jedná se o tak velké množství 
lidí, že by asi nebylo vhodné je jmeno-
vat, abychom na někoho neúmyslně 
nezapomněli. Děkujeme také Jiho-
moravskému kraji za podporu ve výši  
200 000 korun, kterými přispěl na stav-
bu, jejíž účet se ve výsledku bude pohy-
bovat okolo 6,3 milionu korun a  bude 
financován z poskytnutého úvěru.  FK

Po slavnostním otevření budovy ma-
teřské školy a ordinace lékaře si premi-
ér Bohuslav Sobotka prohlédl krásnou 
výstavu panenek v  nové budově ma-
teřské školy a zanechal vzkaz v pamět-
ní knize této výstavy. Následně se vydal 
k  pohostinství U  Laštůvků, kde na něj 
již čekal štáb České televize a novináři, 
aby na kameru zodpověděl jejich otáz-
ky k  tématu ukrajinské krize a  služeb-
ního zákona. Poté následovalo krátké 
jednání s  představitelem Jihomorav-
ského kraje v  malém salonku pohos-
tinství a pak se již vydal za doprovodu 

místostarosty Vladimíra Blaženky do 
ulic Telnice. Nejdříve zamířil do ško-
ly, kde pro něj bylo připraveno malé 
překvapení: společné fotografie z jeho 
dětství se spolužáky. U těchto fotogra-
fií se zdržel nejdéle a  zavzpomínal na 
své dětství v  rodné obci. Po prohlídce 
školy a  historických fotografií zamířil 
na sokolovnu, kde ho již čekali Soko-
lové se svou výstavou o historii a sou-
časném životě spolku, ale také mož-
nost prohlédnout si originál historické 
Pernovy kroniky. Alespoň krátce shlédl 
házenkářských turnaj mladých nadějí, 

který se právě odehrával na házenkář-
ském hřišti. V  rámci zkrácení časově 
napjatého programu byly přistaveny 
automobily premiérovy ochranky, kte-
ré se přesunuly do Klubu osamělých 
mužů, kde ho již čekala nejen výstava 
fotografií ze života mladého spolku  
T-Parlament, ale i dobrá slivovice. Pre-
miér se pak autem vydal cestou okolo 
domu, ve kterém v dětství chvíli bydlel 
se svojí maminkou (Růžová 43) a  po-
kračoval Růžovou ulicí až ke staronové 
hasičce, kde ho již čekali hasiči, kteří jej 
také přivítali stylově – další skvělou sli-
vovicí. Po družném rozhovoru s  hasiči 
se spolu se starostou obce a místosta-
rostou Vladimírem Blaženkou vydal 
opět do malého salonku pohostinství 
U  Laštůvků na krátké jednání, na kte-
rém jej představitelé obce seznámili 
s plány a záměry obce pro nejbližší vo-
lební období.

Poté společně všichni pokračovali 
do orlovny, kde shlédli orelskou výsta-
vu fotografií ze života tohoto spolku. 
V malém sále pak na ně již čekal slav-
nostní oběd se zastupiteli a přihlášený-
mi rodáky. Čas byl neúprosný, program 
premiéra byl naplánován doslova po 
minutách. Bohuslav Sobotka opustil 
orlovnu před jednou hodinou odpole-
dní. Rozloučil se se všemi přítomnými 
a  popřál Telnici hodně zdaru v  jejím 
dalším rozvoji.

Obec Telnice děkuje premiérovi vlá-
dy ČR Bohuslavu Sobotkovi za jeho 
návštěvu i  všem, kteří se o  něj v  prů-
běhu jeho návštěvy starali. Premiér se 
po dobu své návštěvy choval velmi při-
rozeně, ochotně se lidem na památku 
podepisoval, fotil se s nimi i se zdravil 
s kolemjdoucími.  FK
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  PROSLOV STAROSTY U PŘÍLEŽITOSTI  
SLAVNOSTNÍHO OTEVŘENÍ MATEŘSKÉ ŠKOLY

V sobotu 23. srpna 2014 se v  malém 
sále orlovny uskutečnil slavnostní oběd 
zastupitelstva obce Telnice s premiérem 
ČR Bohuslavem Sobotkou a  přihlášený-
mi rodáky. Oběda se také zúčastnili další 
pozvaní hosté, např. senátor Ivo Bárek 
s  manželkou, starostové okolních obcí 
(Žatčan, Otmarova, Rebešovic) či P. Fran-
tišek Trtílek. Starosta obce představil pre-
miérovi všechny přítomné členy zastu-
pitelstva a přivítal přítomné. Po přípitku 
následoval připravený oběd, o  který se 
vzorně postarala restaurace Stanislava 
Krále. V průběhu oběda navštívili dvojča-
ta Královi Tomáš a Pavel svého spolužáka 
Slávka Sobotku a vedli spolu velmi druž-
ný a přátelský rozhovor, v závěru oběda 
popřál Bohuslav Sobotka obci „dalších 
úspěšných minimálně 770 let“ zápisem 
v  obecní pamětní knize a  rozloučil se 
s přítomnými. Po chvíli vzájemných přá-
telských debat hosté pokračovali v absol-
vování připraveného programu.

V neděli byl na slavnostní oběd obcí 
Telnice pozván náměstek hejtmana 

Roman Celý a vojáci, kteří nocovali na 
poli Na Lopatě a připravili pro občany 
noční střelby a  také další přihlášení 
rodáci. Obec Telnice se těší z milé spo-
lečnosti všech účastníků těchto slav-

nostních chvil v  malém sále orlovny 
a děkuje restauraci Stanislava Krále za 
reprezentativně připravené prostory 
i vynikající oběd.

 FK

Vážený pane premiére, vážení hosté,  
vážení spoluobčané, sousedé,

když se objevily první otázky rodičů, 
kam s dětmi, které nebudou přijaty do 
telnické školky, hledali jsme nejdříve 
alternativní řešení. Mnoho možností se 
nenabízelo, a tak jsme po složitých jed-
náních nakonec dojednali navýšení ka-
pacity stávající budovy mateřské školy 
a mohlo být přijato 6 místních dětí na-
víc. Bylo nám však jasné, že v  letošním 
roce bude problém minimálně dvakrát 
tak větší. Proto se zastupitelstvo obce 
rozhodlo k rychlému jednání a spustilo 
přípravy stavby nové budovy mateřské 
školy. Současně jsme se také rozhodli 
vyřešit letitý problém s  nedůstojným 
umístěním ordinace praktického lékaře, 
a spojili jsme tak oba požadavky do jed-
né budovy. Cesta k  postavení této bu-
dovy byla věru trnitá, stejně tak i cesta 
k  její kolaudaci. Za všechny, kteří se na 
tomto projektu podíleli, si utírám zpo-
cené čelo. A především všem, kteří nám 
pomohli, velmi děkuji. Stavba totiž byla 
dokončena doslova v  minulých dnech, 
některé drobnosti ještě čekají na dopi-
lování. Děkuji také Bohu za to, že jsme 
překonali všechny překážky, které nám 

do cesty k tomuto výsledku byly klade-
ny. Věřte, že to nebyla cesta jednodu-
chá, a děkuji také všem, kteří o dobrém 
výsledku od počátku nepochybovali. 

Na realizaci tohoto projektu přispěl 
částkou 200 000 korun Jihomoravský 
kraj. Realizace této zakázky však vyjde 
obec na zhruba 6,3 milionu korun, kte-
ré bude krýt z odloženého úvěru u Ko-
merční banky. 

V letošním školním roce bude přijato 
75 žáků, což je nejvyšší počet dětí v his-
torii naší mateřské školy. Do nové budo-
vy budou umístěny nejstarší děti. S po-
těšením mohu konstatovat, že v novém 
školním roce umístíme v naší mateřské 
škole všechny děti, které měly zájem do 
ní nastoupit. 

Do druhé části budovy se přestěhova-
la ordinace praktického lékaře dr. Marti-
na Krale ze společnosti MediClinic, která 
se postarala i o její moderní výbavu. Dě-
kuji tímto MediClinicu za spolupráci na 
tomto projektu.

Současně děkuji také společnosti Pro-
stavby za dokončení díla před začátkem 
školního roku.

Chtěl bych popřát všem telnickým dě-
tem, aby se jim v nové školce líbilo. Aby 

v  tomto krásném prostředí vyrůstaly 
v kvalitní osobnosti, které budou v bu-
doucnu ctít naše telnické tradice a po-
kračovat v našem započatém díle. Panu 
doktorovi Kralovi přeji, aby se i  jemu 
v  nové ordinaci líbilo a  měl co nejvíce 
stejně tak spokojených, a především co 
nejvíce uzdravených pacientů.

Ke slavnostnímu otevření nové budo-
vy jsme pozvali našeho rodáka a premi-
éra České republiky Bohuslava Sobotku. 
Dlouhou dobu již sice žije mimo Telnici, 
přesto mu v koutku duše určitě zůstaly 
pěkné vzpomínky na dětství v  Telnici 
i na rodnou vesnici.

Je nám ctí, že spolu s Vámi můžeme 
tuto novou budovu slavnostně otevřít 
a děkujeme Vám za vaši milou návště-
vu. Věříme, že se Vám bude v současné 
Telnici líbit a  že na naši obec budete 
v  dobrém pamatovat. K  tomu, aby se 
Vám na Telnici dobře vzpomínalo, Vám 
naši občané vyrobili dva drobné dary: 
kovaný svícen z rukou uměleckého ko-
váře Ivo Lorenze a ručně vyráběný kvě-
tináč pro Vaši manželku z dílny Magda-
leny Zaoralové. Ať Vám oba dva dary 
dobře slouží!

František Kroutil, starosta obce
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 VZPOMÍNKA NA HŘBITOVĚ 

 SPOLEČENSKÝ PROGRAM

Přesně ve 14 hodin se v rámci sobotní-
ho programu obecních oslav a srazu ro-
dáků odehrál na místním hřbitově vzpo-

mínkový obřad za místní zemřelé rodáky. 
Vedení obřadu se ujal telnický duchovní 
správce P. Ladislav Kozubík za pomoci P. 

Františka Trtílka, který v  Telnici působil 
v  roli faráře v  letech 1976–1978. Během 
vzpomínkového obřadu byly také vykro-
peny hroby. Hudební doprovod obstarala 
kapela Jana Přerovského, která kromě pís-
ní z kancionálu zahrála například nádher-
nou skladbu z  Verdiho opery Nabucco. 
Zástupci obce Telnice starosta František 
Kroutil a místostarosta Jiří Dudák na pa-
mátku všech zemřelých telnických rodá-
ků položili u hlavního kříže věnec. Stejně 
tak učinili s pamětní kyticí i  sokolové ve 
slavnostních krojích, kteří také uctili spo-
lu se starostou obce památku obětí prv-
ní světové války (u pomníku před farou), 
obětí druhé světové války (u památníku 
před pohostinstvím U  Laštůvků) a  také 
památku Josefa Pešla, jehož nádherný 
pomník byl u  příležitosti obecních oslav 
zrekonstruován společnými silami obce 
a  sokolů. Obec Telnice děkuje telnické 
farnosti za spolupráci při přípravě této 
důstojné vzpomínkové akce. FK

Měl to být hlavní společenský vrchol 
našich obecních oslav a  srazu rodáků, 
žel poroučet větru ani dešti neumíme. 
Deštivé počasí, které panovalo prak-
ticky celý srpen, dohnalo i  náš sobotní 
hlavní společenský program. Sokolský 
areál byl perfektně připraven, kapela 
Impuls již ozvučila hlavní podium, kape-
la Polančanka krásně hrála na mobilním 
podiu. Nad námi se zatahovala mračna, 
v sále sokolovny právě skončila prezen-
tace životopisné knihy Františka Perny.

Připravený program se po dohodě 
organizátorů začal tenčit na minimum, 
abychom co nejméně zmokli. Tajně 
jsme doufali, že se nám déšť vyhne, 
nebo se přežene a zase bude klid. Mar-
ně. Nicméně asi polovinu připraveného 
programu jsme ještě stihli jen za drob-
ného kapání. Nejdříve jsme na podi-
um pozvali přátele z Cíferu, kteří přijeli 
v  čele se starostou Marošem Saganem 
na kolech. Slovenská návštěva všechny 
mile potěšila. Poté přišla na řadu slav-
nostní chvíle a  velké poděkování panu 
Janu Přerovskému za neuvěřitelná léta, 
která věnoval své kapele. Současně pan 
Přerovský oslaví v závěru letošního roku 
své krásné devadesáté narozeniny. Jako 
dárek si obec připravila krásný obraz, 
který malovala Martina Hostěradská, 
na němž jsou zobrazeni tři muzikan-

ti na zimním Masarykově náměstí, jak 
hrají lidem vánoční koledy. I to je jedna 
z  každoročních obětí pana Přerovské-
ho, který v  době štědrovečerní chodí-
vá s  muzikanty hrát lidem k  doplnění 
vánoční pohody. Lidé ve stoje dlouho 
tleskali a děkovali. Přidal se také telnický 
člen jeho kapely Aleš Kučera, který i za 
kapelu svému kapelníkovi poděkoval. 
V  letošním roce velká kapela Jana Pře-
rovského končí, on sám ji vedl neskuteč-
ných 52 let. Nicméně jak ohlásil: menší 
akce, poslední rozloučení atd. bude ješ-

tě Jan Přerovský s  několika spoluhráči 
absolvovat. Děkujeme za jeho oběta-
vou službu.

Poté přišla na podium skvělá naděje 
telnického zpívání, učitelka mateřské 
školy a  sólistka telnické scholy, Veroni-
ka Slezáková, která tradičně vynikajícím 
způsobem zazpívala čtyři známé písnič-
ky z  muzikálů nebo českých filmů. Její 
vystoupení bylo odměněno bouřlivým 
potleskem. Děkujeme. Za postupně 
sílícího deště představil starosta obce 
přítomným první písemnou zmínku, 
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 VÝSTAVA PANENEK MONIKY HANIKOVÉ
Při slavnostním otevření nové budo-

vy mateřské školy si v sobotu 23. srpna 
2014 návštěvníci mohli prohlédnout 
výstavu panenek a  kočárků Moniky 
Hanikové. Vystaveno bylo na 130 pa-
nenek a  několik kočárků. Jak sběra-
telka uvedla, první porcelánovou pa-
nenku dostala na Vánoce v roce 2001 
a další na sebe nenechaly dlouho če-
kat. Panenky, které byly umístěny na 
oknech, jsou porcelánové a  spíše de-
korativní.

Zajímavá byla taky kolekce porce-
lánových panenek „Dámy minulých 
epoch“. Jsou to panenky, které před-
stavují hrdinky historických románů 
z viktoriánské epochy. Šaty a doplňky 
mají přesně podle módy z  doby, kte-
rou prezentují. Ke každé panence pa-
tří jedno vydání časopisu, ve kterém 
se nalézá něco o daném románu, au-
torovi a v neposlední řadě o samotné 
panence. Tyto panenky a časopisy Mo-
nika sbírala v  letech 2009–2011, kdy 
časopis s panenkou vycházel.

Další pěkná panenka ve sbírce je 
porcelánová panenka od německé ná-
vrhářky Ann Timmerman. Kromě por-
celánových panenek má ve sbírce také 
několik celuloidových, které se vyrá-
běly v první polovině 20. století. Jedna 
je asi sto let stará, podle sdělení dárce. 
Vzácná je také stará hadrová panenka, 
vycpaná senem a  hlavičkou z  papír-
maše. Na výstavě bylo k  vidění také 
několik velkých krojovaných panenek. 
V  telnickém kroji z  dílny paní Renaty 
Jahodové a v  kyjovském kroji, které 

ušila paní Horáková z Těšan, a krojova-
né panenky z  rodné obce sběratelky, 
Bíňa na jižním Slovensku (dříve Horní 
Uhry). Musím také zmínit krojovanou 
panenku z partnerské obce Cífer, kte-
rou Monice zapůjčila tamní milovnice 
folklóru.

Nejstarší panenka ve sbírce je pa-
nenka Inge z  roku 1936, která má za-
jímavý osud. Sběratelka ji koupila přes 
inzerát a  podle prodávajícího ji našli 
ve staré chalupě, pečlivě zabalenou 
a  uloženou na půdě za trámem. Díky 
tomu asi vydržela v tak dobrém stavu 
do dnešních dnů. Jedna malá celu-
loidová hlavička panenky, která byla 
také na výstavě, byla nalezena obec-
ními zaměstnanci v  kontejneru na 
telnickém sběrném dvoře. Díky šťast-

né shodě náhod se dostala do těch 
správných rukou. Poslední dva roky se 
sběratelka soustřeďuje spíše na staro-
žitné panenky z  celuloidu nebo por-
celánu, které buď dostane, nebo vět-
šinou koupí ve vetešnictví nebo staro- 
žitnictví.

K panenkám samozřejmě patří i ko-
čárky. Těch jsme mohli na výstavě 
najít celkem devět a  jednu vyřezáva-
nou kolébku. Kočárky taky shání, kde 
se dá, některé jsou darované, některé 
koupené. Kočárek „kukaň“, který se vy-
ráběl od roku 1936, dostala jako nález 
z půdy. Částečně ho zrenovoval man-
žel, ale čalounění nechali raději na od-
bornici. Nejstarší z kočárků je proutěný 
koš s  podvozkem s  loukoťovými koly 
z  roku 1870. Podvozek k  tomuto ko-

díky níž jsme mohli slavit 770. obecní 
narozeniny. Před podiem byla faksimile 
umístěna ke shlédnutí v  šikovné dře-
věné schránce, kterou vyrobil Jaroslav 
Kozdera – děkujeme. Poté došlo na his-
toricky druhé představení obnovených 
ženáčských krojů ústy vedoucí pracovní 
skupiny, Moniky Hanikové. Čtyři páry 
– manželé Chovancovi, Umláškovi, Ba-
číkovi a Synáčkovi – předvedly kroje ve 
vší parádě, včetně společného tance. Za 
zvuku Polančanky na parkety pozvaly 
také další přítomné rodáky. Nové kroje 
hrály ve večerních barvách krásnými 
barvami. Děkujeme.

Díky zcela mokrému parketu nakonec 
nedošlo na taneční vystoupení taneční-
ků Orla Telnice, při jejichž vybroušených 
pohybech by jistě na kluzkém povrchu 

hrozilo zranění některého z  tanečníků. 
To už se ale chystal ke svému vystoupe-
ní se španělskou kytarou Josef Müller, 
kterému všichni neřeknou jinak než Pe-
pík. Zahrál tři své oblíbené folkové pís-
ničky, a vyzval tak všechny účastníky ke 
společnému zpěvu. Děkujeme.

V mezičase se kapela Polančanka sna-
žila ukrýt svoje nástroje před deštěm a o 
osudu večera bylo již prakticky rozhod-
nuto. Déšť neustával, s  Impulsem jsme 
se dohodli na tom, že večerní zábavu již 
neodehrají. Posledním vystoupením byl 
doslova zlatý hřeb večera: bratři Jaho-
dovi a jejich lidové písně, které v chlad-
noucím večeru nenechali nikoho chlad-
ným. Na tvářích některých přítomných 
posluchačů bylo patrné dojetí z krásně 
sladěných hlasů. Jejich zpěv ještě na 

závěr doplnili zpěváci manželé Králo-
vi a  Zdenka Konečná. Krásná tečka za 
improvizovaným a  zkráceným progra-
mem. Děkujeme.

Poté ještě moderátorka celého večera 
– Petra Klímová z divadla Koráb – vyzva-
la všechny zbylé účastníky k ochutnáv-
ce krásného telnického dortu od Mo-
niky Křížové. Rozloučení, poděkování, 
lítost nad počasím. I  přes všechny pe-
ripetie s  počasím je třeba konstatovat, 
že kdo se deště nebál a  na sokolovně 
vydržel až do konce, určitě si všechna 
představení užil. 

Obec Telnice děkuje všem, kteří se 
na hlavním společenském programu 
jakkoliv podíleli, ať už vystupovali, celý 
program organizovali či pomáhali s pří-
pravou programu nebo areálu. FK
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čárku sehnala sběratelka spolu s man-
želem na burze v Brně a proutěný koš 
přes inzerát od majitele z jižních Čech. 
Některé kočárky zatím ještě čekají na 
svoji renovaci. Nesmíme zapomenout 
na starého houpacího koně, který je 
z počátku 20. století a je cenný díky ze 
dřeva vyřezávané hlavě.

Majitelka celé této sbírky děkuje 
sběratelce, paní Oldřišce Kozdero-
vé, která na výstavu zapůjčila několik 
svých plyšových medvědů a  houpa-
cího koně. Dále chce autorka výstavy 
poděkovat  malířce Petře Buchtové, 
která ochotně zapůjčila svoje obrazy 
s motivem panenek.

Telnické sběratelce Monice Haniko-
vé děkuje obec Telnice za nádhernou 
výstavu, která musela zaujmout sku-
tečně každého. Jak je vidno: vytrva-
lost, píle a svědomitost se pořád ještě 
vyplácejí.

FK 
(za mohutné pomoci Moniky Hanikové)

 VÝSTAVY TELNICKÝCH SPOLKŮ

Celý víkend otevírala Telnice svou 
náruč rodákům, přátelům, ale i  míst-
ním obyvatelům, kteří se chtěli sezná-
mit s  historií i  současností telnického 
spolkového života. Své dveře otevřely 
také telnická škola a  školka, ať už ve 
svých původních prostorách, nebo 
v nové přístavbě (škola) či nové budo-
vě (školka).

Telnická škola otevřela všechny své 
prostory k  veřejné prohlídce, mnozí 
vzpomínali na svá školní léta a  po-
pisovali, jak škola fungovala v  jejich 
dobách. V nové přístavbě se pak ode-
hrávala výstava historických fotogra-
fií, kterou připravila telnická rodačka 
Marta Korábová ve spolupráci s  Mo-
nikou Hanikovou a  rodinou. Návštěv-
níci si také mohli prohlédnout různé 
výrobky dětí, od krásně vyzdobených 
nástěnek až po samostatné rukodělné 
výrobky.

Telnická školka nabídla prohlídku jak 
původních prostor (slaví 35. narozeni-
ny), tak i nové budovy MŠ včetně ordi-

nace praktického lékaře. V  původních 
prostorách mateřské školy se odehrá-
vala prodejní výstava telnické rodačky 
a šikovné malířky Renaty Stříbrné. Děti 
si také mohly vyzkoušet hračky a vyba-
vení školky. Výstavě panenek v  nové 
budově je věnována samostatná re-
portáž.

Telnická farnost připravila kromě 
koštu vína (probíhal v sobotu dopole-
dne) komentovanou prohlídku kostela 
sv. Jana Křtitele s  výstavou fotografií 
z historie a současnosti života farnosti. 
Komentované prohlídky kostela se ujal 
telnický rodák Jaromír Šufr.

Sokolové nabídli ve své klubovně jak 
stálou výstavu házenkářských úspě-
chů, tak i  své cenné historické výstav-
ní předměty ze života obce či Sokola. 
Mimořádně také připravili výstavu cvi-
čebních stejnokrojů i slavnostních kro-
jů na figurínách. Součástí výstavy Soko-
la byla také historická kronika Františka 
Perny, dlouholetého aktivního člena 
Sokola. Kroniku, která je skutečnou 

perlou historie naší obce, střežila bez 
přestání a bedlivě rodina Kupských.

Orlové prezentovali v  prostorách 
u kuželkárny výstavu fotografií ze živo-
ta své organizace zaměřenou na orel-
ské tábory, ve své zasedací místnosti 
pak měli připravenou výstavu historic-
kých dokumentů.

T-Parlament připravil v  Klubu osa-
mělých mužů prezentaci fotografií 
ze svých dosavadních aktivit doplně-
nou barvitým a veselým komentářem 
např. svého bývalého předsedy Davi-
da Šilera.

Hasiči se ve svých staronových pro-
storách hasičky v garáži obecního úřa-
du představovali z pohledu své historie 
i  současnosti. Historické fotografie či 
kroniky doplňovaly dochované před-
měty, které v dávných dobách využíval 
místní Sbor dobrovolných hasičů, ale 
i  nové pracovní zásahové obleky, hel-
my apod. Hasiči umožnili také zájem-
cům vyzkoušení jejich obleků, z čehož 
měly největší radost děti.

Myslivci pořádali od ranních hodin 
svůj tradiční Memoriál Josefa Hrdličky, 
při kterém se představili v soutěži krás-
ní lovečtí psi. Memoriál se odehrával 
jak u myslivny, tak v honitbě.

Svou malou, přesto velmi zajímavou 
výstavu si pro návštěvníky připravilo 
také pohostinství U  Laštůvků, které 
prezentovalo historické fotografie od 
dob, kdy se hospody ujala rodina Laš-
tůvkova, resp. Pokorných.

Obec Telnice děkuje všem spolkům, 
které uspořádaly výstav svých histo-
rických fotografií, dokumentů a před-
mětů. Potvrdily tím význam a  tradici 
spolkového života v  naší obci. Podě-
kování patří také telnické farnosti za 
výstavu fotografií i  prezentaci domi-
nanty obce – farního kostela. Obec Tel-
nice také děkuje všem zaměstnancům 
školy a školky, kteří pomohli připravit 
všechny výstavy a také nachystali pro-
story školních budov k veřejným pro-
hlídkám. FK
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 PŘEDSTAVENÍ DÍLA FRANTIŠKA PERNY 

 SKVĚLÁ CYKLO-PARTA Z CÍFERU NAVŠTÍVILA OBECNÍ OSLAVY

V sobotu se v sále sokolovny uskuteč-
nilo jedinečné setkání, které se již prav-
děpodobně nebude v  tomto složení 
opakovat. Za účasti potomků Františka 
Perny (žijí v Kojetíně), pedagogů a stu-
dentů Konzervatoře P. J. Vejvanovského 
z  Kroměříže a  především spisovatelky 
dr. Ingrid Silné bylo představeno živo-
topisné a  hudební dílo Františka Per-
ny. Prezentaci životopisných informací 
poutavě přednesla autorka knihy Fran-
tišek Perna: Učitel a  hudební skladatel, 
dr. Ingrid Silná. Její výklad byl průběžně 
doplňován hudebním přednesem díla 
Fr. Perny, o který se postarali jak členové 
jeho rodiny, tak především studentky 
kroměřížské konzervatoře pod vede-
ním zdejších profesorek Márie Vaitové 
a Rut Janečkové. Sokolovna tak doslova 
zažila návrat svého významného čle-
na – telnického sokola, který se kromě 
skládání nádherné hudby aktivně vě-
noval také práci pro Sokol (nacvičoval 
a  režíroval divadelní hry se zpěvy, vedl 

pěvecký sbor, působil jako cvičitel), pro 
školu (učitel), pro obec (kronikář) či pro 
farnost (varhaník, vedl chrámový pě-
vecký sbor). 

Účastníci si mohli také prohlédnout 
jedinečné dílo Františka Perny – tel-
nickou kroniku v originálním provede-
ní. Pět chvály není třeba, neboť každý, 

kdo tuto knihu spatřil na vlastní oči, 
musel při jejím listování zatajit dech. 
Obec Telnice děkuje všem, kteří se na 
této mimořádné akci podíleli, jak za vy-
stoupení samotné, tak za přípravu sálu, 
a rodině Kupských za pečlivý a neustálý 
dohled nad vystavenou Pernovou kro-
nikou.  FK

Zkuste si zadat do nějakého mapo-
vého portálu trasu z  Cíferu do Telnice 
a  zjistíte, že (navíc ještě bez objížďky, 
kterou nyní musíte absolvovat) z  Cífe-
ru do Telnice je to po silnici asi 130 ki-
lometrů. Parta cyklistů z  Cíferu v  čele 
se slovenským starostou Marošem Sa-
ganem vyrazila brzy ráno v sobotu 23. 
srpna 2014 s  doprovodným vozidlem, 
které řídil umělecký řezbář Vlado Tinák, 
aby něco málo po poledni dorazila do 
Telnice. Po nezbytné sprše a  obědě 
v místní orlovně se slovenská delegace, 

doprovázená Václavem Burkem, vydala 
tentokrát po svých na procházku Telni-
cí. Navštívila některé telnické výstavy 
a řezbář Vlado Tinák si šel prohlédnout 
prostory, kam bude brzy umístěn jeho 
dřevěný vodník, který bude Telnici da-
rován obcí Cífer v  rámci společného 
projektu Oživení umělecko-řemeslných 
tradic našich obcí (odhalení proběhne 
v září tohoto roku).

Večer pak cyklo-výprava dorazila do 
areálu Sokola a na úvod hlavního spo-
lečenského programu přišla všechny 

účastníky pozdravit. Slova se ujal sta-
rosta Maroš Sagan a vyřídil srdečné po-
zdravy ze Slovenska. Na to pak předal 
telnickému starostovi netradiční dar-
-poselství. Byl jím štafetový kolík, kte-
rý je současně závazkem, jelikož by jej 
bylo dobré opět přivézt zpět do Cíferu 
– ovšem také na kole. Je zřejmé, že se 
této naší štafety bude „muset“ ujmout 
místní starosta, který přijal dar s  ne-
skrývaným veselým údivem. Následně 
vyzval starosta Telnice všechny zájemce 
o cyklo-výlet do Cíferu, aby se mu už za-
čali postupně hlásit.

Jako telnický dar obdrželi naši přátelé 
kus naší místní přírody. Jelikož jsou to 
všichni sportovci, jistě nejvíce ocení náš 
domácí česnek od vyhlášeného pěstite-
le Radka Kříže, který byl pro tento účel 
uvázán do česnekové květiny. Bylo vi-
dět, že cíferští sportovci tento dar přijali 
s  nadšením. Znovu všechny pozdravili 
a vydali se zpět do svého domova (ten-
tokrát již doprovodným vozidlem). Dě-
kujeme Cífeřanům za velmi milou ná-
vštěvu a nečekané překvapení v podo-
bě založení malé cyklo-tradice mezi na-
šimi obcemi. Poděkování také zaslouží 
pan Václav Burk za vzornou péči o naše 
slovenské hosty. Už se všichni těšíme na 
zájezd do Cíferu (27. září 2014). FK
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Pan František Vlach také přispěl ke 
slavnostnímu duchu obecních oslav. 
To když v  sobotu od 14 do 16 hodin 
vozil krásnou drožkou taženou dvěma 
koňmi telnické rodáky a  návštěvníky 
po Telnici. Podle jeho vlastních slov 
se prakticky koně nezastavili. Všem 
cestujícím se tak naskytla možnost 
prohlédnout si naši obec netradičním 
pohledem. Z  reakcí účastníků se jim 
jízda koňmo velmi líbila. Obec Telni-
ce děkuje Františku Vlachovi za milou 
spolupráci. FK

   KONĚ FRANTIŠKA  
VLACHA VOZILI  
RODÁKY TELNICÍ 

 POLANČANKA A KOŠT VÍNA PŘED FAROU

 120. NAROZENINY SDH TELNICE

S ohledem na nešťastné sobot-
ní (večerní) počasí dostala nakonec 
úžasná kapela Polančanka méně pro-
storu, než bylo očekáváno. Je to ško-
da, protože se skutečně jedná o velmi 

kvalitní seskupení, což měli již dříve 
několikrát možnost milovníci dobré 
muziky poznat. Polančanka pod vede-
ním Jana Kozubíka (bratr pana faráře) 
hrála ráno v  mateřské škole, poté se 

přemístila (kvůli hrozícímu dešti) pod 
stromy před farou a hrála po dobrou 
pohodu kolemjdoucím na Masaryko-
vě náměstí. Odpoledne se kapela již 
připravovala na večerní vystoupení 
na Sokolovně, kde nakonec hrála od 
18 hodin a poté během společenské-
ho programu. Vzhledem k  velkému 
dešti, který se spustil po sedmé hodi-
ně, muselo být její vystoupení zkráce-
no a členové kapely v krásných valaš-
ských krojích museli v  úprku uklízet 
veškerou techniku. Přesto zaslouží 
velké díky za vše, co v Telnici odehrá-
li a  za pohodu, kterou svou krásnou 
muzikou rozdávali.

V sobotním dopoledni se odehrál ješ-
tě malý košt vína, který pro kolemjdoucí 
připravila telnická farnost ve spoluprá-
ci s  vinařstvím Rozařín a  sokolnickým 
farníkem Richardem Janouškem, který 
poskytl všechna vína na košt farnosti 
bezplatně. O  košt se ochotně postaral 
Štefan Chovanec. Děkujeme.  FK

Sbor dobrovolných hasičů si v  le-
tošním roce připomíná 120. výročí 
od svého založení a  je do dnešních 
dnů nejstarším telnickým spolkem. 
Sbor se rozhodl připomenout si své 
výročí u  příležitosti obecních oslav. 
Z  čestných hostů přišli sboru popřát 
senátor Ivo Bárek s  manželkou, sta-
rosta Krajského sboru hasičů Josef 
Gargula, starosta obce Žatčany Fran-
tišek Poláček, starosta obce Otmarov 

Jan Florian, starosta okrsku Oldřich 
Tichý a starosta obce František Krou-
til, který se nejdříve ujal slova. Připo-
mněl jednak historickou důležitost 
sboru v naší obci, ale i nedávné pro-
blémy sboru, způsobené nuceným 
opuštěným garáže obecního úřadu, 
která musela posloužit dočasně jako 
obecní knihovna, jelikož na původní 
prostory dostala obec ihned po mi-
nulých volbách výpověď. Obec Tel-

nice přestěhovala obecní knihovnu 
do prostor bývalé ordinace lékaře 
a  uvolnila zpět garáž hasičům jako 
staronovou hasičku. Současně obec 
získala od Jihomoravského kraje do-
taci na pořízení „nového“ zásahového 
vozidla, které je již ve výrobě (úpra-
va staršího Fordu Transit). Starosta 
poděkoval kraji za dotaci a  omluvil 
nepřítomného vicehejtmana Stani-
slava Juránka, který se z  pracovních 
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 TELNICKÉ SLUNÍČKO DĚTEM

 NOČNÍ STŘELBY

důvodů nemohl oslav zúčastnit. Ha-
siče pozdravili také senátor Ivo Bárek 
a starosta Gargula, který vyzval hasi-
če k tomu, aby se snažili v budoucnu 
pracovat na výchově dětí a mládeže. 
Na závěr si všichni spolu s telnickými 
hasiči připili a  otevřeli tak výstavu, 
kterou si sbor připravil pro účastníky 
obecních oslav včetně své stávající 
techniky. Kromě telnického vozidla 
Avia byla také vystavena zásahová 
technika ze Židlochovic (profesionál-
ní hasič a člen telnické zásahové jed-
notky Marcel Bojo) a  také dopravní 
zásahové vozidlo z  Moutnic. Věříme, 
že připravované vozidlo již brzy dora-
zí do Telnice a hasiči jej budou moci 
plně využívat ke své činnosti, ať už ve 
sboru, nebo v jednotce. FK

V rámci oslav 770. výročí první písemné 
zmínky a  slavnostního otevření nové 
budovy mateřské školy si pro děti při-
pravilo zábavný a tvořivý program také 
Telnické sluníčko. V  zahradě mateřské 
školy se rozvinuly stoly pro dětskou 
výrobu, děti si mohly zastřílet z luku na 
terč, házet míčky na cíl, skládat puzzle, 
ale třeba i  zaskákat na skákacím hra-
du. Mnozí z malých účastníků již školku 
navštěvují, pro některé to byla přípra-
va na blížící se první zahájení nového 
školního roku. Hravému a  zajímavému 
programu neodolali často i starší děti či 
někteří rodiče. Obec Telnice děkuje ma-
minkám z  mateřského klubu Telnické 
sluníčko za spolupráci a skvělou přípra-
vu pěkného dětského programu v prů-
běhu obecních oslav. FK

Letošní noční střelby, které tradičně 
předcházejí nedělní Malé napoleonské 
bitvě, se nesly v  duchu neutěšeného 
počasí. Prakticky celý večer pršelo, ale 
vojáci se nedali odradit. Svůj stanový 
tábor měli připravený na obvyklém mís-
tě a  jen prokázali, že svou vojenskou 
roli berou skutečně vážně. Déšť nedéšť. 
I mezi kapkami deště dokázali „vykouz-
lit“ nenavlhlý černý prach a provedli ně-
kolik salv ze tří děl: jednoho francouz-
ského, jednoho rakouského a  jednoho 
telnického (rakouského). Hrstka odváž-
livců z řad diváků, kteří se nezalekli deš-
tě, byla jistě příjemně překvapena tím, 
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 MEMORIÁL JOSEFA HRDLIČKY

 BÁJEČNÝ TELNICKÝ DORT

 VÝSTAVA V POHOSTINSTVÍ U LAŠTŮVKŮ 

že to vojáci ani v dešti nevzdali. Za to jim 
patří dík i obdiv. Na poli se totiž opravdu 
pohybovali sami i  se svými děly v  jed-
nom velkém blátě. Po střelbách, které 

skončily tak, aby nerušily noční klid, po-
kračoval večer se zájemci z řad místních 
obyvatel tradičním opékáním špekáčků 
a družnou debatou. Kdo na místo dora-

zil, jistě nelitoval. Děkujeme napoleon-
ským vojákům za jejich dělostřelecký 
výkon i  přátelskou společnost a  Aleši 
Kupskému za pořízené fotografie.  FK

Myslivecké sdružení Telnice pořá-
dalo v  rámci obecních oslav v  sobotu  
23. srpna 2014 již čtvrtý ročník Memo-
riálu Josefa Hrdličky. Zúčastnilo se cel-
kem devět soutěžních loveckých psů, 
vítězem se stal chovatel David Jirgala 
(pes: maďarský krátkosrstý ohař), na 
druhém místě skončil se stejným po-
čtem bodů Alois Filák (pes: německý 
krátkosrstý ohař) a třetí Josef Bambuch 
(pes: dlouhosrstý německý ohař). Akce 
se vydařila, počasí naštěstí dobře vy-
šlo, spokojenost byla znát i  na velkém 
množství účastníků.

Alois Filák, MS Telnice

V průběhu obecních oslav se na ta-
nečním parketu nenápadně objevil 
dort, který pro účely obecních slavnos-
tí připravila šikovná telnická cukrářka 
Monika Křížová. Výsledek její něko-
likadenní práce byl doslova úchvat-
ný, hotový dort vážil neuvěřitelných  
35 kilogramů! Přitom Monika sama 
byla v  době přípravy dortu v  pokro-
čilém stádiu těhotenství. O  tom, že 
dort všem mlsným jazýčkům chutnal, 
svědčily nadšené zástupy nejen dětí, 
ale i  dospělých. Obec Telnice Monice 
Součkové, roz. Křížové srdečně děkuje 
za doslova obětavou spolupráci.

FK

Své výročí si u  příležitosti obecních 
oslav připomněla také rodina Laštůvko-
va, vždyť je tomu právě sto let, co jejich 
dědeček Pavel Pokorný zakoupil jeden 
z nejstarších domů v Telnici – dnešní po-
hostinství U Laštůvků. A právě v prosto-
rách této legendární telnické hospody 
se otevřela malá, o to zajímavější výstav-
ka fotografií z dávné i nedávno minulé 
historie tohoto podniku. Děkujeme ro-
dině Laštůvkově za ochotu a spolupráci. 
I když se jednalo o jednu z nejmenších 
výstav v rámci celého programu, nikdo 
z návštěvníků ji nechtěl vynechat a sou-
dě podle pohledu na zaplněnou hospo-
du, zaznamenala úspěch.  FK
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 MALÁ NAPOLEONSKÁ BITVA

 MŠE SVATÁ ZA RODÁKY

Obloha nad Telnicí hrála v  neděli  
24. srpna 2014 všemi barvami. Před-
povědi počasí slibovaly prudký déšť. 
Ani tyto příznaky však neodradily velké 
množství účastníků Malé napoleonské 
bitvy, aby se spolu setkali na Masaryko-
vě náměstí a  spolu s  desítkami unifor-
movaných vojáků a markytánek vyrazili 
směr bojiště bitvy tří císařů. První za-
stávku průvod tradičně uskutečnil u po-
mníků Kopjafa, kde místostarostové 
Vladimír Blaženka a  Jiří Dudák položili 
věnce a pušky vojáků na památku všech 
obětí vydaly čestnou salvu. Památku 
obětí bitvy uctili také náměstek hejtma-
na Roman Celý a starosta obce František 
Kroutil u Božích muk „Na Lopatě“, nád-
herným zpěvem je doprovodili Mužáci 
ze Žatčan. Pak už účastníky bitvy čekaly 
ukázky z okamžiků bitvy samotné. Ten-
tokrát diváky čekalo malé překvapení 
v  podobě osmi jezdců na krásných, 
a  především vojensky vycvičených ko-
ních a  také vystavěný doškový přístře-
šek, který symbolizoval tehdejší obydlí 
v  naší vesnici. Vzájemnou bitvu o  něj 
předváděla pěchota, jízda i  dělostřel-
ci císaře Napoleona Bonaparta, proti 
nim stáli tradičně spojenecké sbory ra-
kouského císaře Františka I. a  ruského 
cara Alexandra. Průběh bitevní ukázky 

komentoval v rakouské generálské uni-
formě Vlastimil Schildberger. Z  bojiště 
diváky nevyhnala ani prudká, ale vcelku 
krátká průtrž mračen spolu se silným 
větrem. Poté byl pro zájemce připraven 
také kyvadlový autobus, který vozil zá-
jemce k  Památníku Mohyla míru, kde 
mohli bezplatně shlédnout místní mul-
timediální expozici. Této nabídky využi-
lo celkem 163 účastníků bitvy.

Letošní setkání se skutečně vydařilo. 
I  přes nepřízeň počasí se vojáci velmi 
obětavě a nadšeně zhostili svého úkolu 
a  divákům předvedli kus svého umě-
ní. Za to jim patří velký dík, stejně tak 

všem, kteří se nezalekli chvílemi nevlíd-
ného počasí. Poděkování zaslouží také 
všichni, kteří se jakkoliv podíleli na pří-
pravě této tradiční akce, zvláště pak za 
spolupráci děkujeme Muzeu Brněnska 
a pracovníkům Památníku Mohyla míru.

P. S. Díky třem fotografům, kteří byli 
přítomni na místě bitvy, obsahuje obec-
ní fotogalerie 8GB velmi zdařilých foto-
grafií. V případě zájmu se můžete s dů-
věrou obrátit na obecní úřad a je možné 
se domluvit na poskytnutí těchto foto-
grafií – u  webmastera, paní Michaely 
Langerové, webmaster@telnice.cz.

FK

O nedělním ránu 24. srpna 2014 se 
již Telnice probudila do krásného po-
časí. Kdo vstal na osmou ráno, mohl se 
zúčastnit slavné mše svaté, kterou cele-
broval P. Ladislav Kozubík, koncelebran-
tem byl telnický rodák P. Ludvík Hemala. 
V průvodu do kostela se spolu s minist-
ranty a kněžími vydali také telničtí krojo-
vaní v ženáčských i svobodných krojích, 
kteří se ujali také lektorské služby a při-
nášení obětních darů. Mše svatá byla mj. 
obětována za všechny telnické rodáky. 
Živý hudební doprovod obstarala tel-
nická schola pod vedením Pavla Krále. 
V  závěru mše svaté poděkoval starosta 
obce P. Ladislavovi za aktivní spolupráci 
na přípravách i průběhu obecních oslav 
a  přivítal jménem obce P. Ludvíka He-
malu, kterému jako poděkování za jeho 
návštěvu v  Telnici předal videozáznam 
z  děkovné mše svaté, která se uskuteč-
nila přesně před měsícem v  kostele sv. 
Jana Křtitele. Přivítal v  Telnici také ná-
městka hejtmana Romana Celého, který 

se spolu s  věřícími této mše svaté zú-
častnil. Po závěrečném požehnání měli 
účastníci možnost vychutnat si skvělé 
koláčky a  cukroví z  dílny telnických ba-
biček (děkujeme) a  shlédnout pane-
ly s  historickými fotografiemi. Dohled 
v  kostele pak měl celé dopoledne pan 

Jaromír Šufr, který ochotně zasvěcoval 
návštěvníky do historie kostela i zajíma-
vostí ze života farnosti či místních kněží. 
Obec Telnice děkuje telnické farnosti za 
krásné a slavnostní prožití mše svaté za 
telnické rodáky i všem, kteří kostel i mši 
svatou zajišťovali. FK 



 AREÁL SOKOLA BYL V PRŮBĚHU OSLAV VZORNĚ PŘIPRAVEN

 MALÉ OHLÉDNUTÍ ZA VELKÝMI SRPNOVÝMI UDÁLOSTMI
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Areál Sokola Telnice, který posloužil 
pro oslavy 770. výročí první písemné 
zmínky o  obci Telnice jako místo pro 
hlavní část společenského programu, 
byl ze strany spolupořadatelů vzorně 
připraven. Poděkování zaslouží všichni, 
kteří se na tomto výsledku podíleli: TJ 
Sokol Telnice a  jeho ochotní členové, 

T-Parlament a  jeho členové, telničtí há-
zenkáři, členové kulturní komise, obecní 
zaměstnanci, zahradnictví Libor Hrozek, 
všichni telničtí i pozvaní stánkaři. O ob-
čerstvení se v okolí udírny starali členo-
vé T-Parlamentu, pití zajišťoval Sport bar 
Italia. V rámci sokolského areálu měli ná-
vštěvníci možnost využít nabídky těchto 

prodejních stánků: obecní upomínkové 
předměty (díky členům T-Parlamentu za 
spolupráci), lahvové víno vinařství Roza-
řín (obsluhovali členové T-Parlamentu), 
výrobky z keramiky (manželé Zaoralovi), 
malované obrázky (Martina Hostěrad-
ská), kované výrobky (Ivo Lorenz), upo-
mínkové předměty oddílu házené (tady 
se ve stánku střídali členové a příznivci 
oddílu), ručně vyráběné šperky a různá 
bižuterie z  dílny Renaty Stříbrné, roz. 
Klanicové (nabízeli Tereza Klanicová 
a Jan Parma). Lidem velmi chutnaly také 
pravé valašské frgály a  trubičky, zájem 
projevili o  biokosmetiku, turecký med, 
ale i telnické perníčky.

Za zapůjčení pódia a stánků děkujeme 
sdružení MAS Za humnama, za zápůjčku 
laviček obci Žatčany. Z pozvaných hostů 
poctil areál Sokola Telnice svou přítom-
ností také starosta obce Rebešovice Sta-
nislav Němec, mnoho místních rodáků, 
bývalých telnických házenkářů a  přátel 
naší obce. Obec Telnice děkuje všem, 
kteří se o  přípravu krásného prosto-
ru i  program v  areálu Sokola zasloužili. 
Těch činností a prací byla skutečně velká 
řada. Děkujeme! FK

Oslavy jsou již za námi. Byly krásné. 
Telnice se svými rodáky slavila 770 roků 
od první písemné zmínky. Spokojenost 
a  kladné hodnocení byly cítit na kaž-
dém kroku. Při povídání s rodáky o naší 
obci a o tom, jak se tady žije, se jim lesk-
ly oči. Středem naší vesnice je náměstí, 

na které se sbíhá většina ulic. Je velmi 
pěkné. Škoda jen, že rohová budova – 
bývalá radnice – již neslouží občanům. 
Snad se jednou dočkáme alespoň opra-
vy jejího zevnějšku. Na náměstí totiž ji-
nak nacházíme krásné historické domy 
a pomníky. 

Také Sokol Telnice si v letošním roce při-
pomněl 105 let od svého založení. U po-
mníku obětem I. světové války uctili soko-
lové památku padlých položením kytic. 
Letos uběhlo už sto roků od vypuknutí 
této velké války. Sokolové uctili také pa-
mátku obětí II. světové války u pomníku 
padlých před pohostinstvím U Laštůvků. 
V  příštím roce si připomeneme 70 roků 
od chvíle, kdy tato hrozná válka skončila.

Na místním hřbitově jsme si připo-
mněli památku všech spoluobčanů, 
kteří zde odpočívají. Kytice byla polo-
žena a uctěna památka u nově oprave-
ného hrobu sokola a  našeho spoluob-
čana Josefa Pešla. Poděkování zaslouží 
obecní úřad a TJ Sokol, jež se finančně 
podílely na opravě tohoto krásného 
pomníku. Děkujeme také zahradnictví 
u Hrozků za květiny. Vzpomínky na tyto 
dny máme všichni ještě velice čerstvé. 
Mezi všemi vítanými rodáky byl vzácný 
host – pan premiér Bohuslav Sobotka, 
který v Telnici prožil část svého dětství. 
Díky všem za krásné slavnostní dny.

Eva Kořalníková, TJ Sokol Telnice



 PÁR SLOV K BOŽÍM MUKÁM „NA KRAJI OBCE“
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Telnická farnost ve spolupráci s  obcí 
Telnice připravila na poslední prázd-
ninovou neděli (31. srpna 2014) žeh-
nání rekonstruovaným Božím mukám 
s  motivem Nejsvětější Trojice a  novým 
obrazům, které v  ní byly obnoveny. 
Úvodní slovo starosty obce bylo přeru-
šeno prudkým lijákem, takže jej starosta 
s ohledem na moknoucí účastníky zkrá-
til. Nicméně přivítal P. Jiřího Komárka, 
faráře z Drnholce, odkud byl nový obraz 
Nejsvětější Trojice pořízen fotografickým 
záznamem a jeho kopie je nyní umístě-
na ve výklenku Božích muk na rohu ulic 
Růžová a V dědině. Druhý obraz – Mari-
ánskou pietu – namaloval telnický malíř 
Marian Micheller a protože by nevydržel 
rozmary počasí, byla také pořízena jeho 
fotografická kopie, která byla vsazena do 
druhého výklenku. Původní obraz Mari-
ánské piety byl bohužel již prorezivělý, 
takže bylo nutné jej vyměnit za nový.

Žehnacího obřadu se ujal P. Ladislav 
Kozubík, evangelium četl P. Jiří Komá-
rek. Vzhledem k  sílícímu dešti se kněží 
snažili obřady co nejvíce zkrátit, aby lidé 
nepromokli. Po požehnání a pokropení 

svěcenou vodou požehnali kněží také 
lidem a  propustili je domů se usušit. 
Připravená výstava originálního obra-
zu Mariana Michellera se s ohledem na 
neustávající déšť nemohla uskutečnit. 
Obec Telnice se dohodne s  farností na 
místě, kde bude obraz trvale umístěn 
a  kde si ho budou moci lidé prohléd-
nout. I tomuto originálnímu obrazu otec 
Ladislav nakonec požehnal. Vzhledem 
k  počasí nakonec nedošlo ani na slav-
nostní občerstvení, které měla připrave-
no pro účastníky obřadu rodina Králova. 

Poděkování zaslouží především man- 
želé Královi za to, že se dlouhá léta 
o  Boží muka poctivě starají, dále kněží 
za jejich účast na obřadu, který roz-
hodně v tom silném dešti a bouřce ne-
byl jednoduchou záležitostí, stejně tak 
všichni přítomní ministranti, kteří do-
kázali udržet kadidelnici v suchu a roz-
pálenou. Velké poděkování si zaslouží 
Marian Micheller za opravdu nádherné 
umělecké dílo – doporučujeme jeho 
shlédnutí. Díky také panu Jaroslavu 
Kozderovi za nové rámy pro tyto obrazy, 
P. Ladislavovi za technickou spolupráci, 

Josefovi Rudoleckému za zednickou 
rekonstrukci fasády Božích muk a obec-
ním zaměstnancům za další provedené 
rekonstrukční práce.

Všichni jste tedy srdečně zváni k pro-
hlídce opravených Božích muk a třeba 
také k modlitbě za oběti bitvy tří císa-
řů, pro něž zřejmě byla původně vysta- 
věna.  FK

Trojboká Boží muka na rohu ulic 
V dědině a Růžová vznikla někdy kolem 
roku 1810 a byla postavena v klasicist-
ním stylu s obrazy Panny Marie Bolest-
né a  Nejsvětější Trojice. Na vrcholu je 
umístěn kříž. Byla zasvěcena Nejsvětější 
Trojici a odtud pravděpodobně vychází 
jejich trojboký tvar. Boží muka zde stojí 
na památku obětí proslulé bitvy tří císa-
řů, která se odehrála 2. prosince 1805. 
Podle kronikaře Františka Perny došlo 
v dnešní Růžové ulici k ostré přestřelce 
mezi francouzskými a  ruskými vojáky. 
Citujeme kroniku Františka Perny: „Me-
zera mezi obecním domem a chalupa-
mi byla tehdy prý plná mrtvol.“ 

Podle pamětníků stojí Boží muka na 
kamenném kříži, pod nímž se má na-
cházet hromadný hrob, jehož počet 
šachet ovšem není znám. Ze vzpomí-
nek manželů Králových můžeme zmínit 
to, že zřejmě přímo pod každou z hran 
trojúhelníkového půdorysu této stav-
by, se nachází tělo vojáka. Boží muka 
byla po roce 1989 ve velmi špatném 
stavebně-technickém stavu, a  tak byla 
obcí v červenci 1991 na žádost památ-
kářů opravena. Do současnosti se o ně 

starali především manželé Královi, kte-
rým za tuto letitou péči děkujeme.

Dnes se zabýváme také původem 
dvou obrazů, které jsou umístěny ve 
výklencích této sakrální stavby, hovoří 
opět František Perna: „Na konci hlav-
ní ulice – dědiny – stojí boží muka – 
kaplička – s obrázky od malíře Přečka, 
jenž také v  r. 1896 vymaloval vnitřek 
kostela.“ 

Tato trojboká Boží muka se tedy se-
stávala z kříže a dvou obrazů. Hlavním 
obrazem bylo zobrazení motivu Nej-
světější Trojice, kde ve spodní části byla 
vyobrazena scenérie z  bitvy tří císařů. 
Tento obraz však byl dán před desítka-
mi let do opravy a už se z ní nikdy ne-
vrátil. Proto se obec rozhodla obraz ob-
novit. S laskavým svolením P. Jiřího Ko-
márka z Drnoholce jsme použili oltářní 
obraz zřejmě z let 1750–1757, jehož au-
torem je Josef Stern. P. Ladislav Kozubík 
pořídil kvalitní fotografii a  zbytek už 
obstarala moderní technika. Grafici vy-
robili z fotografie samolepku, která byla 
přilepena na speciální hliníkový plech. 
V případě, že se s obrazem v budoucnu 
něco nechtěného přihodí, není složité 

zadat výrobu nového plechu a  samo-
lepky. Toto řešení mnohem lépe odolá 
vlivům počasí i vandalů. 

S druhým obrazem – mariánskou pi-
etou – se to má zcela jinak. Když jsme 
připravovali rekonstrukci těchto Božích 
muk, zjistili jsme při podrobném ohle-
dání, že mariánský obraz už na mnoha 
místech prorezavěl, takže je nutné jej 
také obnovit. Oslovili jsme místního 
amatérského malíře Mariana Michelle-
ra, který se velmi ochotně a  obětavě 
pustil do nového obrazu. Za neuvěři-
telnou dobu – do měsíce – namaloval 
obraz, který jsme opět zavezli do gra-
fického studia, kde byla vyrobena foto-
grafická kopie, samolepka a  nalepena 
na hliníkový plech.

Chtěl bych poděkovat Marianu Mi-
chellerovi, který obci tento obraz věno-
val bez nároku na jakoukoliv odměnu 
za svou intenzivní měsíční práci.

Mnoho nechybělo a  tato Boží muka 
málem nestála, to když do nich ne-
dávno vrazil velký traktor. Děkuji tedy  
Bohu za to, že nám je do těchto chvil 
zachoval, a modlím se, aby je zachoval 
i nadále.  FK

 ŽEHNÁNÍ BOŽÍM MUKÁM A OBRAZŮM
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 ROZHOVOR S MARIANEM MICHELLEREM
Marian Micheller je amatérským malířem a  autorem nového  
obrazu trojbokých Božích muk. 
n  Zjistil jsem, že tvé jméno ještě v Telni-
ci není tak známé. Proto se zeptám, od-
kud se vzala rodina Michellerova v  Tel-
nici a jak dlouho tu žijete?

V Telnici žijeme devět let a  přistěho-
vali jsme se s manželkou z Brna. Já po-
cházím přímo z Jundrova a Pavlína z ne-
dalekých Otnic. 

n  Jaká byla vaše první zkušenost s Tel-
nicí a setkání s místními obyvateli?

Prvního člověka z  Telnice, kterého 
jsme poznali, byl Tonda Jahoda, který 
nám jako vodoinstalatér ochotně pomo-
hl záhy po našem nastěhování se zapoje-
ním bojleru – prakticky ihned po zavolá-

ní přijel a všechno provedl podle našich 
představ. Což mne jako Brňáka doslova 
uzemnilo: vůbec nás neznal a  okamži-
tě přišel a  pomohl nám. Lepší zku- 
šenost jsme si ani nemohli představit. 

n  Potvrzuju tvoje slova, mám podob-
nou milou zkušenost – také s  Tondou 
Jahodou. Nicméně jméno Micheller 
je dnes hodně spojováno s  telnickou 
házenou. Jak vlastně toto spojení  
vzniklo?

Můj tehdy sedmiletý syn Radek se 
seznámil s mladým Jožou Králem, kte-
rý ho s sebou vzal na házenou, čímž se 
započalo naše rodinné spojení s háze-

nou. To nám velice pomohlo s  tím, že 
jsme rychle zapadli mezi nejen házen-
káře, ale další starousedlíky. Já osobně 
děkuji Mirkovi Královi, který mne se 
spoustou místních lidí seznámil. Moje 
manželka Pavlína se dodnes intenzívně 
věnuje házené jako trenérka těch nej-
menších a dělá to s velkým nadšením 
a láskou.

n  Musím se přiznat, že jsem na tebe 
narazil vlastně poprvé na sportovním 
plese, kam jsi věnoval jednu z  hlavních 
cen – tebou namalovaný obraz. Jak ses 
vůbec k malování dostal?

V  útlém věku mi maminka dala do 
rukou propisovací tužku. Od té doby se 
moje vášeň kreslit obrázky táhne celým 
mým životem. Bohužel se to projevilo 
i  na mém školním prospěchu (smích). 
Dneska se věnuju především olejomal-
bám, které jsem začal malovat po voj-
ně. Počátkem devadesátých let jsem si 
prošel soukromým výtvarným studiem 
prof. Blažka, kde jsem se začal speciali-
zovat na figurativní malbu. 

n  Co tě nejvíce baví malovat?
Sportovci obce Telnice vědí, co rád 

maluju. Nejčastěji maluju lidské postavy 
v  různých pozicích, životních situacích 
a na základě historických faktů. Nesmím 
opomenout ani trampské placky, které 
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 LETNÍ DĚTSKÝ TÁBOR DRACI Z TENNESSEE

už 27 let maluju pro trampskou osadu 
Trilobiti. V poslední době se věnuju také 
malbě letecké techniky a  motoristic-
kých veteránů. 

n  Maluješ lidem na zakázku?

Určitě. Akorát je pro mě dost náročné 
to skloubit se zaměstnáním zkušebního 
technika výtahů a především s rodinou. 
Měl bych se taky věnovat rekonstruk-
cím na našem domečku v Nové ulici.

n  Jak tě oslovila nabídka či žádost obce 
o namalování mariánského obrazu pro 
rekonstruovaná Boží muka na rohu ulic 
Růžová a V dědině?

Sám dobře víš, jak mě to nadchlo. 
I přes velmi krátký čas, který jsi mi na 
to dal, jsem se do toho vrhnul po hla-
vě a  celý srpen jsem tomu věnoval, 
abychom to stihli do obecních oslav 
mít hotové. Doslova ještě mokrý jsme 
spolu obraz vezli ke grafikovi, aby vy-
tvořil fotokopii originálního obrazu, 

která je dnes umístěna ve výklenku 
Božích muk. S výsledkem jsem spoko-
jen a jsem rád, že obraz tato Boží muka 
hodně barevně oživil. Na základě této 

milé zkušenosti zůstává určitě otevře-
ná otázka, jestli nezkusit namalovat 
i ten druhý obrázek, který je zatím ko-
pií obrazu barokního umělce Sterna 
z kostela v Drnohlci.

n  Obraz jsi prakticky obci věnoval, resp. 
jsme přispěli pouze na použitý materiál. 
Velice ti děkujeme a osobně mne velmi 
zajímá, co tě k tomuto postoji vedlo?

Cítíme se v  Telnici doma a  každý 
může něčím ke zkrášlení svého do-
mova přispět. Proč by Telnice tedy 
nemohla mít svůj obrázek originálně 
namalovaný místním malířem? Pokud 
mi ta šance byla dána, rád jsem se jí 
chopil a nelituju času, který jsem tomu 
věnoval. A myslím si, že takových lidí je 
tu spousta. I proto se tu možná cítíme 
doma. 

Za milý a pohodový rozhovor děkuje 
František Kroutil

Již 4. ročník  Letního dětského  tábo-
ra Draci z Tennessee se odehrával od 25. 
července do 2. srpna 2014 asi 8 km od 
Strážnice v  rekreačním středisku  Hut-
ník. Samotné  ubytovací středisko se 
nachází v  zalesněné oblasti Tvarožná 
Lhota / Lučina v  blízkém sousedství 
s rybníkem Lučina. Atmosféra panovala 
ve sportovním duchu, program byl bo-
hatý, ceny se do poslední rozdaly. Letos 
jsme navštívili s  dětmi Salaš Travičná, 
což je malý skanzen, kde jsme mohli 
vidět živá zvířata a  různá dobová sta-
vení a na děti ke konci prohlídky čekalo 
menší lanové vyžití a mohli si vyzkoušet 
i vodit zapřaženého kozla. Potom jsme 
se odebrali k rozhledně na Travičné, kte-
rá měří 457 m. Na tábor za dětmi letos 
zavítala i posádka záchranné zdravotní 
služby z Veselí na Moravě, dětem před-
vedli své vybavení a ukázali, co vše mu-
sejí v  sanitním vozu pro záchranu lid-
ského života mít. Děti si mohly i některé 
věci sami vyzkoušet.

Můžeme říci, že se letošní rok až na 
déšť vydařil. V  roce 2015 ve spolupráci 
s IZS nás opět navštíví policisté a  zá-
chranáři – máte se na co těšit. Tématem 
tábora pro příští rok je Indiánské léto. 
Termín: 18. července  – 26. července 
2015. Místo: RS Hutník. Těšíme se na vás 
v příštím roce.

Team Draci z Tennessee
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 ADVENTNÍ KONCERT S DAMBOŘANKOU

 DIVADELNÍ PŘEDSTAVENÍ PRINCEZNA S DLOUHÝM NOSEM

 TELNICKÁ MÁJA – PŘEDÁNÍ VÝHRY

Farnost Telnice připravuje na ad-
ventní dobu tradiční adventní (před-
vánoční) koncert v  kostele sv. Jana 
Křtitele. Tentokrát se posluchači mo-
hou těšit na oblíbenou dechovou ka-

pelu Dambořanka pod vedením ka-
pelníka Františka Mayera. Vstoupení 
Dambořanky doplní svým zpěvem tel-
nická zpěvačka a sólistka Veronika Sle-
záková. Předběžný termín koncertu je 

stanoven na sobotu 13. prosince 2014 
v 17 hodin. Všichni jste srdečně zváni. 
Akci finančně podpořila obec Telnice. 
Vstupné bude dobrovolné.

Telnická farnost

Neděle 17. srpna 2014 patřila v Telnici 
veselému rodinnému divadelnímu před-
stavení Princezna s  dlouhým nosem, 
které se odehrálo díky rozmarům počasí 
v  sále sokolovny. Dva herci divadla Ko-
ráb spustili doslova smršť veselých gagů 
a  nápadů, kterými spolupracovali s  ce-
lým publikem. Ať už šlo o tahání dlouhé-
ho (asi 50metrového) princeznina nosu 
či veverkou rozdováděné rozčesávání 
účesů publika. Postupně si všichni jistě 
uvědomovali, že v této pohádce nehrají 
jen dva herci, ale dalších 132 diváků. Milá 
a zábavná atmosféra se nesla celým ho-
dinovým představením, za což je třeba 
poděkovat především oběma hercům, 
Radimu Korábovi a  Petře Klímové, ale 
také všem, kteří svůj srpnový podvečer 
strávili v  jejich veselé společnosti. Za 
spolupráci děkujeme manželům Gabr-
helovým a Sokolu za přípravu vhodných 
prostor. FK

Již je to třetí rok, co jsme se rozhodli 
trochu zatraktivnit taneční zábavu „Ká-
cení máje“, a  to losováním o  telnickou 
máju. Po dva roky se štěstěna obracela 
na přespolní výherce. Jsem tedy rád, že 
se naplnilo pořekadlo „Do třetice vše-
ho dobrého“ a  letos si výhru vylosoval 
Telničák. Řeknu to hned, protože bych 
to určitě nevydržel až na konec této mi-
nireportáže, vítězem se stal Tomáš Lan-
ger. Abychom mohli máju předat vylo-
sovanému výherci, bylo nutné ji napřed 
pokácet. Za přísných bezpečnostních 
podmínek, za pomoci vysokozdvižné 
plošiny a bez jakéhokoliv nároku na fi-
nanční odměnu, se tohoto úkolu ujal 
Tonda Mikulášek a  dne 24. července 
2014 v odpoledních hodinách máju po-
kácel. Za bezproblémový průběh Ton-
dovi děkujeme.

Při této příležitosti se dostavil výherce 
Tomáš Langer a máju si převzal. Výherci 
ještě jednou gratulujeme.

Pavel Oborný, TJ Sokol Telnice
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 REPORTÁŽ Z KLASU

 NEJZAJÍMAVĚJŠÍ UDÁLOSTI HISTORIE MORAVY

První setkání KLASu po prázdninách v  úterý 9. září 
2014 se neslo v  duchu prožitých dvou měsíců volna. 
Seniorky se podělily o své zážitky z prožitých dnů re-
kreace či prací strávených dní. Přivítaly jsme mezi sebe 
další telnickou občanku. Snad se jí bude mezi námi lí-
bit. Seznámena byla s písní KLASu, ale i s tou naší, tel-
nickou. Tím byl splněn jeden z  bodů, tedy procvičení 
pozornosti a pohybové aktivity. Během přestávky, kdy 
jsme popíjely čaj, nás poctil návštěvou náš pan starosta 
a paní Jedličková pořídila fotografii. Byly jsme na chvíli 
vtaženy do nedávných dnů oslav 770. výročí první pí-
semné zmínky o  naší obci. Podělily jsme se o  osobní 
dojmy, prohlédly si pamětní list s pečetí. Opravdu krás-

ná kresba Martiny Hostěradské! Po zodpovězení otázek 
panem starostou jsme se po 11. hodině rozešly. 

Na příští setkání se těší Marie Fialová

V pátek 12. září 2014 připravila obec 
Telnice ve spolupráci s  místním sdru-
žením Moravské národní obce Podsta-
rohorci pro všechny zájemce o historii 
Moravy přednášku o  nejzajímavějších 
událostech moravské historie, a  to 
v  rámci Telnické univerzity. Přednáše-
jícím byl člověk nadmíru fundovaný, 
Mgr. Ondřej Hýsek, PhD., historik, spo-
luautor nové učebnice moravských dě-
jin a  zástupce ředitele Gymnázia Inte-
gra Brno. Na jeho projevu byla znát je-
denáctiletá praxe pedagoga. Pan Hýsek 
nás totiž během půldruhé hodiny pou-
tavým způsobem postupně provedl 
velkou částí moravské historie. Z  jeho 
výkladu si přítomní jistě vybaví mnoho, 
pro naše dějiny významných, událostí 
a osob, o kterých stávající učebnice na 
školách mlčí. Zajímavým tématem, kte-
ré pan Hýsek opakovaně zmínil, byl na-
cionalismus, který v 19. století nejen na 
Moravě vytlačoval tradiční a osvědčený 
zemský patriotismus. Myslím, že počet 
přítomných, kteří na tuto zajímavou 
přednášku dojeli i  ze značných vzdá-

leností, byl odpovídající skvělé úrovni 
této akce. Prostor nekuřáckého salónku 
v restauraci U Laštůvků byl obsazen do 
posledního místa a  ještě několik židlí 
jsme museli donést. Závěrem bych rád 
poděkoval všem přítomným za účast, 
zejména však osobnostem, kterých si 

nadmíru vážím, jsou to pan Ladislav 
Kořalník a pan František Kopecký. Oba 
jsou znalci a  propagátoři nejen místní 
historie a autoři publikací zaměřených 
zejména na Slavkovské bojiště.

Jiří Máca, předseda  
místního sdružení MNO Podstarohorci
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 ROZHOVOR S LUĎKEM MATOUŠKEM 
V první polovině září letošního roku dosáhl mimořádného úspěchu teprve 
čtrnáctiletý telnický atlet Luděk Matoušek, když na Evropských atletických 
hrách v Brně (EUROPEAN KIDS ATHLETICS GAMES) obsadil ve své věkové ka-
tegorii v běhu na 300 metrů výborné druhé místo.

n  Luďku, jak dlouho běháš a jak ses vů-
bec k atletice dostal?

Závodně jsem začal běhat teprve 
před rokem. Před několika lety jsem 
skončil s házenou a nějakou dobu jsem 
vůbec nesportoval. Moje mamka mě 
ale po delší době bez sportu donutila, 
abych něco začal dělat. 

n  Ale proč zrovna atletiku, když v Telni-
ci nemáme pro tyto aktivity žádné záze-
mí a ani tradici?

Poradili jsme se nejdřív s  naší třídní 
učitelkou Hanou Pešákovou ve škole  
v  Újezdě, která nás má i  z  tělocviku, 
čemu bych se mohl věnovat. Doporuči-
la mi brněnský atletický klub Čiba sport 
v Líšni. Asi si všimla, že mám docela dob-
ré výsledky v běhání na krátkých tratích.

n  Dobře, ale jak často jezdíš na trénin-
ky z  újezdské školy do Líšně? Zabere to 
určitě spoustu času. Jak to vůbec stíháš 
se školou?

Na tréninky jezdím třikrát až čtyřikrát 
týdně, o víkendu míváme ještě závody 
v Brně, ale třeba i po celé republice. Jez-
díváme i do zahraničí, zrovna nedávno 
jsme dojeli z Maiana v Itálii, kde jsme zá-
vodili na podobném evropském mítin-
ku. A školu stíhám tak tak, ale nestěžuju 
si, protože mě to běhání baví.

n  Na nedávných Evropských atletic-
kých hrách v  Brně jsi získal stříbrnou 
medaili, což je jistě nejenom pro tebe, 
ale i  pro váš klub velký úspěch. Jakým 
časem sis „bednu“ zasloužil a  jaké jsou 
tvoje osobní rekordy?

Pro stříbrnou medaili jsem si doběhl 
na trati 300 metrů v čase 37,85 s a to je 
můj nový osobní rekord. Můj nejoblíbe-
nější běh je na 60 metrů, který jsem zvlá-
dl za 7,58 s, běhám taky 150 metrů za  
17,98 s. Zkoušel jsem už i klasický sprint 
na 100 metrů, který mi vyšel za 11,7 s. 
Mimo běhání zkouším i  skok do dálky, 
nejvíc jsem zatím skočil 555 centimetrů.

n  Výsledky na těch žákovských tratích 
asi umí málokdo z  nás s  něčím porov-
nat, ale stovka za 11,7 mi v  tvém věku 
přijde úžasná! Jak ses vlastně cítil v cíli, 
když sis na těch evropských hrách době-
hl pro stříbro?

Protože soutěžilo celkem 40 kluků 
v pěti rozbězích, chvíli jsem nevěděl, jak 
jsem dopadl. V našem rozběhu jsem vy-
hrál, lehl jsem si na dráhu a čekal jsem 
na výsledky dalších závodníků. Přišel za 
mnou trenér a řekl mně, že to asi může 
vyjít na medaili. Po posledním rozběhu 
jsem měl velkou radost, že to vyšlo. Pa-
rádní bylo i to, že mi diplom předávala 
Šárka Kašpárková a že jsem se s ní pak 
mohl i vyfotit.

n  Trénuješ taky někde v Telnici?
Chodím si občas zaběhat do Újezdu 

a zpátky, jinak do okolí po polních ces-
tách. Jenže i ty čtyři tréninky týdně jsou 
dost náročné, a  když máme ještě o  ví-
kendu závody a  musíme cestovat ně-
kam dál, tak jsem hodně unavený. 

n  To musí člověka opravdu bavit, aby 
tomu věnoval tolik času a  úsilí. Máš už 
nějaký cíl, kam bys to v atletice chtěl do-
táhnout?

Zatím nemám žádné velké cíle, ale byl 
bych rád, kdyby mně to pořád bavilo 
a vydržel jsem u toho co nejdéle. A když 
přijde nějaká medaile, zlobit se nebudu 
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 HÁDZANÁRSKY TURNAJ O POHÁR SNP V CÍFERI

 NOHEJBALOVÝ TURNAJ TENNESSEE CUP 2014

Na počesť 70. výročia Slovenské-
ho národného povstania sa za účasti 
družstiev Sokol Telnice, Slovan Modra, 
MHK Piešťany a  Sokol Cífer uskutoč-
nil v  družobnej slovenskej obci Cífer  

III. ročník medzinárodného hádzanár-
skeho turnaja o Pohár SNP. Napriek ne-
priaznivému počasiu na vynovenom 
asfaltovom ihrisku v  areáli miestnej 
sokolovni videla v  sobotu 30. augus-

ta početná divácka kulisa zaujímavé 
hádzanárske stretnutia. Prínosom boli 
výkony telnických hádzanárov, ktorí 
skončili na peknom 2. mieste za víťaz-
ným Cíferom. Telničania mali aj najlep-
šieho strelca turnaja, ktorým sa stal Ivo 
Knoll s  pätnástimi gólmi. Najlepším 
brankárom turnaja bol nestarnúci, 
60ročný (!) Jozef Kapša z Piešťan a naj-
lepším hráčom turnaja Ľubomír Lovás 
z Cífera.   

Výsledky: Cífer – Modra 22:13, Telnice 
– Piešťany 20:19, Cífer – Telnice 20:10, 
Modra – Piešťany 12:20, V  posledným 
dvoch zápasoch sa vzhľadom k nepriaz-
nivému daždivému počasiu zápasy ne-
hrali, o víťazovi rozhodoval iba rozstrel 
zo značky 7 metrov. Cífer – Piešťany 2:4, 
Telnice – Modra 3:2.        
Celkové poradie:
1. Cífer  3  2  0  1 44:27  4
2. Telnice  3  2  0  1  33:41  4
3. Piešťany  3  1  0  2  35:42  2
4. Modra  3  0  0  3  27:45  0 

Marián Pavlík

O víkendu 9.–10. srpna 2014 se v are-
álu Sokola a  na tenisových kurtech 
uskutečnil tradiční již pátý ročník no-
hejbalového turnaje Tennessee CUP za 
účasti 18 především domácích týmů. 
V  letošním roce jsme měli poměrně 
štěstí na počasí, oproti minulým roční-
kům. Nálada panovala jako obvykle přá-
telská, plná legrace a pohody. K vidění 
byly opět skvělé výkony mnoha hráčů, 
dokonce i  některých hráček (Ženy Ko-
márov). Kromě 15 mužských družstev se 
totiž turnaje účastnila i tři dámská, která 
jistě přispěla nejen ke zvýšení estetické-
ho dojmu z celé akce. Vítězství si odnesl 
favorizovaný tým Rosice, který ve finále 
porazil druhý Abas. Na třetím místě se 
umístil tým Těšan. Obhájce loňského ti-
tulu domácí tým „Mrďas a Police“ obsa-
dil čtvrté místo. Děkujeme obci Telnice 
za finanční podporu této akce a těšíme 
se na příští rok. Za všechny organizátory 

chceme poděkovat Svatoslavu Motalo-
vi za tradiční obětavý organizátorský 
výkon, Jarovi Fialovi, Svaťce Motalové 

a Pepovi Motalovi za občerstvovací po-
hotovost, Mr. Seňorovi za tradiční gur-
mánské zážitky. Telničtí pořadatelé

(smích). A taky bych chtěl dál trénovat 
se svými kamarády v našem klubu.

n  Co bys třeba doporučil lidem, které 
by lákala atletika a chtěli by s ní někdy 
začít?

Atletika musí člověka bavit, protože je 
to velká dřina. A když ji chce někdo dě-

lat závodně, musí mít ještě navíc snahu 
se pořád zlepšovat. Nejlepší bude zajít 
do nějakého atletického klubu a  pora-
dit se s trenéry. Jak znám ty naše, byli by 
určitě ochotní a rádi všem poradí. Však 
atletika není jenom běhání, ale i  tech-
nické disciplíny – výška, dálka, oštěp, 
koule apod.

n  Přejeme ti hodně úspěchů a  hlav-
ně velkou výdrž do budoucna. Telničtí 
sportovní fanoušci už teď určitě začnou 
více sledovat záběry z  atletických sou-
těží, které se občas vysílají v  televizi,  
a třeba tě tam někdy zahlédnou.

Za rozhovor poděkoval František Kroutil
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 TURNAJ DVOJIC V PÉTANQUE

 TENISOVÝ TURNAJ

V sobotu 5. července 2014 se konal na 
školní zahradě již tradiční turnaj dvojic 
v  pétanque. Tato hra je velmi oblíbena 
v  jižních státech Evropy pro svoji nená-
ročnost, pohodovou a přátelskou atmo-
sféru. V tomto duchu se nesl i celý turnaj, 
kterého se letos zúčastnilo 16 družstev. 
Celé odpoledne probíhaly urputné boje 
o  medaile, poháry a  ceny, které se daly 
po skončení akce jednoduše zkonzumo-
vat. Na grilovaných specialitách a plzeň-
ském pivečku si pochutnali nejen hráči, 
ale i  diváci, kteří úspěšně fandili. V  ko-
nečném pořadí obsadili třetí místo Pavla 
a Marian Michellerovi, druhé místo Leo-
na a Jiří Bímovi, zvítězili Radek Micheller 
a Jaroslav Slezák. Gratulujeme nejen jim, 
ale i  ostatním účastníkům. Doufáme, že 
se všichni dobře bavili, užili si pohodové 
odpoledne a už se těšíme na příští ročník. 
Děkujeme obci Telnice za podporu této 
oblíbené akce.  Leona Bímová

V sobotu ráno 6. září 2014 se v 8 ho-
din na tenisových kurtech na Sokolov-
ně sešli telničtí tenisté, aby změřili své 
síly ve čtyřhře. Losováním se rozdělili 
do dvou skupin a  na obou tenisových 
dvorcích začal boj o umístění ve skupi-
nách. Každý pár odehrál ve skupině tři 
zápasy. Kolem poledne bylo rozhodnu-
to o dvojicích, které se utkají v dalších 
kolech. Po dobrém obědě pokračoval 
turnaj hrou o postup do semifinále. Po 

vyrovnaných hrách se z postupu rado-
vali dvojice hráčů Pavel Laštůvka – Fran-
tišek Kroutil, David Šiler – Natálie Skle-
nářová, Michal Kubíček – Zdeněk Kubí-
ček a František Křivka – Jiří Sekanina. Po 
velmi pěkných tenisových výměnách 
získali pohár za 4. místo Pavel Laštůvka 
a František Kroutil, 3. místo a bronzový 
pohár si odnesli  David Šiler a  Natálie 
Sklenářová. Stříbrné poháry za druhé 
místo vybojovali  František Křivka a  Jiří 

Sekanina. Nejcennější zlaté poháry za 
první místo i putovní pohár byl předán 
do rukou vítězů letošního ročníku Mi-
chala Kubíčka a  Zdeňka Kubíčka.  Ani 
ostatní hráči neodešli s  prázdnou. Byli 
oceněni upomínkovými předměty, 
které věnovala obec Telnice. Poděko-
vání patří všem za předvedené výkony 
a obci Telnice za finanční podporu této 
zdařilé sportovní akce.

Za pořadatele Zdeněk Kubíček
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 SPORTOVNÍ VÍKEND V ŘÍCMANICÍCH
V sobotu 6. září 2014 jsme se na po-

zvání sokolů z Řícmanic vydali do malé 
vesnice v malebném lesním údolí. Sešli 
jsme se na sokolovně a odtud jsme s pl-
nou polní vyrazili na vlakové nádraží, 
odkud jsme naši dobrodružnou cestu 
zahájili. Po příjezdu nás uvítaly sestry 
ze Sokola Řícmanice a doprovodily nás 
do tělocvičny, kde jsme se ubytovali, 
a  seznámily nás s  programem na celý 
víkend.  Po té jsme obuli pevnou obuv 
a  vydali se na průzkum nádherného 
lesnatého okolí. Naše první kroky ved-
li do zahrad pana Sojky na prohlídku 
soukromé sbírky dravých ptáků. Jako 
prvního dravce jsme mohli shlédnout, 
pohladit a dokonce i potěžkat orla skal-
ního. Tento dravec má rozpětí křídel 
okolo dvou metrů a  váhu 5  kilo. Tito 
dravci jsou používání k lovu, mimo jiné 
dokážou skolit i  srnku. Následně jsme 
mohli obdivovat jestřába ruského a so-
kola stěhovavého.

Naše další kroky vedly po naučné 
stezce zdraví nazvané HVOZD (Hra, Vý-
chova, Odpočinek, Zdraví, Dětí, dorostu 
a dospělých). Smyslem této stezky není 
jenom procházka krásnou přírodou, ale 
i  získání přehledu o  naší fyzické zdat-
nosti. Na každém ze šesti stanovišť se 
plní různé fyzicky náročné úkoly, za-
měřené na naši kondici. Podle pevně 
daných tabulek si může každý z  nás 
porovnat, kam až sahají jeho fyzické 
možnosti. 

Další zastávkou se stala jízdárna paní 
Ing. Lenky Liškové, která je starostkou 
Řícmanic. Čekal nás nádherný pro-
gram plný ukázek jezdectví, mohli jsme 
shlédnout westernové umění či tanec 
s koňmi, trail, w. horsemanship, hunter 
a na závěr měli všichni možnost využít 
nejkrásnějšího pohledu na svět, a  to 
z koňského hřebu. Této možnosti jsme 
jak jinak než všichni rádi využili.

Poté se naše děvčata mohla nechat 
zkrášlit od profesionálních kosmetiček 
a  následovala cesta zpět do tělocvič-
ny, kde jsme se převlékli a putovali do 
řícmanického sportovního areálu, kde 
jsme zapálili oheň a za zvuku kytar a při 
zpěvu jsme strávili krásné chvíle až do 
pozdních večerních hodin. Do mlsné-
ho olizování prstů z  upečených buřtů 
nás navštívil i  náš starosta, pan Franti-
šek Kroutil a s chutí si s námi zazpíval. 
S  úsměvem na tváři, plným břichem 
a krásnými zážitky jsme se pod hvězd-

nou oblohou odebrali do našich připra-
vených spacáků si odpočinout a nabrat 
sílu na další den.

V neděli ráno jsme zahájili den boha-
tou snídaní, kterou nám nachystali naši 
hostitelé a v devět ráno jsme znovu vy-
razili, tentokrát do arboreta, kde na nás 
čekala bohatá pastva pro oči. Území ar-
boreta Řícmanice slouží jako výzkumná 

stanice Mendelovy zemědělské a  les-
nické univerzity v  Brně. Přírodní arbo-
retum se nachází na babické plošině 
v  lesích mezi Babicemi nad Svitavou 
a  Řícmanicemi a  bylo založeno v  roce 
1969 na území bývalé lesní školky. Stro-
my tvoří tři patra. První tvoří stromy vy-
sázené ve 30. letech 20. století, druhé 
patro tvoří stromy z let kolem založení 
arboreta a  poslední, zatím nejmenší 
patro tvoří stromy sázené v  poslední 
době. Dnes čítá sbírka na 90 druhů jeh-
ličnanů a 50 druhů listnáčů. Na rozloze 
asi 6  hektarů se nachází cenná sbírka 
jehličnatých dřevin v  České republice. 
Za zhlédnutí určitě stojí třeba jeden 
z  největších exemplářů blahočetu čil-
ského na území Česka.  Dalším velmi 
vzácným stromem je borovice osinatá, 
původem ze severní Ameriky, o  nichž 
se tvrdí, že jsou to nejstarší stromy na 
naší planetě. Ty nejstarší mají údajně 
4  500 let. Zajímavý je též kupříkladu 
libanonský cedr nebo řada dalších dru-
hů jedlí či smrků. Příjemnou atmosféru 
arboreta dotváří památník Stromy, na 
němž jsou uvedena lidová rčení a výro-

ky z různých zemí světa, která vyjadřují 
úctu ke stromům a lesům. Najdeme zde 
i nebeskou studánku. A proč zrovna ne-
beskou? Protože na území arboreta se 
nenachází dostatečná spodní voda, tu-
díž co do této studánky nenaprší, to v ní 
není. A  jelikož studie přírodních krás, 
kterou nás za úžasného odborného vý-
kladu provázena paní Ševčíková, zase 

až tak nefascinovala ty nejmladší z nás, 
zpestřili si procházku arboretem sbě-
rem hub, kterých zde bylo opravdu vel-
mi mnoho a několik výstavních kousků 
jistě stojí za zmínku, jako třeba největší 
úlovek: hřib pravý, který měl v průměru 
18,5 cm a  byl zcela zdráv. Po opravdu 
krásné procházce a  naučném výkladu 
jsme se vydali zpět do Řícmanic, kde na 
nás čekal připravený oběd a už jen ces-
ta zpět domů. Odváželi jsme si spoustu 
krásných zážitků a 14 km v nohách.

Tímto bychom rádi poděkovali říc-
manickým sokolům za krásné pozvání, 
paní starostce, panu Sojkovi a všem so-
kolům, kteří se na tomto víkendu podí-
leli. Já osobně jsem velmi potěšena, že 
i v dnešní době, kdy dětem vládnou po-
čítače, iPody, chytré telefony a jiné růz-
né technické vymoženosti, se najdou 
děti, které si udělají čas a stráví víkend 
s  kamarády v  krásné přírodě a  umí si 
to užít. Přeji všem krásný start do školy 
a dospělým pevné nervy a snad se nás 
příští rok sejde více.

       Zdeňka a Petr Šafářovi, 
Sokol Telnice
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 VZPOMÍNKA NA VÁLEČNÉHO VETERÁNA JOSEFA HRDLIČKU

V létě tohoto roku jsme si připomněli 
sto let od vypuknutí první světové vál-
ky. O velikém utrpení, které tato Velká 
válka přinesla, se psalo v  tisku, měli 

jsme možnost shlédnout řadu doku-
mentů v televizi a uvědomit si, že sko-
ro v každé obci naší země stojí pomník 
s desítkami jmen padlých vojáků. Válka 

ovšem nechala v  záplavě smrti a  zou-
falství trochu místa také životu a nadě-
ji, dala vzniknout i  příběhům s  lepším 
koncem. O jednom z nich, který se týká 
Telnice, jsme si povídali s místním rodá-
kem, panem Ladislavem Hrdličkou (nar. 
1937) z Nové ulice. Řeč byla o jeho dě-
dečkovi, panu Josefu Hrdličkovi (1877–
1947).

Ladislav Hrdlička vzpomíná: „Můj dě-
deček pocházel z  devíti dětí. Bylo jich 
sedm kluků a dvě děvčata. A jako desátý 
s nimi vyrůstal schovanec Karásek, kte-
rý se jednou dědečkových rodičů chytl 
u mlýna a nechtěl se jich pustit. Můj pra-
dědeček prý tehdy pronesl, že když uživí 
devět dětí, uživí i desáté, a vzal si chlap-
ce domů. A  tak jich bylo i  s  rodiči dva-
náct – jako apoštolů“. Ladislav Hrdlička 
mi ukazuje archivní dokument o  vypo-
řádání pozemků od domu č. 66 z  roku 
1908 a  pokračuje: „Dědečkovi rodiče 
byli celkem majetní, protože podle této 
listiny každé dítě dostalo nějaké polnos-
ti, když odcházelo z domu. Tedy kromě 
Aloise, který v rodném domě zůstal.“ 

Josef Hrdlička se oženil s  Alžbětou 
Špánkovou, měli několik dětí, z  nichž 
však zůstal na živu jen Mikuláš (1906–
1993). Měli malé hospodářství, ale 
aby se uživili, pracoval Josef Hrdlička 
v  kosárně na Starém Brně. Na týden 
chodíval do Brna pěšky a  přespával 
tam v  podnájmu. Když vypukla první 
světová válka, byl povolán do rakouské 
armády. Opustil ženu a syna a odjel na 
ruskou frontu.

Josef Hrdlička se svojí snoubenkou Alžbětou Špánkovou

Josef Hrdlička (sedící) jako voják rakouské armády

Foto Josefa Hrdličky z průkazu  
válečného invalidy
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Válečné vzpomínky Josefa Hrdličky 

přibližuje jeho vnuk Ladislav takto: „Dě-
deček bojoval na ruské frontě. Během 
jedné bitvy byl raněn do kolena. Zrov-
na se posouvala fronta, rakouská ar-
máda byla na ústupu a kamarádi chtěli 
dědečka a  další raněné odtáhnout do 
bezpečí. Ale střílelo se a  byla mela, 
a tak jim dědeček řekl, ať ho tam necha-
jí a ať se raději sami zachrání. Když pře-
šla fronta, chodili po bojišti ruští vojáci 
a sbírali své raněné. Vojáků z rakouské 
armády se ptali: ,Što ty?‘ Když raněný 
spustil německy, tak ho prý rovnou za-
střelili. Dědeček se jim snažil vysvětlit, 
že je Čech. Moc mu nerozuměli, ale po-
chopili, že mluví slovanským jazykem, 
a tak ho s poznámkou ,Čert ví, co je to 
za národ‘ naložili a odvezli do vojenské-
ho špitálu. Dědeček pobyl v  různých 
ruských špitálech asi rok, než se vydal 
na cestu domů. Vzpomínal, že ve špi-
tále byli živi z  různých polévek, často 
s  malými rybičkami. Dostal tam berle, 
se kterými se učil chodit. Ty si pak při-
vezl s sebou a možná jsou ještě dodnes 
na půdě domu č. 104. Cesta z  Ruska 
domů pak byla organizována patrně 
Červeným křížem a  vedla severní ces-
tou přes Skandinávii a Francii. Dědeček 
mi vyprávěl, že tam ve Skandinávii žili 
pěkní lidé a děvčata tam vypadala jako 
cukrové panenky. Z  této zpáteční ces-
ty poslal dědeček na konci března roku 
1917 pohlednici své ženě a synovi, tedy 
mému otci Mikulášovi.“

Na pohlednici je fotografie půlnoční-
ho slunce nad Haparandou. Toto švéd-

ské městečko leží blízko finských hranic 
v nejsevernější části Botnického zálivu 
(který je vklíněn právě mezi Švédsko 
a  Finsko). Pohlednice je označena ra-
zítkem rakousko-uherské polní pošty 

v  městečku Sassnitz na Rujáně ze dne 
2. dubna 1917. Text je psán obyčejnou 
tužkou, pouze do adresy je červeným 
inkoustem dopsáno (patrně rukou 
úředníka polní pošty) mezi slova Sokol-
nice a  Ausstria slovo „Morava“. Text na 
pohlednici je (po drobných jazykových 
úpravách) následující:

31/3 1917 Finský záliv

Milá Alžběto a synu
Přijměte ode mě srdečný pozdrav 

a  políbení. Vědět vám dávám, že je-
dem do Švédska na léčení přes Finský 
záliv, to je u  Ledového moře. Je zde 
zima velká, 35 stupňů. Na cestě se 
máme dobře. Jsem kromě nohy zdráv. 
Nechám zdravit všecky známé a buď-
te zdrávi, přeje vám váš

          Josef. 

Po návratu z  vojny zůstala Jose-
fu Hrdličkovi noha neohebná, takže 
chodil o  holi a  byl válečným invali-
dou. Když mu později zemřela žena 
Alžběta, tak se podruhé oženil s Fran-
tiškou Krbílkovou, ale příliš šťastné 
manželství to prý nebylo. Rodinné 
vzpomínky na Josefa Hrdličku poma-
lu blednou, ale zůstává pár starých 
fotografií a  pohlednice s  půlnočním 
sluncem. Dnes už nevíme, kolik dopi-
sů či pohlednic Josef Hrdlička z vojny 
poslal a kolik jich dorazilo domů. Tato 
však zůstala zachována – ohmataný 
a mnohokrát pročítaný posel naděje, 
že se milovaný muž a otec brzy vrátí 
domů.

Na základě vyprávění Ladislava Hrdličky 
zpracoval Jan Vybíral

Pohlednice z vojny

Ladislav Hrdlička, vnuk Josefa Hrdličky
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 TELNICKÉ AKCE OD ŘÍJNA DO PROSINCE

DATUM NÁZEV AKTIVITY POŘADATEL MÍSTO

1.–15. říjen Výstava fotek z oslav 770. výročí Obec Telnice Přízemí obecního úřadu

5. říjen Vítání občánků Obec Telnice Obecní úřad

9. říjen Schůzka spolků nad kalendářem akcí 2015 Obec Telnice Obecní úřad

11. říjen Drakiáda Orel jednota Telnice

14. říjen Pravidelné setkání Klubu aktivních seniorů KLAS Telnice Šatlava 

18. říjen Mobilní sběr nebezpečného odpadu Obec Telnice Telnice

18. říjen Sbírka použitého ošacení Obec Telnice Garáž obecního úřadu

8. listopad Ministrantská olympiáda Farnost Telnice Telnice

9. listopad Lampionový průvod – sv. Martin Telnické sluníčko Telnice

11. listopad Pravidelné setkání Klubu aktivních seniorů KLAS Telnice Šatlava 

15. listopad Tennessee Futsal Cup Martin Zeman Sportovní hala

17. listopad O pohár 17. listopadu – turnaj v ricochetu Orel jednota Telnice Orlovna

21. listopad Island – cestovatelská beseda s M. Škarvadou Obec Telnice U Laštůvků

22. listopad O pohár starosty – turnaj družstev v kuželkách Orel jednota Telnice Orlovna

22. listopad Farní ples Farnost Telnice Orlovna

25. listopad Pravidelné setkání Klubu aktivních seniorů KLAS Telnice Šatlava 

28. listopad Výroba adventních věnců Telnické sluníčko Orlovna

29. listopad Žehnání adventních věnců Farnost Telnice Kostel sv. Jana Křtitele

29. listopad Pietní akt u památníku kopjafa Monika Haniková Telnice

30. listopad Adventní pohlazení s rozsvícením vánočního stromu ZŠ a MŠ Telnice nádvoří u kostela

30. listopad Výstup na Mohylu Míru – pietní akt MS MNO Podstarohorci Mohyla Míru

5. prosinec Telnicí chodí Mikuláš T-Parlament Telnice

5. prosinec Mikulášská nadílka TJ Sokol Telnice Sokolovna

6. prosinec Setkání se sv. Mikulášem v kostele Farnost Telnice Kostel sv. Jana Křtitele

6. prosinec Zájezd do Prahy na předvánoční divadlo Obec Telnice Praha

7. prosinec Mše svatá za činnost Orla Orel jednota Telnice Kostel sv. Jana Křtitele

9. prosinec Pravidelné setkání Klubu aktivních seniorů KLAS Telnice Šatlava 

13. prosinec Adventní koncert – Dambořanka s V. Slezákovou Farnost Telnice Kostel sv. Jana Křtitele

14. prosinec Vánoční setkání se seniory Obec Telnice Orlovna

15. prosinec Dětské vánoční hry Orel jednota Telnice Orlovna

24. prosinec Dětská vánoční mše svatá Farnost Telnice Kostel sv. Jana Křtitele

26. prosinec Turnaj jednotlivců v kuželkách Orel jednota Telnice Orlovna

26. prosinec Štěpánský turnaj ve stolním tenise TJ Sokol Telnice Sokolovna

30. prosinec Silvestrovský večer pro děti Orel jednota Telnice Orlovna

31. prosinec Mše svatá na poděkování za uplynulý rok Farnost Telnice Kostel sv. Jana Křtitele
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Orel jednota Telnice pořádá v sobotu  

11. října 2014 

 
 
 
 

Sraz ve 14:00 hod.  

na cestě k Signetu  

u Boží muky. 
 

Přijďte si vyrobit svého papírového 

draka v pondělí 6. 10. 2014  

v 17:00 hod. na orlovnu. 

Za nepřízně počasí proběhne  

vyhodnocení draků na orlovně. 

NÁBOR NOVÝCH HRÁČŮ  
DO KUŽELKÁŘSKÉHO 

KLUBU 
-> Dorostenci 

 

Věk: 13 let a starší 

Tréninky: 1x týdně 

kuželna na orlovně v Telnici 

Kontakt:  

 Pavel Dvořák 

 tel.: 723 790 005 
 

Na všechny zájemce se těší  

KK Orel Telnice 

 

NÁBOR
chlapců i dívek ročník 2006/2007 a mladších 

FK OREL TELNICE 
FLORBALOVÝ KLUB byl založen v roce 2000  a je účastníkem II. ligy ČFBU.

FLORBAL je mladý sport pro nové tisíciletí. Již nyní se hraje  
na všech typech škol a získává každým rokem větší oblibu.  

Nenechte své děti sedět u počítače a využijte možnosti  
dát jim spolu se základy florbalu i radost z pohybu a ze hry!

Trénink dětí je zaměřený především na zásady chování fair play, 
zlepšení motoriky a fyzické kondice, získání všeobecných dovedností 

a zdokonalení koordinace v prostoru, což probíhá souběžně s duševním 
zráním dítěte.  Výsledkem je pak výrazné zlepšení zdravé sebedůvěry 

a navázání přátelských kontaktů s vrstevníky.

Trénér Jiří Máca, s trenérskou licencí „D“. 
Kontakty pro více informací: 

e-mail: maca.jiri@email.cz   •   telefon: 608 821 349 

KVALITNÍ 
NĚMECKÁ A RAKOUSKÁ 

DROGERIE

www.drogerieu.eshop-zdarma.cz
ESHOP S OSOBNÍM ODBĚREM ZDE:

NAD VRBÍM 548, SOKOLNICE
Mobil: 604 313 917
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ISLAND
ZEMĚ OHNĚ A LEDU

Beseda s cestovatelem 
Mirkem Škarvadou, který 

letos navštívil ostrov Vikingů 
v Atlantském oceánu 

a bude vzpomínat na svět, 
ve kterém denní světlo nestřídá noc, 
a kde mezi sebou svádí neustálý 
boj všechny živly naší Země…

Pohostinství U Laštůvků
(nekuřácký salonek)

pátek 21. listopadu 2014 v 19 hod. 
(cca 1,5 hodiny)

Srdečně zve Obec Telnice.

ISLAND – 31.května 2014
fotografie pořízena ve 23:07 hod.

ISLAND
ZEMĚ OHNĚ A LEDU

Beseda s cestovatelem 
Mirkem Škarvadou, který 

letos navštívil ostrov Vikingů 
v Atlantském oceánu 

a bude vzpomínat na svět, 
ve kterém denní světlo nestřídá noc, 
a kde mezi sebou svádí neustálý 
boj všechny živly naší Země…

Pohostinství U Laštůvků
(nekuřácký salonek)

pátek 21. listopadu 2014 v 19 hod. 
(cca 1,5 hodiny)

Srdečně zve Obec Telnice.

ISLAND – 31.května 2014
fotografie pořízena ve 23:07 hod.

Obec Telnice Vás srdečně zve na

M A L O U  V Ý S T A V U
F O T O G R A F I Í

z obecních oslav
a srazu rodáků
1.–15. října 2014

v chodbě v přízemí obecního úřadu.
Výstava bude přístupná po dobu otevíracích hodin OÚ

s možností si fotografie na místě objednat.
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MOBILNÍ  SBĚR 
NEBEZPEČNÉHO  ODPADU

sobota 18. října 2014
10:00 – 10:45 – na parkovišti U Laštůvků
10:50 – 11:15 – před budovou LCT (nudlárna)

Obec Telnice ve spolupráci se společností KTS Ekologie pro své občany
připravila mobilní sběr nebezpečného odpadu: odevzdat bude možné
bezplatně: oleje, plechovky od barev, baterie všeho druhu, kyseliny
a zásady, barvy a ředidla, teploměry, kosmetika, pesticidy, fotochemikálie,
léky, lepidla, desinfekční prostředky, čistící prostředky na okna a WC,
laky, zaolejované hadry, nádoby se zbytky chemikálií apod.

Upozorňujeme občany, že sběr pneumatik proběhne ve stejném termínu
jako sběr stavební suti. Nefunkční elektrospotřebiče, tonery a cartridge do
tiskáren, baterie, žárovky, zářivky a výbojky je možné odevzdávat
průběžně na obecním dvoře v běžnou otevírací dobu sběrného místa:
sobota 10-12h, středa 15-17h.

středa 22. října 2014: 15‐17h.
sobota 25. října 2014: 10‐12h.
středa 29. října 2014: 15‐17h.

sobota 1. listopadu 2014: 10‐12h.
pouze osobních 

automobilů

pouze
3 kolečka/rodinný dům.

Mezi stavební suť patří:

Mezi stavební suť nepatří:

Tyto služby jsou pro telnické občany bezplatné.

MOBILNÍ SBĚR
NEBEZPEČNÉHO ODPADU

sobota 18. října 2014
10:00 – 10:45 – na parkovišti U Laštůvků
10:50 – 11:15 – před budovou LCT (nudlárna)

Obec Telnice ve spolupráci se společností KTS Ekologie pro své obča-
ny připravila mobilní sběr nebezpečného odpadu: odevzdat bude možné 
bezplatně: oleje, plechovky od barev, baterie všeho druhu, kyseliny a zá-
sady, barvy a ředidla, teploměry, kosmetika, pesticidy, fotochemikálie, 
léky, lepidla, desinfekční prostředky, čistící prostředky na okna a WC, 
laky, zaolejované hadry, nádoby se zbytky chemikálií apod.

Upozorňujeme občany, že sběr pneumatik proběhne ve stejném termínu 
jako sběr stavební suti. Nefunkční elektrospotřebiče, tonery a cartridge 
do tiskáren, baterie, žárovky, zářivky a výbojky je možné odevzdávat 
průběžně na obecním dvoře v běžnou otevírací dobu sběrného místa:  
sobota 10–12 h, středa 15–17 h.
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Sociální komise obce Telnice
ve spolupráci s Diecézní charitou Brno

VYHLAŠUJE
SBÍRKU POUŽITÉHO OŠACENÍ
všechny druhy textilií: bavlna, umělé tkaniny, vlna atd.

letní a zimní oblečení (panské, dámské, dětské)
lůžkoviny, prostěradla, utěrky, ručníky, záclony

látky: minimálně 1m (prosíme: nenoste odstřižky a zbytky)
obuv: pouze páry svázané dohromady

pouze zachovalé, čisté a především nepoškozené věci

VĚCI, KTERÉ VZÍT NEMŮŽEME:
ledničky, televize, počítače a jinou elektroniku, matrace, koberce, 

nádobí, nábytek, jízdní kola a dětské kočárky , hračky…

v sobotu 18. října 2014 
od 14:00 do 16:00 hod.

tentokrát v garáži obecního úřadu
Pokud nebudete chtít chodit dvakrát, můžete svůj dar přinést také
dopoledne současně s návštěvou sběrného dvora (10‐12 hod.).

V případě, že v tento termín nestihnete dorazit, můžete využít 
kontejneru na textil, který je trvale umístěn na obecním dvoře

a dostupný v otevírací době sběrného místa: st (15‐17h), so (10‐12h).

Pokud máte jakékoliv dotazy,  můžete se obrátit na Ivu Donovalovou,
e‐mail: ivadonovalova@seznam.cz, mobil 604545186.

každou středu od 9.30 hod.
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každou středu od 9.30 hod.

10.30–11.30 – Herna pro děti
za doprovodu dospělé osoby

(oddechová část)

     •  samostatná hra  
s využitím hraček

     •  poznávání prvních kamarádů, 
integrace do většího kolektivu

 Vstupné
 – cvičení + herna 30 Kč
 – pouze cvičení 20 Kč
 – pouze herna 20 Kč

Srdečně zveme všechny děti od 2 měsíců do 4 let věku (před nástupem do školky)
a jejich maminky, tatínky, babičky a dědečky k návštěvě mateřského klubu

Kdy: každou středu od 9.30 do 11.30 hod. (kromě prázdnin a státních svátků)
Kde: Orlovna Telnice – malý sál

Program
9.30–10.30 – Cvičení, tvoření
pro malá stvoření (aktivní část)

•   cvičení za dopomoci dospělých 
provázané říkankami

•   jednoduché hry  
a pohybové aktivity

•  rozvoj hudebního vnímání
•  drobné tvoření

S sebou přezůvky,
pohodlné oblečení,
svačinku, pití
a dobrou náladu 

 Srdečně zve všechny malé, větší i ty největší děti na 

Lampionový průvod 
s připomínkou svátku sv. Martina 

Kdy:   neděle 9. listopadu v 16.00 hodin
Sraz:  bude včas upřesněn

S sebou si vezměte  
lampiony, lucerničky, 
svítilny a hlavně  
dobrou náladu.  
Těšíme se na vás  
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PLACENÁ INZERCE

CZ.1.04/2.1.00/70.00029

Úřad práce ČR
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Volte jistotu
Ing. Ivo Bárek
Váš senátor a kandidát do Senátu

Volební obvod č. 57 Vyškov, Brno-venkov
Volby do Senátu 10. a 11. 10. 2014

předem mi dovolte mnohým z  vás poděkovat za 
podporu do nadcházejících senátních voleb. Oprav-
du si jí nesmírně vážím. Jsem přesvědčen, že jsem 
z pozice senátora pro rozvoj vašeho regionu udělal 
kus dobré práce. V Senátu jsem jako předseda Vý-
boru pro územní rozvoj, veřejnou správu a životní 
prostředí byl mimo jiné zpravodajem 60 senátních 
tisků  (zákonů, směrnic EU či mez. smluv). Rovněž 
jsem byl spolupředkladatelem 8 zákonů. Odmítal 
jsem regulační poplatky ve zdravotnictví, zvláště 
pro děti a seniory, a privatizaci nemocnic. Bojoval 
jsem proti zákonům, které omezovaly solidaritu 
ve společnosti či zvyšovaly nespravedlivě nákla-
dy seniorů a rodin s dětmi. Jasně jsem se postavil 
proti neuvěřitelné amnestii prezidenta Klause. Do 
svého senátního obvodu  jsem pomohl získat velké 
množství fi nancí na mnoho projektů do životního 
prostředí. Jen v  části mého senátního obvodu na 
Brně –venkově se uskutečnily a uskuteční desítky 
schválených projektů v celkové hodnotě přesahují-
cí jednu miliardu Kč, na které přispívá velkou mě-
rou(více než 600 mil. Kč) OPŽP a SFŽP.  V Telnici 
jsem např. jako člen ŘV OPŽP podporoval projekt 
zateplení objektu a výměny výplní otvorů  v MŠ. 

Podporoval jsem neziskové organizace a sportov-
ní oddíly. Podporoval jsem projekty zaměstnava-
telů směřujících k tvorbě nových pracovních míst. 
Podporoval jsem rozvoj spolupráce učňovského 
školství a podnikatelských subjektů. Pomáhal jsem 
rovněž jednotlivým občanům při řešení někdy ne-
lehkých sociálních situací, zvláště po změnách zá-
konů za doby pana ministra Drábka. 

Chci takto poctivě pracovat i v  dalším období. 
Chtěl bych využít nabytých zkušeností k  dalšímu 
zlepšování sociálních a ekonomických podmínek 
pro život a životní prostředí v celém regionu. Dařilo 
se mi to v minulém období a věřím, že se mi to bude 
dařit ještě více ve spolupráci se současnou vládou 
vedenou naším premiérem, telnickým rodákem, Bo-
huslavem Sobotkou i našimi zástupci ve vedení Ji-
homoravského kraje v čele s hejtmanem Michalem 
Haškem. Věřím, že moji práci oceníte a že mě v říj-
nových volbách opět podpoříte, abych mohl dále 
pomáhat. Předem vám za vaši podporu děkuji.

 Váš senátor

Vážení a milí občané Telnice,

Poctivě pracuje
Ví, co trápí občany
Váží si lidí a jejich práce
Bojuje s nezaměstnaností
Podporuje rodiny s dětmi a seniory
Pomáhá s projekty a dotacemi
Preferuje vstřícnost a spolupráci
Chce důstojný růst platů a důchodů
Co před šesti lety slíbil,
 to v Senátu splnil! 

PLACENÁ INZERCE



www.kdutelnice.cz

Tvořme společně!

František KROUTIL
Pavla CHOVANCOVÁ
Mgr. Petr GABRHEL

Ing. Jiří DUDÁK
Ing. Martin KOČÍ 
Marie FIALOVÁ

Václav JAŠA
Veronika SLEZÁKOVÁ

Ludmila BURKOVÁ
Marie BLAŽKOVÁ

JUDr. Metoděj DUDÁK

Vytváření podmínek pro citlivé a přirozené začleňování nově přistěhovalých

Nabídka obecních stavebních pozemků místním občanům       

Výstavba Domu důstojného stáří Podpora vybudování odpočinkového parku v nádražní čtvrti

Podpora sportovních a kulturních tradic i spolkového života                   Vybudování cyklostezky k nádraží

Širší zapojování mladých do života obce 

Podpora místního školství - ZŠ i MŠ 

Předláždění všech starších chodníků

Rekonstrukce obecního rybníka

Zvyšování dopravní bezpečnosti

Rozšíření zelených ploch

●

●

●

●

Přejeme Vám, abyste si zvolili 
takové obecní zastupitelstvo, 
které bude hájit, podporovat  
a plnit Vaše potřeby a požadavky 
tak, abyste byli rádi, že můžete  
žít právě tady. 

Sportovci obce Telnice
Zleva – Petr Klimeš,  
Vladimír Blaženka,  
Marek Sklenář, Adam Langer, 
Leona Bímová,  
Pavlína Michellerová,  
Jiří Gregorovič, David Bím
Chybí Ladislav Dvořák,  
Michal Kubíček a Josef Jahoda

Nezávislí kandidáti „Sportovci obce Telnice“

Telnice – obec s hlavou vzhůru



Volební program TOP09 TELNICE – obec ve které žijeme  

 Více na www.top09-telnice.cz 

 Vzdělání, které otevírá další možnosti  
 Podpora a rozvíjení Základní a Mateřské školy jako místa kvalitního vzdělávání 

s rodinnou atmosférou a vysokou uplatnitelností v dalších stupních výuky. 
 Počítač slouží, ale může i škodit – výchova k počítačové gramotnosti i 

bezpečnosti. 
 Vzdělávání pro všechny generace v aktuálních oblastech (Nový občanský zákoník, 

finanční gramotnost)  

 Podnikání, zaměstnanost a obec 
 Podpora podnikání a zapojení podnikatelů do života v obci. 
 Nabídka práce nezaměstnaným na projektech obce a poskytování informací 

o pracovních příležitostech v obci a okolí. 

 Nejen zde bydlet, ale i žít 
 Příprava lokalit schválených územním plánem na výstavbu rodinných domů 

s důrazem na citlivé začlenění do již zastavěné části obce a dostatečné napojení 
na stávající místní komunikace a trasy pro pěší (případně cyklostezky). 

 Podpora aktivit, které přiblíží historii, současný život i volnočasové možnosti 
v obci novým obyvatelům. 

 Naše tradice i nové kulturní možnosti 
 Podpora kultury a telnických tradic. 
 Podpora spolkové činnosti prostřednictvím dotačních programů. 

 Sport – neodmyslitelná součást telnického života 
 Podpora spolků, sportovních oddílů, pravidelného sportování i jednotlivých 

turnajů prostřednictvím dotačních programů obce. 
 Rozvoj cyklostezek v katastru obce i jeho okolí ve spolupráci se svazky obcí. 

 Setkávání, které potěší i poradí 
 Pořádání setkání pro seniory. 
 Pořádání setkání spolků a dalších zájmových skupin. 
 Setkávání s občany nad aktuálními tématy. 

 Jak udělat obec bezpečnější  

Realizace projektu zklidnění dopravy 
 Realizace rekonstrukce hlavní silnice s vybudováním bezpečných přechodů se 

středovými ostrůvky, nových autobusových zastávek a parkovacích stání. 

 Parkujme bezpečněji  
 Řešení parkovacích stání v ulici Palackého, V Dědině, v blízkosti přestupního 

terminálu u vlakového nádraží a v dalších lokalitách. 

 Podpora činnosti obecní policie  
 Důraz na dopravní bezpečnost, bezpečnost obyvatel, dodržování předpisů obce a 

preventivní programy (MŠ, ZŠ, senioři). 
 Otevření diskuse nad zavedením kamerového systému v místech s častým 

výskytem kriminality (parkoviště před samoobsluhou, parkoviště u MŠ, hřbitov …) 
 Ochrana a informovanost občanů před nebezpečnými podomními prodejci. 

 Více zeleně a vodních ploch 

 Výsadba zeleně 
 Podpora výsadby zeleně v zastavěné části obce. 
 Výsadba biokoridorů, biocentra v okolí obce.  

 Vodní plochy 
 Péče o rybník a jeho okolí. 
 Údržba okolí Říčky (Zlatého potoka) a vybudování odpočinkových míst. 
 Příprava nových vodních ploch dle schváleného územního plánu. 

 Odpady a co s nimi 
 Postupné rozšiřování míst na tříděný odpad. 
 Pravidelné zajišťování svozu bio odpadu, drobné stavební suti a 

velkoobjemového kontejneru na komunální odpad (nábytek, koberce ...) 
a nebezpečného odpadu. 

 Zlepšení informovanosti o třídění odpadů a podpora třídění v domácnostech. 



Zleva:   Miroslav Homola, Tomáš Sobotka, Lenka Sobotková, Zdeněk Sedlák,  
Jiří Přerovský, Pavel Polášek, Aleš Strakatý, Bronislav Strakatý

Na fotografii chybí: Karel Jochman, Jiří Civín a Martina Hostěradská

1. OBORNÝ PAVEL  ING.

2. STŘIHAVKA MILAN

3. OBORNÁ ŠÁRKA

4. ŠILLEROVÁ JIŘINA

5. DONOVALOVÁ IVA  ING.

6. ŠAFÁŘ PETR

7. TOUŽÍN PETR

8. HOLČAPKOVÁ PATRICIE

9. FORMÁNKOVÁ LENKA

10. SEKANINA IVO  MGR.

11. ŠAFÁŘOVÁ ZDEŇKA

T.J.  SOKOL TELNICE       
Pojďte s námi nejen k volbám,  
 ale i s dětmi za sportem a zábavou!

KANDIDÁTNÍ LISTINA 

ČÍSLO 5  

Představujeme Vám kandidáty ČSSD  
pro komunální volby v Telnici

Vážení spoluobčané,
naši kandidáti ČSSD chtějí pracovat ve pro-
spěch všech občanů a prosazovat zájmy obce 
jako celku.
Chceme vytvářet co nejpříznivější podmínky 
pro hodnotný a důstojný život a pro uplat-
nění zásad solidarity, sociální spravedlnosti 
a udržitelnosti rozvoje obce.
Všichni jsme Telničáci a Váš názor nás zajímá, 
proto budeme společně pracovat pro vše-
stranný rozvoj obce, aby si i nadále zacho-
vala charakter příjemného a vyhledávaného 
místa pro život naší i budoucích generací.
Pro prosazení našeho programu budeme vy-
užívat silného zastoupení ČSSD v parlamen-
tu, senátu i kraji. 
Využívat budeme dotace na rozvoj venko-
va z krajského rozpočtu, vlády i evropských 
fondů.

Lepší budoucnost – 
 je náš cíl!
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